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Борси Стихия

Признание По пътя Футбол

Яйцето удари 25
стотинки на едро

Стр. 6

Силен трус
разлюля Сибир

Стр. 11

Стр. 19

Режисьорът Георги Стоянов
получава Наградата на София

Стр. 2

Столична община с поръчка
за 50 нови тролейбуса

Стр. 23

Вальо Михов съди БФС заради
отложения кръг на „А” група

Стр. 3

Пациенти искат съвет
за здраве към МС
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Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Българският таратор може
да се окаже под закрилата на
ЮНЕСКО. Това стана ясно от
изявление на зам.-министъра на
земеделието и храните Светла-
на Боянова по време на изло-
жението Международен земе-
делски салон в Париж, което бе
разпространено от пресцентъра
на Министерството на земеде-
лието и храните (МЗХ) вчера.
Българските кулинарни продук-
ти могат да влязат в световното

Искаме закрилата на
ЮНЕСКО за таратора

Около 600 души с плакати излязоха вчера в центъра на София на протест срещу високите цени на горивата.
Протестиращите обявиха своето искане за политика, която да мисли за хората, и за нормални цени.
Те обявиха, че възнамеряват на 4 март да блокират граничния пункт Калотина също в знак на протест

Няколко
ÄÓÌÈ

Деси
ВЕЛЕВА

Синьо, жълто,
зелено

Жълта зона, зелена
зона, синя зона в събота,
нощна синя зона пред заве-
денията, разширение на
синята зона до крайните
квартали на София... Оран-
жевият или червеният
цвят е на ред, се питат
столичани, докато умуват
колко още зони за паркира-
не и такси за ползването
им ще измислят от Сто-
личната община. Засега
обаче оттам са спрели с
разширението на цветова-
та гама, но затова пък на-
блягат на цифровото изра-
жение в кошмарите на жи-
веещите във въпросните
шарени зони. Общинарите
са се настроили да обога-
тят нощните им терзания
с увеличението на такса-
та, която ще трябва да се
плаща за домуването на ав-
томобилите им. Двойно
повече или 140 лв. ще тряб-
ва да плащат обитатели-
те на централните градски
райони, които имат на-
глостта да притежават
коли, че и желаят да ги пар-
кират близо до домовете
си (стр. 2).

Мотивите за скока на
абонамента естествено не
са ясни. Едва ли от община-
та могат да обосноват
намеренията си с подобря-
ването на условията за
паркиране. Всички видяха
как се паркира в дълбоки
преспи и издълбани ледени
коловози. Администрация-
та със сигурност не се
кани и да издигне декора-
тивни оградки или да укра-
си с цветни фигури всяко
платено паркомясто, за да
оправдае високите такси.
Отделен е въпросът, че
столичани ще трябва да
плащат повече за нещо, за
което нямат никаква га-
ранция, че ще използват,
ако се окаже, че всички
места около домовете им
са вече заети.

А в Берлин се оказва, че
за същата услуга хората
там плащат двойно по-мал-
ко от замисляните 140
лева. Те обаче са богата
община, нямат нужда да
изнудват гражданите си на
дребно - с такса за парки-
ране. А София бедна - всеки
измъкнат лев от жители-
те й е важен.

EК МОЖЕ ДА ГЛОБИ
БЪЛГАРИЯ С 800 ХИЛЯДИ ЕВРО

Стр. 3

културно наследство на
ЮНЕСКО, смята зам.-ми-
нистърът. Това се отнася и за
народното ни творчество, пес-
ни, танци и занаяти, казва Боя-
нова. Франция вече го е напра-
вила, като е вкарала своята ку-
линария под закрилата на ЮНЕ-
СКО, допълва тя. Боянова даде
пример с френския министър на
културата Митеран Фредерик,
когото наскоро попитали кое му
е любимото ястие, а той отгово-

рил, че това е българското ки-
село мляко с краставици или
както се нарича в България -
таратор.

Няма търговско присъствие
на български продукти в храни-
телните вериги в Париж. Това
пък заяви от своя страна посла-
никът на България в Париж
Марин Райков по време на
Международния земеделски
салон.

Българските производители

трябва да поддържат качество
и количество, уточни посла-
никът. Представянето на стра-
ната ни в това международно
изложение е изключително
важно, защото нашето участие
ни поставя на земеделската
карта на Европа. България тряб-
ва да рекламира продуктите си
и да има ясна визия за храни-
телно-вкусовата си промишле-
ност, каза още посланикът.

Българските кулинарни продукти могат да влязат
в световното културно наследство, смята Светлана Боянова

Стр. 6

Стр. 2

Стр. 12
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България

коло 600 души с плакати с проте-
стни надписи от типа: “Ние не сме
ЛУК-ови глави”, протестираха
вчера. Протестиращите се събра-

“Столичен електротранспорт” обяви обще-
ствена поръчка за 50 нови тролейбуса.
Индикативната стойност е 27,5 млн. евро.
Поръчката е част от проекта за интегри-
ран столичен градски транспорт, финанси-
ран по ОП “Регионално развитие”.
Срокът за подаването на офертите е 20
април. Кандидатите трябва да внесат
гаранция за участието си в конкурса в
размер на 250 хиляди евро, гаранция за
изпълнение на договора в размер на три
процента от стойността на договора.
Комисията ще преценява подадените
оферти по икономически най-изгодната,
като с най-голяма тежест - 70 %, ще е
общата цена за доставка на 50-те тролей-
буса. По 10% ще носят оценката на
техническите качества на превозните
средства, срокът за доставка и предложе-
ните гаранционни условия.
Има изискване тролейбусите да са с
климатична система, като тя трябва да
осигурява до 15 градуса температура в
салона при минус 25 градуса извън
превозното средство. Основните цветове,
в които може да са превозните средства,
са син, жълт, бял и черен. Тролейбусите
трябва да имат капацитет не по-малък от
160 пътници, като най-малко 40 трябва да
са местата за седящи.
С доставката на тези превозни средства
ще бъде обновен напълно тролейбусният
състав в София. В столицата от две
години се движат 30 нови нископодови
тролейбуса Шкода, които бяха доставени
със средства от заем от ЕБВР.

ПРОТЕСТИРАЩИ:ПРОТЕСТИРАЩИ:ПРОТЕСТИРАЩИ:ПРОТЕСТИРАЩИ:ПРОТЕСТИРАЩИ:

„Не сме ЛУК-ови глави”„Не сме ЛУК-ови глави”„Не сме ЛУК-ови глави”„Не сме ЛУК-ови глави”„Не сме ЛУК-ови глави”
цените на литър гориво в Австрия, Герма-
ния, Ирландия, Италия и България, както и
сравнение на минималните работни за-
плати в тези държави. Гражданите издиг-
наха и други лозунги: “Искаме цени, равни
на стандарт. 100 литра = 270 лева!”, “Ние
сме силни, защото сме заедно!”.

С друг свой плакат някои от младежи-
те се опитват да изразят протеста си сре-
щу съществуващия според тях монопол на
Лукойл на пазара на горива в България.

Около половин час след началото на
протеста организаторите обявиха офици-
ално края му. Малко след като демонстра-
цията беше официално закрита, част от
протестиращите се опитаха да блокират
кръстовището на Орлов мост.

На място бяха изпратени подкрепле-
ния от столичната полиция. При пристига-
нето на служителите на реда обаче про-
тестиращите започнаха да ги замерят със
снежни топки и камъни.

Над 40 автомобила и над 100 души
се обединиха и в Благоевград срещу ви-
соките цени на горивата. В протеста взе-
ха участие предимно млади хора, както
и представители на политически партии
и на “Движение на българските майки” в
Благоевград. Повече от 20 полицаи сле-
дяха за нормалното протичане на проте-
стните действия. Искаме по-нисък акциз
на горивата, както и увеличение на за-
платите, каза организаторът на протеста
Людмила Манова. По думите й не може

България да се сравнява със страни като
Германия, САЩ, дори и Македония, къде-
то заплатите са значително по-високи от
тези у нас.

Около 500 души се включиха в про-
теста в Пазарджик. Организаторите ос-
танаха изненадани от масовостта на
участието. Над 100 души излязоха по
улиците и във Варна. Близо час варнен-
ският общественик Светозар Николов
обясняваше на събралите се каква е
целта на протеста и как влияе повиша-
ването на цените на бензина на живота
на обикновените граждани. Недоволни-
те от растящите цени на бензина и ди-
зела са бяха организирали чрез соци-
ална мрежа в интернет.

О
ха пред парламента, за да обявят иска-
нето си за политика, която да мисли за
хората. Пред сградата на Народното
събрание част от протестиращите пока-
заха и родео-номера със своите автомо-
били. Това принуди полицията да се на-
меси и да разбута протестиращите. На 4
март мислим да блокираме Калотина,
това ще бъде следващото ни действие,
каза още Славян Желязков, говорител
на организаторите на протеста.

Някои от протестиращите бяха залепи-
ли на колите си сравнителни данни за

Истината за бонусите,
вземани в държавната ад-
министрация, е много по-
голяма и по-страшна. Това
заяви вчера Димо Гяуров,
депутат от Синята коалиция.
Той не бил удовлетворен от
това, което чувал като ре-
зултати и фактология, както
и от липсата на желание на
властта да обяви истината
около тази драматургия.

Огромни суми се разпре-
делят в администрацията и
не е вярно, че има справед-
ливост и че се прави опит
тези, които работят повече,
да получат нещо допълни-
телно, смята още депутатът.

Във връзка с оставката
на председателя на Коми-
сията за установяване на
имущество, придобито от

ак изразходва Българската православна църква
отпуснатата й държавна субсидия от един и по-
ловина милиона лева ще стане ясно до два ме-
сеца. Тогава ще приключи финансовият одит по
случая, заяви финансовият министър Симеон
Дянков. Той се обяви за законодателна промяна,
която да позволи на контролните органи да про-
веряват и сделките с църковно имущество. В
момента законът не дава такива правомощия на
Сметната палата и Агенцията за държавна фи-
нансова инспекция. Финансов одит на Българ-
ската православна църква не е правен никога.

Преди по-малко от месец председателят на
Сметната палата Валери Димитров обясни липса-
та на проверка с аргумента, че размерът на суб-
сидията е твърде малък в сравнение със стотиците
милиони, отпускани за други високобюджетни
организации. Въпреки това финансовият министър
смята, че одит на църквата е необходим. Според
него е странно, че не е правен такъв одит, защото
църквата получавала държавни пари. Финансова-
та проверка на субсидията за църквата е започна-
ла преди месец по сигнал на КТ “Подкрепа”.

Столичната
община обяви
поръчка за 50 нови
тролейбуса

Димо Гяуров:

Истината за бонусите
е по-страшна

140 лева ще плащат за колите си
живеещите в „синята зона” на София

Приключва подготовката на нови-
те правила за платено паркиране в
София. Остава общинските съветници
да определят цената за живеещите в
пределите на бъдещите синя и зеле-
на зони. Планът предвижда старата
цена 70 лева да скочи двойно в
сърцето на града и да стане 140 лева
годишно.От Общината смятат да раз-

редят автомобилите в “синята зона”,
като увеличат двойно цената за час
престой на приходящите автомобили.

От гражданска инициатива “Спра-
ведливост” веднага обявиха, че не
приемат рестриктивната политика с
удар по джоба. Според тях цената
може да зависи единствено от раз-
ходите на общината по зоната за

платено паркиране: “За пореден път
общинският съвет определя такси-
те, както се казва “на око”, убедени
са те.

Пред камерите на Нова телевизия
германец от Берлин обяви, че цената
в София е много висока. Той даде
като пример това, че в Берлин такса-
та за две години е 70 евро.

В цялата страна
хората излязоха
по улиците, за да
изразят възмущение
от високите цени
на горивата

В цялата страна
хората излязоха
по улиците, за да
изразят възмущение
от високите цени
на горивата

В цялата страна
хората излязоха
по улиците, за да
изразят възмущение
от високите цени
на горивата

В цялата страна
хората излязоха
по улиците, за да
изразят възмущение
от високите цени
на горивата

В цялата страна
хората излязоха
по улиците, за да
изразят възмущение
от високите цени
на горивата

Дянков иска проверки
на сделките с
църковно имущество

престъпна дейност, Тодор
Коларов, Гяуров коментира,
че това е по-специфична
ситуация, създадена от са-
мия Коларов. Той се опита
да поставя условия по отно-
шение на промяна на зако-
нодателството, което не е
негова работа, заяви още
синият депутат. Гяуров опре-
дели скандалите с НЗОК и
цените на лекарствата като
битка между лобита на
ГЕРБ. Според него освен
номер 4 за председател на
НЗОК, трябва да има и ми-
нистър номер 4.

Премиерът направи това,
което е неизбежно - да мах-
не хората, които му създа-
ват проблеми, той не обича
проблемите около себе си,
обобщи Димо Гяуров.

Снимка Мариета ТОМОВА
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Äà ïîìîëèì
âëàäèêàòà äà ïîìîëè
íà÷àëíèêà äà å ñ íàñ‘ Новата молба на Бойко Борисов

одаръци за 118 635 лева е напра-
вил президентът Георги Първанов
за двата си мандата по време на
държавни, официални и работни

Пациенти искат
консултативен съвет
за здраве към МС

а се създаде консул-
тативен съвет по
здравеопазване към
Министерския съвет,
в който да са включе-

Настояват да се намали поне ДДС за лекарствата по лекарско предписание

Аида ОВАНЕС

сание, призова Аделина Любе-
нова от Българския фармацевти-
чен съюз. Тя подчерта, че в по-
вечето европейски страни дифе-
ренцираното ДДС върху лекар-
ства по лекарско предписание е
средно 6-8% и пресметна, че
щом лекарственият пазар у нас
възлиза на 2 млрд.лв., то парите

от ДДС-то върху лекарствата са
400 млн. лв. - колкото са парите
за лекарства на НЗОК. По думи-
те й напълно е възможно при
ценообразуването на лекарства-
та референтните страни да не са
само от ЕС, но и съседни на
България, независимо дали са
членки на съюза.

се видят всичките дялове на всич-
ки фармацевтични фирми, които
произвеждат лекарства, и да не
се вживяваме толкова в дистри-
буторите, тъй като маржът на
един дистрибутор е 6% до 9%”,
допълни Таушанов.

Темата за лекарствата стана
обект на коментари и от ми-
нистър-председателя Бойко Бо-
рисов. ДДС върху лекарствата
няма да се намалява, отсече той
в края на миналата седмица в
Банско. Ако започнем с лекарст-
вата, ще отидем на хляба, ще
отидем, ще отидем на всичко, а
всъщност България е с най-нис-
ките данъци в ЕС, така че това е
популизъм и няма да го правим
сега, категоричен бе премиерът.

Днес представители на про-
изводители и вносители на ле-
карства в България ще бъдат по-
канени на среща при здравния
министър, на която да се обсъди
възможността за договаряне на
отстъпки от цените на медика-
менти, заплащани от НЗОК. Това
съобщи здравният министър
също в края на седмицата. Той
обаче се отметна от думите си
за намаляване ДДС за лекарст-
вата - предложение, дадено от
него по време на заседанието
на здравната комисия в парла-
мента. Пак в събота министърът
на практика призна, че наисти-
на 340-те милиона от НЗОК са
отишли за лечебни дейности за
здравнонеосигурени.

Д

През януари е започнала наказателна процедура срещу България от Европейската
комисия, потвърди вчера Деница Вълкова, заместник-министър на правосъдието, във
връзка с нарушенията в Агенцията по вписванията. България има наказателна проце-
дура заради блокираните вписвания на европейски търговски дружества. Основание за
такава процедура е неразработването на софтуера на Агенцията по вписванията. Вълкова
е провела лични срещи с фирмата, спечелила обществената поръчка за софтуера. Това
е СИЕНСИС, акционерно дружество с ръководител Николай Медаров. Зам.-министърка-
та обаче не знаела дали той е съпруг на председателя на ЦИК Красимира Медарова.

Още на 12 март 2010 г. Агенцията по вписванията е обявила обществената поръчка.
Процедурата е била прекратена с решение на агенцията на 24 юни същата година
поради липса на средства в бюджетната й сметка. Прогнозната стойност на поръчката
е около 400 000 лева без ДДС. Впоследствие са били набавени въпросните средства и
през април 2011 г. е проведена отново процедура за възлагане на обществена поръчка.
Договорът с фирма СИЕНСИС е сключен през ноември 2011 г. Агенцията по вписванията
е следвало писмено да определи приоритетите на изпълнителя, но се наложи това да
бъде направено от Министерството на правосъдието. Деница Вълкова допусна възмож-
ността наказателната процедура да приключи неблагоприятно за страната.

ни представители на НЗОК, ИАЛ,
пациентски и съсловни органи-
зации, ще предложат още тези
дни на премиера от Обществе-
ния съвет по здравеопазване.

Една от причините за пред-
ложението е липсата на ясна
лекарствена политика на стра-
ната. През март 2011 г. към МЗ
бе сформирана работна група за
изработване на Концепция за
лекарствена политика, която
след 3 месеца излезе с много
предложения, но докладите не
видяха бял свят и лекарствената
политика не се съобрази с тях,
припомни д-р Станимир
Хасърджиев от Националната
пациентска организация.

Той припомни още, че през
април 2010 г. производителите
на оригинални лекарства обеща-
ха да свалят цените на медика-
ментите с 5%, което бе догово-
рено на финалния кръг прегово-
ри между НЗОК, производители-
те на лекарства, дистрибутори-
те, аптекарите и пациентските
организации. Но и тази антикри-
зисна мярка не бе реализирана.

Да се въведе диференцира-
на ставка поне за лекарствата,
отпускани по лекарско предпи-

Първанов е направил подаръци
за 118 635 лв. за 10 години

Деница Вълкова:

ЕК МОЖЕ ДА ГЛОБИ
БЪЛГАРИЯ С 800 000 ЕВРО

2229,65 лв. от Първанов при официалното
му посещение през ноември 2007 г. Съпру-
гата на емира - Н. В. шейха Моза пък е
дарена с носия за 1050 лв. и украса за
глава, която струва 60 лева.

Далеч по-скромни са даровете, които
получават първите мъже на Руската феде-
рация. През февруари 2009 г. при офици-
алното посещение на Георги Първанов в
Русия президентът Дмитрий Медведев е
дарен с колажни копия на оригинални
руски документи от българските архиви.
Освен това Първанов му връчва и реплика
от чипровска чаша за 80 лева. Съпругата
на Медведев - Светлана, пък е зарадвана
с копринен шал за 150 лева и филигран с
розово масло за 215 лева.

П
посещения в чужбина. Това сочи справка,
изготвена от администрацията на “Донду-
ков” 2. На първо място в топ 5 на най-
скъпите дарове, връчени от Георги Първа-
нов в периода 2007-2012 г., е този за бив-
шия министър-председател на Италия -
Силвио Берлускони. По време на държав-
ната визита на българския президент през
февруари 2009 г. в Рим Берлускони полу-
чава статуетка “Спартак” на стойност 6000
лева на скулптора Величко Минеков.

Емирът на Катар - Н. В. шейх Хамад
бин Халифа ал Тани е получил пушка за

Според Пламен Таушанов,
председател на Българската асо-
циация за закрила на пациенти-
те, “кучето на цените на лекарст-
вата е заровено” в цените на про-
изводителите. “Някой в държава-
та трябва да даде отговор на
въпроса какви монополи има във
фармацевтичния пазар. Нека да

Да се въведе диференцирана ставка поне за лекарствата, отпускани по лекарско предписание,
поискаха от Обществения съвет по здравеопазване

Снимка Мариета ТОМОВА
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кратки

В Хасково смелчаци спазиха традицията да прескачат прегорели
огньове. На вчерашния ден Българската православна църква почита

църковния празник Сиропустна Неделя или Сирни заговезни. На празника
се иска прошка. Това е последният ден, в който се позволяват млечни

продукти преди Великденските пости

Бус пламна
в движение

Шуменски Форд транзит
пламна в събота по време на
движение по магистрала “Хемус”.
Бусът се е движил от Варна към
Шумен. Край село Енево откъм
таблото започнал да излиза дим.
Шофьорът отбил в аварийната
лента и в този момент фордът
пламнал. Човекът звъннал на
112, но до пристигането на ог-
неборците колата вече била
изгоряла. Вероятната причина
за възникването на пожара е
късо съединение.

Двама в болница
след намушкване
с нож в бар

В бар в с. Барутин, община
Доспат, в събота вечерта е
възникнал скандал и последващо
сбиване между група млади мъже
в бар, съобщиха от МВР. В релу-
тат са нанесени прободни рани
от нож в областта на корема,
гърдите и гърба на 19-годишен
младеж и в областта на корема
на 23-годишен мъж от Доспат.
Двамата се лекуват в смолян-
ската болница и са без опасност
за живота.

Полицаи задържаха
сирийци, пресекли
границата

Полицаи от Кърджали за
задържали осем сирийски граж-
дани, пресекли нелегално грани-
цата, съобщиха от Областната
дирекция на МВР в Кърджали. Че-
тиримата трафиканти - Г.Б. на
32 години, Х.К. на 47 години, Т.Б.
на 48 години и Н.Р. на 44 години,
които са придружавали чуждите
граждани, също са задържани.
Осемте сирийци - от 17 до 33
години, са били без валидни до-
кументи. По първоначални данни
те са били преведени от Турция.

Нормална обстановка
в Първомай след
наводненията

Обстановката в община
Първомай след наводненията,
предизвикани в събота от сне-
готопенето, се нормализира.
Близо 50 къщи в първомайските
села, както и 1000 декара земе-
делска земя, бяха под вода. Няма
пострадали и бедстващи. Затво-
рен е единствено пътят Леново
- Новаково заради преливането
на река Поройна. Контролирано
се изпускат водите на язовири-
те край Леново и Езерово.

Снимка ПРЕСФОТО/БТАСИНДИКАТИТЕ
В МВР ИСКАТ
СРЕЩА С
ЦВЕТАНОВ

С

два 8% от около 500 000 на-
домни работници у нас се оси-
гуряват, независимо че близо
година вече надомната работа
е със законова уредба. Това

индикалната федерация на слу-
жителите в Министерството на
вътрешните работи (СФСМВР)
за пореден път иска преговори

с МВР. Те ще пратят официално писмо
на 28 февруари до министъра на
вътрешните работи Цветан Цветанов и
заместник-министрите Веселин Вучков
и Димитър Георгиев. В него синдикати-
те определят срок до 10 март за про-
веждане на среща, на която да се
обобщят резултатите от проведените
до момента разговори и постигане на
споразумение за прекратяване на обя-
вения от федерацията още на 26 ноем-
ври 2011 г. протест. От 1 февруари
досега са изпратени 18 писма с пока-
на за среща до министър-председате-
ля Бойко Борисов, който обаче
продължава да мълчи.

От федерацията настояват този път
в преговорите да участва и министър
Цветанов, който в последните 2 годи-
ни упорито отказва срещи с предста-
вителите на СФСМВР. Ако не бъде
проведена среща или резултатите от
нея не удовлетворят синдикатите, ще
заплашват да отзоват представители-
те си в работните групи към МВР. Ос-
вен това от федерацията предупреж-
дават, че ще защитават служителите
на МВР по събеден ред, ако не се
премахнат всички установени ограни-
чения на правата им.

Синдикатите отново напомнят, че,
ако не се проведе диалог, ще органи-
зират национален протестен митинг в
София до 31 март.

СФСМВР за пореден път се обявя-
ва срещу корупцията, дефицита на со-
циален диалог и незаинтересованост-
та от състоянието на системата за
вътрешна сигурност в страната.

Осигуряват се едва 8%
от работещите от вкъщи
Около 500 000 души изкарват
прехраната си от дома си

Е
Аида ОВАНЕС

сочи проучване на Сдружението на на-
домните работници, проведено от октом-
ври 2011 г. до февруари 2012 г., съобщи
Виолета Златева, шеф на сдружението
им. Според нея у нас около 500 000 души
изкарват прехраната си от вкъщи. Проуч-
ването показва още, че 78% от тях са
жени, 15% са пенсионери, 53% са на
възраст от 35 до 55 години. Работното им
време е между 9 и 12 часа на ден, а най-

често работното място е кухнята. В над
80 на сто от случаите работи цялото се-
мейство. Макар Кодексът на труда от една
година да задължава възложителите/ра-
ботодателите на надомниците да сключ-
ват трудов договор с тях и да ги осигуря-
ват, това все още не се случва.

Самонаетите надомници сами плащат
осигуровките си за здраве и пенсия на база
420 лв., колкото е минималният праг за
почти всички самоосигуряващи се. Затова
от сдружението и от КНСБ настояват за
диференциран осигурителен праг, както е
за земеделските и тютюнопроизводители
(240 лв.). Това би изкарало на светло много
от самонаетите надомници, смята Пламен
Димитров, президент на КНСБ. Предложих-

ме на МТСП това да е за период от 5 или
10 години, допълни Златева. Проучването
показва още, че самонаетите работници
работят основно за леката промишленост
и занаятите - изработване на дрехи, марте-
ници, сувенири и др. От сдружението искат
достъп до европейски средства, с които да
се информират и консултират хората.

Докато в България 8% от надомниците
плащат осигуровки, в Румъния те са 25%.
В Македония, Сърбия и Албания обаче
този процент е 0. В рамките на Междуна-
родна конференция в София с участието
на представители на Албания, Македония,
Сърбия, Румъния, Молдова и Югоизточна
Азия ще бъде създадена втората в света
Мрежа на надомните работници ХоумНет
с център България. Първата е в Азия. На
конференцията се дискутира и организи-
рането и регистрирането на Балкански
синдикат на надомните работници.

ШЕСТ КОЛИ ГОРЯХА
ПРЕЗ УИКЕНДА

През почивните дни в страната отново
бяха запалени шест автомобила. В нощта
срещу неделя горяха коли в Казанлък, Стара
Загора и Чирпан. Около 2,45 часа бе пода-
ден сигнал в районното полицейско управле-
ние в Казанлък за два горящи автомобила
при бл. 111, който се намира на около 150 м
от пожарната служба. Дошлите минути след
сигнала пожарникари са успели да спасят
втория автомобил - Пежо, на който леко е
обгоряла само задната дясна част. На първия
автомобил - БМВ, от който е тръгнал огънят,
са изгорели напълно двигателният отсек,
двете предни гуми и цялата лява част.

В Чирпан пък 38-годишен мъж от с. Сво-
бода е сигнализирал, че ползваният от него
микробус Форд транзит, паркиран пред дво-
ра на къщата му, е запален. Рано вчера су-
тринта е изгорял и луксозен автомобил в
Стара Загора. На Лексус Ин 200, ползван от
21-годишна старозагорка, е изгоряла пред-
ната част. Вчера сутринта бе опожарена и
кола във Варна. Собственикът на Ауди е по-
дал сигнал за пожара в 4 часа. В Бургас пък
горя Мерцедес. Цялата му предна част е била
унищожена от пламъците.

портистът Благой Иванов-Багата е приет в “Пирогов” с опас-
ност за живота, след като е бил намушкан с нож. Състеза-
телят по свободни боеве е бил тежкоранен при сбиване в
заведение в София. Багата е прободен под мишницата, но
раната е дълбока и стига до сърцето.

Инцидентът е станал малко след 5 часа в заведение на
столичната улица “Граф Игнатиев”. Говорителят на СДВР
Нели Иванова обясни, че причината е пиянска свада меж-
ду компанията на Благой Иванов и група от около 8 души,
които нахлули в бар “Айс”, известен като “Домби”. Осемте
са били въоръжени с палки и ножове и се нахвърлили върху
компанията на Багата. Нападателите успели да избягат.

При сбиването леко са пострадали още двама души -
приятели на спортиста, Станой Тодоров и Момчил Кондов,
познати на полицията заради побой, кражба и хулиганство.
Първоначалните данни сочат, че в нощното заведение е
било употребено голямо количество алкохол.

На 24 април било предвидено Багата да участва в тур-
нир по ММА в София, когато трябвало да се изправи сре-
щу американски съперник. Благой Иванов е ММА боец,
както и състезател по самбо. Той стана популярен през
2008 г., когато победи на Световното първенство по бойно
самбо най-добрия тогава - руснака Фьодор Емеляненко, и
спечели световната титла. В ММА боевете няма загуба,
след като от седем мача е печелил шест, а един е
завършил без победител.

Над сто души се събраха в събота пред па-
метника на Съветската армия в столицата, за да
изразят протеста си срещу международното
търговско споразумение за борба с фалшифици-
рането ACTA. При предишната изява в София в
началото на февруари шествието бе от няколко
хиляди души. Веднага след това правителството
взе решение да спре ратификацията на доку-
мента.

По време на втория протест блогърът Асен
Генов припомни, че взетото решение на МС е
единствено да не се предприемат действия по
ратификация на ACTA. Според него обаче това е
хвърляне на прах в очите. Трябва да се вземе
решение България да оттегли окончателно под-
писа си от споразумението, като такива разпо-
редби в самото споразумение съществуват и това
реално може да бъде направено, каза Генов.

Протестиращите скандираха “Не на АCТА” и
развяваха български знамена с настояването
страната ни категорично да отхвърли споразуме-
нието. След демонстрацията пред паметника те
тръгнаха на символично шествие към Представи-
телството на Европейската комисия, където ще
внесат протестна нота.

ВТОРИ ПРОТЕСТ
СРЕЩУ АСТА
В СТОЛИЦАТА

БОРЕЦЪТ БАГАТА С ОПАСНОСТ
ЗА ЖИВОТА СЛЕД БОЙ В БАР

С
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1784 бул. "Цариградско
шосе" №113А,
тел.: 02/9705 205;
9705 221
факс: 9752 604
e-mail: reklama@duma.bg

ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА БЕЗ ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

duma_infcenter@abv.bg

Николай Бареков
предизвика гневни
критики
Късането на национален
ежедневник в ефир разпали
нова медийна конфронтация

ФИНАЛИСТИТЕ В „КАСТИНГ”
ИГРАЯТ „ПОД ПРИКРИТИЕ”
И „НА ВСЕКИ КИЛОМЕТЪР”

М
ного гневни кри-
тики си навлече
водещият на су-
трешния блок на
ТВ 7 Николай

Над 280 хиляди са
българските потребители
на социалната мрежа
Twitter, показва проучва-
не на френската компания
за изследване на социал-
ните медии Semiocast.
Само преди година тех-
ният брой е бил 130 хиля-
ди. Същевременно обаче
данните сочат, че едва
22% от регистрираните в
Twitter използват редовно
акаунтите си.

Проучването на
Semi-ocast отчита, че об-
щият брой на Twitter-по-
требителите към 1 януа-
ри 2012 година в света е
383 милиона. Най-голям

Бареков, след като в петък
по време на предаване
публично скъса брой на
вестник “Труд”. Журна-
листът се мотивира с гне-
ва си от заглавие в меди-
ята, че лекарствата са по-
евтинeли с 400 лева, и
обяви, че съдбата на вест-
ника, който къса, ще е
“съдбата на парцал”.

Гневните реакции
изобщо не закъсняха. Под
заглавие “От чалга кючек-
чия до чалга журналист”
от “Труд” гневно коменти-
раха предизвикателното
поведение. “Като стане
дума за Бареков, всеки се
пази да не се оцапа - но
пък от много мълчание сме

я докарали дотук”, комен-
тира пред “Труд” Иво Ин-
джев. “В моя дълъг профе-
сионален живот не помня
толкова явен случай на
угодничество на властта”,
отбелязва той.

Като безотговорно по-
ведение и проява на лош
професионален вкус опре-
деля действията на Баре-
ков Светла Петрова. Неза-
висимо от тежката корпо-
ративна борба, която се
води в момента, журнали-
стите, свързани с воюващи-
те страни, би следвало да
пазят достойнството на
професията, категорична е
тя. Заглавието по темата
на “24 часа” пък беше
“Корпоративен фашизъм”.

От Съюза на издатели-
те в България излязоха с
остра декларация срещу
действията на Бареков. В

нея те припомниха, че ос-
новният закон на републи-
ката постановява, че “Все-
ки има право да изразява
мнение и да го разпрост-
ранява чрез слово - пис-
мено или устно, чрез звук,
изображение или по друг
начин” и че това право “не
може да се използва за
накърняване на правата и
доброто име на другиго”.

От седмици Бареков
участва в медийната вой-
на, която вестниците “Мо-

нитор” и “Телеграф” и те-
левизията водят срещу из-
данията “Труд” и “24 часа”
на “Вестникарска група
България”.

Самият Николай Баре-
ков досега не е коменти-
рал ситуацията. По ТВ 7
обаче в авторски комен-
тар Емил Кошлуков обя-
ви, че журналистът не бил
метроном, а човек с пози-
ция и това бил смисълът
да се занимаваш с репор-
терство.

Първи актьорски сблъсък ще видят зрителите в риалити шоуто
на БНТ - “Кастинг”. Днес всички участници ще покажат какво могат
във възстановки на екшън сцени. Те ще изиграят откъси от филмите
“На всеки километър”, “Осмият”, “Черните ангели”, “Комбина” и “Под
прикритие”.

В подготовката финалистите разчитаха на помощта на своите
асистенти - Мариан Вълев, Боряна Пунчева, Снежина Петрова и
Димитър Коцев-Шошо. Най-известният български каскадьор Калоян
Воденичаров-Калата, който направи култовите екшън сцени в сери-
ала “Под прикритие”, ги съветваше за опасните каскади.

Въпреки че имаха имаха много малко време за снимки - едва
три дубъла, а минусовите температури поставиха в наистина екст-
ремна ситуация целия екип, десетимата финалисти с хъс и желание
се отдадоха на първата си актьорска задача и показаха на какво
трябва да е готов един актъор и как се става истинска звезда.

БЛИЗО 300 ХИЛЯДИ ДУШИ ОТ
БЪЛГАРИЯ ПОЛЗВАТ TWITTER

е броят на юзърите в
САЩ - 107.7 милиона
(ръст от 28.1%). Изненад-
ващо на второ място се
подрежда Бразилия със
33.3 милиона акаунта,
която изпреварва Япония
- 29.9 милиона.

Изследването на Se-
miocast измерва актив-
ността на потребителите
в Twitter с помощта на
собствена методология,
която използва геолока-
ция, сравняване на часо-
вите зони, избрания език
за публикуване и споде-
лената в профила инфор-
мация за местоположени-
ето. Според този показа-

тел най-активни са потре-
бителите в Холандия -
33% от изследваните ака-
унти. Средната стойност
за света е 27%, а за
България този показател
е 22%. Semiomatic уточ-
няват, че съществува го-
лям брой потребители,
които използват Twitter
само за да четат публи-
куваното от другите. Ако
се измерят и други потре-
бителски действия като
смяна на потребителска-
та снимка, добавяне на
нови потребители и др.,
тогава активността на
българските юзъри нара-
ства до 44%.

евият испански ежедневник “Публико” излезе за последен път вчера.
До фалита на изданието се стигна, след като то не успя да постигне
споразумение с инвеститорите. Съобщението беше публикувано в ко-
мюнике, пуснато на сайта на вестника. Онлайн изданието ще продължи

Л
КРИЗАТА ОБХВАНА
И ИСПАНСКИ МЕДИИ

своята дейност, тъй като сайтът има 5,5 милиона уникални потребители, което
го прави четвъртият най-популярен информационен сайт в Испания.

“Въпреки увеличаването на аудиторията и на разпространението на “Публи-
ко” и на сайта Publico.es след създаването му през 2007 г. и въпреки намаля-
ването на загубите в последните фискални години, задълбочаването на иконо-
мическата, рекламната и структурната криза в печатните медии прави неизбеж-
но прекратяването на плащанията като инструмент за преструктуриране, за да
се гарантира жизнеността на проекта в бъдеще”, съобщи през януари издани-
ето, в което работят 160 души.

Кадър от филма “На всеки километър”

зетият бонус от шефката на Здравната каса Нели
Нешева, разкритията за бонуси във всички минис-
терства и вълната от оставки предизвикаха бурен
отзвук в интернет. Ето и няколко мнения по темата:

  ‡Í ÎË Ì‡ËÒÚËÌ‡ ÒÚÓË ÔÓÎÓÊÂÌËÂÚÓ ÔÓ ‚˙ıÓ‚ÂÚÂ? œË
Ì‡ÎË˜ËÂ Ì‡ Ú‡Í‡‚‡ Ó„ÓÏÌ‡ ÍËÁ‡, Í‡ˇÚ È ÌÂ ÒÂ ‚ËÊ‰‡,ÌÂ Â
ÏÓ‡ÎÌÓ ‰‡ ÒÂ ÔÓ‰ÔÓÏ‡„‡Ú Ô‡Ë˜ÌÓ ‰˙Ê‡‚ÌËÚÂ ÒÎÛÊËÚÂÎË. ¬
˜‡ÒÚÌËÚÂ ÙËÏË, Í‡ÚÓ ÔÓ˜‚‡¯ ‡·ÓÚ‡, ÒÂ ÔÓ‰ÔËÒ‚‡¯ ÔÓ‰ ‰Ó„Ó‚Ó-
‡, Í‡Á‚‡Ú ÚË Á‡ÔÎ‡Ú‡Ú‡ Ë ÓÚÚ‡Ï Ì‡Ú‡Ú˙Í ‡·ÓÚË¯ ÏÌÓ„Ó ÔÓ‚Â˜Â
ÓÚ „ÓÂÔÓÒÓ˜ÂÌÓÚÓ Ë ˘Â ÔÓÎÛ˜Ë¯ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌÓ ÌˇÍÓÈ Ë ‰Û„ ÎÂ‚
Á‡  ÓÎÂ‰‡ - ‚ Ô˙ÚË ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ ÓÚ ÏÂÒÂ˜Ì‡Ú‡ Á‡ÔÎ‡Ú‡.“Ó‚‡ Ó·‡˜Â
ÌÂ Â ÒË„ÛÌÓ Ë ÌÂ ‚‡ÊË Á‡ ‚ÒˇÍ‡ ÙËÏ‡. ŒÚ 1994 „. ‡·ÓÚˇ Ò‡ÏÓ
‚ ˜‡ÒÚÌË ÙËÏË Ë Ô‡‚ˇ Ò˙ÔÓÒÚ‡‚Í‡ ÓÚ ÓÔËÚ‡ ÏË. “‡Í‡ ˜Â ÔÂ-
Ï‡ıÌÂÚÂ ÏÓÎˇ ‚ÁÂÏ‡ÌÂÚÓ Ì‡ 25% ÓÚ „ÎÓ·ËÚÂ Í‡ÚÓ Ô‡Ë˜ÌÓ ÔÓÓ˘-
ÂÌËÂ Á‡ ‚ÒË˜ÍË ÒÎÛÊ·Ë, ÔÓÔ‡‰‡˘Ë ‚ Ú‡ÁË Í‡ÚÂ„ÓËˇ. œÓ-‰Ó·Â
„Ë Ì‡ÎË‚‡ÈÚÂ ÚÂÁË Ô‡Ë ‚ ı‡ÁÌ‡Ú‡ ËÎË „Ë ‰‡ÈÚÂ Á‡ ÎÂÍ‡ÒÚ‚‡ Ì‡
ÓÌÍÓ·ÓÎÌËÚÂ Ë ‰Âˆ‡Ú‡ Ò Â‰ÍË ·ÓÎÂÒÚË. –‡Á·Ë‡ÚÂ ÎË ,˜Â Á‡‡‰Ë
ÚÂÁË 25% ‰˙Ê‡‚ÌËÚÂ ÒÎÛÊËÚÂÎË Ú˙ÒˇÚ ÔÓ‰ ‚ÓÎ‡ ÚÂÎÂ - ËÁˇ‰ÂÌ
ÒË, ‡Ï‡ ÌÂ.

 ÕÂ¯Â‚‡ ÒË ÓÚË‰Â Á‡‡‰Ë ÔÓÎÛ˜ÂÌËÚÂ ·ÓÌÛÒË - ÚÓ‚‡ ÒË Â
Ì‡Ô˙ÎÌÓ Á‡ÍÓÌÌÓ, ÌÓ ÌÂÏÓ‡ÎÌÓ ‚ ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡ Ì‡ ÍËÁ‡ Í‡ÚÓ Ì‡-
ÒÚÓˇ˘‡Ú‡. ÀÂÍ‡ÒÚ‚ÂÌ‡Ú‡ ÔÓÎËÚËÍ‡ Ì‡ Í‡Ò‡Ú‡ ÌˇÏ‡ ÌË˘Ó Ó·˘Ó,
ıÓ‡Ú‡ ÒÂ ‚˙ÁÏÛÚËı‡ ÓÚ ‡ÍÚ‡ Ì‡ ·ÂÁı‡·ÂÌÓÚÓ È ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ -
Ô‡ËÚÂ ÓÚ „ÎÓ·ËÚÂ Ì‡ ËÁÌÂÏÓ„‚‡˘ËÚÂ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ó ·ÓÎÌËˆË ‰‡
‡ÁÔÂ‰ÂÎˇ Á‡ ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌÓ ÒÚËÏÛÎË‡ÌÂ Ì‡ ˜ËÌÓ‚ÌËˆËÚÂ ‚
Á‰‡‚Ì‡Ú‡ Í‡Ò‡.

 —ÚË„‡ Ò ÚÂÁË Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌË Ë ÌÂÁ‡ÏÂÌËÏË, Ò‡ÏÓ ÌÂ Â ˇÒÌÓ
Á‡˘Ó ÓÚ Úˇı ÌË˘Ó ÌÂ Â Ì‡Â‰ ‚ Ú‡ÁË ‰˙Ê‡‚‡. “ÂÁË, ÍÓËÚÓ ˇ
Á‡˘ËÚÓ‚‡Ú ÒÂ„‡, ‰‡ ÌÂ ·Ë ‰‡ ÌÂ Ò‡ Ò˙˘Ó ÏÓÌÓÔÓÎÌË ËÌÚÂÂÒË. ◊Â
ÚÓ Ò‡ÏÓ ÓÚ ‚˙Ì¯ÌËˇ È Ì‡„˙Î ‚Ë‰ ÒÂ ‚ËÊ‰‡, ˜Â Â ÓÚ ÌÂÍÓÏÔÂÚÂÌÚ-
ÌËÚÂ, ÍÓËÚÓ ÒÂ ÏËÒÎˇÚ Á‡ ÌÂ‰ÓÒÂ„‡ÂÏË, Á‡˘ÓÚÓ Ô‡‚ˇÚ Ï˙ÒÌË
ÛÒÎÛ„Ë. —ÏÂ¯ÌÓ Â Ë „ÓÁÌÓ - ÌÂÁ‡ÏÂÌËÏ‡.

 œÂÏËÂ˙Ú ÌÂ ÔÓÒÚÓ, ˜Â ÌÂ Â Á‡ÂÎ ÔÓÁËˆËˇ, ÌÓ ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ
ËÁÍ‡Á‚‡ÌÂ Â ÔÓ‰ ‚ÒˇÍ‡ ÍËÚËÍ‡ - ì‚ Í‡ˆ‡Ú‡ ÏÂ‰ Â‰Ì‡ Î˙ÊË˜Í‡
Í‡Ú‡Ì Â ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜Ì‡, Á‡ ‰‡ ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÍÓÌÒÛÏË‡ ÏÂ‰‡î.
 ‡Í‚Ó, Ò ÔÓÒÎÓ‚ËˆË Ë ÔÓ„Ó‚ÓÍË ÎË ˘Â Û‚ÓÎÌˇ‚‡ÏÂ ıÓ‡? » Á‡
„-Ì œÂÏËÂ‡ ËÏ‡ Â‰Ì‡ ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘‡ - Õ‡ ı‡ËÁ‡Ì ÍÓÌ Á˙·ËÚÂ ÌÂ
ÒÂ „ÎÂ‰‡Ú!

  ‡ÚÓ ˘Â ÒÂ ‰‡‚‡Ú ·ÓÌÛÒË, ÌÂÍ‡ ÒÂ ‡Á‰‡‚‡Ú Ì‡ ‚ÒË˜ÍË. —
Í‡Í‚Ó ÚÂ Ò‡ ÔÓ‚Â˜Â ÓÚ ÓÒÚ‡Ì‡ÎËˇ Ì‡Ó‰. ’Ó‡Ú‡ ‰ÓË ÌˇÏ‡Ú
‡·ÓÚ‡, ‡ Ô˙Í ÚÂ Á‡ ÚÓ‚‡, ˜Â ÒË ËÏ‡Ú ‡·ÓÚ‡, ÒË ‡Á‰‡‚‡Ú Ë
·ÓÌÛÒË. ƒ‡ÈÚÂ ÔÓÌÂ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË, ˜Â Ë ÌËÂ ‰‡ ÒÏÂ ‰Ó‚ÓÎÌË.

 ¿ ÍÓÈ ˘Â ÒÂ Á‡ÌËÏ‡Â Ò ËÏÓÚ‡ Ì‡ ÕÂ¯Â‚‡ ‚ ¡‡ÒÂÎÓÌ‡, Ì‡
ÒÚÓÈÌÓÒÚ 190 000 Â‚Ó!!!!???? ¿ ÍÓÏÂÌÚ‡˙Ú Ì‡ ‰ÂÔÛÚ‡Ú‡, ˜Â
ì...ÌÂ‰Ë‡ÎÓ„Ë˜ÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ ÕÂ¯Â‚‡ Â ÔÓÎÓÊËÚÂÎÌÓ Í‡˜ÂÒÚ‚Óî!!!!!!!
ÓÒÚ‡‚ˇÏ ·ÂÁ ÍÓÏÂÌÚ‡.

 2013-Ú‡ „Ó‰ËÌ‡ Ì‡·ÎËÊ‡‚‡ - „Ó‰ËÌ‡Ú‡ Ì‡ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌËÚÂ
ËÁ·ÓË. PR-˙Ú Á‡ÔÓ˜Ì‡ Ó˘Â ÓÚ Ú‡ÁË „Ó‰ËÌ‡. ”‚ÓÎÌˇ‚‡Ú ÒÂ ‡ÁÌË
\î‚ÂÎËÍËî\ Î˛‰Â. ƒ‚‡Ï‡ Á‡‡‰Ë ·ÓÌÛÒË, ‡ ÚÂÚË, Á‡˘ÓÚÓ ÔËÎË˜‡
Ì‡ Û·ËÂˆ, ÍÓÈÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍÓÚÓ ÓÚ„ÓÂ ËÏ‡ ‚ËÒˇ˘Ó ‰ÂÎÓ. ŸÂ „Ë
ËÁÙ˙¯Í‡Ú Á‡‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓ. ¬ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡ ‰Û„‡Ú‡ „Ó‰ËÌ‡ ˘Â Û‚Â-
ÎË˜‡Ú ÔÂÌÒËËÚÂ. œÓÒÚÓ ÌˇÏ‡ Í‡Í ‰‡ ÌÂ „Ó Ì‡Ô‡‚ˇÚ. «‡ ‰‡ ÏÓÊÂ
√≈–¡ ‰‡ ÒÂ Ì‡ÒÚ‡ÌË Á‡ Ó˘Â 4 „Ó‰ËÌË. » Ì‡Ó‰˙Ú ÓÚ „ÎÛÔÓÒÚ Ô‡Í
˘Â ËÁ·ÂÂ ÔÓ-„ÓÎˇÏÓÚÓ ÁÎÓ.

 ÕÂ¯Â‚‡ ÏÓÊÂ Ë ‰‡ Â ‰Ó·˙ ÒÔÂˆË‡ÎËÒÚ Ë ÏÂÌË‰Ê˙, ÌÓ
‰˙Ê‡ÌËÂÚÓ È Â ÔÓ‚Â˜Â ÓÚ Ì‡„ÎÓ, Í‡ÍÚÓ Â Ë ‰˙Ê‡ÌËÂÚÓ Ì‡
ÔÓ‚Â˜ÂÚÓ ‰˙Ê‡‚ÌË ÒÎÛÊËÚÂÎË. œ˙Í Á‡ Ú.Ì‡. ìÏ‡„ËÒÚ‡ÚËî ÌÂ ÏË
ÒÂ ÏËÒÎË!

 ÕËÍÓÈ, ÍÓÈÚÓ Â Ì‡ÁÌ‡˜ÂÌ ‚ ÛÒÎÛ„‡ Ì‡ „‡Ê‰‡ÌËÚÂ Ë ÏÛ ÒÂ
ÔÎ‡˘‡ ÓÚ ÚÂıÌËÚÂ Ô‡Ë, ÌÂ ·Ë Úˇ·‚‡ÎÓ Ë ‰‡ ÒË ÔÓÏËÒÎˇ ‰‡ ÒÂ
‰˙ÊË ÔÓ ÚÓÁË Ì‡˜ËÌ!! —˙˘ÓÚÓ ÒÂ ÓÚÌ‡Òˇ Ë Á‡ ÚÂÁË, ËÁ·‡ÌË ÓÚ
ıÓ‡Ú‡ ‰‡ „Ë ÛÔ‡‚Îˇ‚‡Ú! ¿ ÓÚÌÓÒÌÓ ‰ÓÒÚÓÈÌÓÚÓ Á‡ÔÎ‡˘‡ÌÂ ÌÂ
·Ë‚‡ ‰‡ ÒÂ ÒÔÂÍÛÎË‡, ‰‡‚‡ÈÍË ÔËÏÂË ÓÚ ‰Û„Ë ‰˙Ê‡‚Ë, ËÎË
ÔÓÌÂ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ Ô‡‚Ë Ò˙ÔÓÒÚ‡‚Í‡ Ò ‰ÓıÓ‰ËÚÂ Ì‡ ‰‡Ì˙ÍÓÔÎ‡‰-
ˆËÚÂ ‚ ÚÂÁË ‰˙Ê‡‚Ë!

  ˙‰ÂÚÓ Ë ‰‡ ÒÂ ·Ó‰ÌÂ Ò ÍÎÂ˜Í‡ - Ã«, ·ÓÎÌËˆË, Í‡Ò‡, ¡À—:
ÒÏ‡‰, ÚÓÚ‡ÎÌ‡ Á‡‰Û¯‡‚‡˘‡ ÍÓÛÔˆËÓÌÌ‡ ÒÏ‡‰! —˙Á‰‡‰ÂÌ Â
ı‡ÓÒ, ÌˇÏ‡ ÌËÍ‡Í‚Ë Ô‡‚ËÎ‡ Ë Ô‡ËÚÂ ÒË Í‡ÔˇÚ ‚ Ò˙˘ËÚÂ ÌÂÌ‡-
ÒËÚÌË ‰ÊÓ·Ó‚Â. ≈‰Ì‡ ÒÏˇÌ‡ ÌË˘Ó ÌÂ ÔÓÏÂÌˇ. ¬ÒË˜ÍÓ Â ËÁ„ÌËÎÓ.
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Икономика
Яйцето удари 25 стотинки на едроЯйцето удари 25 стотинки на едроЯйцето удари 25 стотинки на едроЯйцето удари 25 стотинки на едро

В света има недостиг на храни,
а ние имаме потенциал за това и
трябва да представяме различни
наши продукти. Марин Райков под-
черта, че България може да черпи
опит от Франция по отношение на
финансирането на животновъдство-

ече е време за промяна на
философията на плоския
данък. Би било добре да има
три прага - за българите, кои-
то живеят под границата на

Индексът на тържищните
цени (ИТЦ) се е повишил през
изминалата седмица от 1,474
пункта до 1,503 пункта, съоб-
щиха от Държавната комисия
по стоковите борси и тържи-
щата (ДКСБТ).

Оранжерийните крастави-
ци са поскъпнали с 12,8% и
се търгуват на едро до 3,35
лева за килограм, а оранже-
рийните домати са с 1,4 на
сто по-скъпи - по 2,14 лева за
килограм.

Цената на зелето се пови-
шава с 15,4 на сто - до 0,60
лева за килограм на едро.
Българските картофи се про-
дават по 0,43 лева за кило-
грам, което е с една стотинка
повече от предходната сед-
мица. Вносните картофи са с
три стотинки по-скъпи - по

Яйцето удари 25 стотинки на едро
0,46 лева за кило-
грам.

П о р т о к а л и т е
поевтиняват с една
стотинка до 0,93
лв./кг, а цената на
лимоните пада с
две стотинки - до
1,22 лева за кило-
грам. Мандарините
поскъпват с 3,1% -
до 1,31 лв. за кило-
грам. Ябълките българско
производство се търгуват до
1,01 лева за килограм, което
е поскъпване с 6,3%. Вносни-
те ябълки се продават по 1,08
лева за килограм.

Кравето сирене поскъпва
с 0,6 на сто и се продава по
4,91 лв./кг., а цената на каш-
кавал тип “Витоша” е без про-
мяна - около 10,38 лв./кг. Оли-

ото поскъпва с 0,4 на сто до
2,39 лева за литър, а яйцата
поскъпват с две стотинки и се
продават по 25 стотинки за
брой. Каймата се продава -
по 4,83 лева за килограм. За-
харта поевтинява с една сто-
тинка до 2,12 лева за кило-
грам. Брашното тип “500” се
търгува по 0,88 лева за кило-
грам.

то. Той припомни, че френските
фермери получават почти полови-
ната от средствата на ЕС за земе-
делие. На българския щанд в Па-
риж тази година се представя и гор-
нооряховският суджук, който вече е
признат от ЕС като традиционен
български продукт.

От стр. 1

ПЕТЪР ДИМИТРОВ ПРЕДЛАГА

Над 2 млн. лева щети от началото на годината отчита ЧЕЗ
заради тежката зима, съобщиха от дружеството вчера. Привеж-
дането на електроразпределителната мрежа в нормален режим
на работа ще завърши в края на юни. Едва тогава ще бъдат
направени и окончателните оценки на щетите.
Досега ЧЕЗ вложи над 1 млн. лева за възстановяване на елект-
розахранването, което бе прекъснато в резултат на тежката и
динамична метеорологична обстановка през първите два месеца
на годината, се казва в съобщението. Авариите бяха причинени
предимно от скъсани проводници заради обледяването по
въздушните електропроводи, както и от счупени и повредени
стълбове в резултат на падналите дървета и обилния снегова-
леж. Дейностите по отстраняването им допълнително бяха за-
труднени от непочистените пътища и тежките климатични усло-
вия, припомнят от дружеството. За отстраняване на авариите
“ЧЕЗ Разпределение България” мобилизира 450 аварийни екипи.
Заради обилните снеговалежи през първите месеци на годината
без електричество в определени моменти бяха близо 450 000
потребители в различни части на обслужваната от ЧЕЗ територия.

Земеделски производите-
ли на зеленчуци и плодо-
ве от областите Бургас,
Сливен и Ямбол създадо-
ха своя асоциация,
съобщи “Фокус”, като се
позовава на организато-
рите. Решението за обе-
динението им е взето по
време на кръгла маса за
проблемите в отрасъла в
югоизточния регион на
България, организирана
от Института за регионал-
ни стратегии в Бургас,
представляван от Павел
Маринов като инициатор
на браншовото обедине-
ние. Производителите
смятат, че е трудно всеки
сам да отстоява правата
и интересите си, тъй като
липсва организация,
която да ги представлява,

Щети за над 2 млн. лева
нанесла зимата на ЧЕЗ

Обледяването по
въздушните електропроводи

бе една от най-честите
причини за аварии

ПРОИЗВОДИТЕЛИ НА ЗЕЛЕНЧУЦИ И
ПЛОДОВЕ СЕ ОБЕДИНИХА В АСОЦИАЦИЯ

а отрасълът е неконкуре-
тоспособен по отношение
на цени, опаковки и
износ, съпоставен с
чужди производители,
които навлязоха на
българския пазар.
Учредителите искат да
привлекат към идеята за
създаване на подобни
организации колегите си
от всички региони на
страната. Амбициозната
цел е възраждането на
отрасъла, планиране,
логистика, експорт и
национална стратегия за
възстановяване на тради-
циите в българското
зеленчукопроизводство и
овощарство.
Те избраха ръководство
на организацията с
председател Николай

Недялков, агроном и
дългогодишен производи-
тел от Бургас.
В учредителните докумен-
ти са посочени основните
цели на асоциацията. На
първо място е съдействи-
ето за реализирането на
всеки проект в помощ на
производството на плодо-
ве и зеленчуци в посока
запазване на традициите
и стремеж към високи
стандарти. Организацията
ще популяризира модер-
ните и екологично чисти
технологии, ще създава
партньорски отношения с
централните и местни
власти и ще работи за
укрепване на междуна-
родния престиж на
българското производство
на зеленчуци и плодове.

Предлагат единен телефон
на всички рецепции

редлагат създава-
нето на единен те-
лефон, на който
всички граждани да
могат да се свър-
зват от стаите си с
рецепцията на хоте-
ла, в който са отсед-
нали, предаде
БГНЕС.

Идеята предста-
виха официално
Соломон и Гергана
Паси и Поли Кара-
стоянова - директор
на Националния
борд по туризъм,
както и актьорът
Христо Мутафчиев,

Три прага за плоския данък
Вече се налага корекция, смята депутатът от левицата и бивш министър на икономиката

Дана РУСЕВА
проект на партията за финансова и
данъчна политика, който беше одобрен
от Националния съвет на БСП на 18
февруари.

Проектът предвижда да бъде напра-
вен анализ на резултатите от прилага-
нето на пропорционално данъчно обла-
гане и ролята на косвеното облагане и
оценката на възможностите за по-пълно
прилагане на данъчните политики, ос-
новани на солидарно общество. Социа-
листите предлагат запазване на срав-
нително ниски ставки на корпоративно-
то и подоходното облагане.

Тогава Петър Димитров коментира,
че “бедните могат да се облагат с нуле-
ва ставка на данъка, масовият българин
да остане с 10% подоходен данък и да
се определи праг за богатство, над кой-
то ставката да бъде по-висока - напри-
мер 20-30%”. Лидерът на БСП Сергей
Станишев пък бе категоричен, че плос-

че според него е обезпокоително, че за
първото тримесечие на тази година
“Булгаргаз” ще “посочи” загуби за око-
ло 32 млн. лв. при 38 млн. лв за пред-
ходната. Ако организации решат да се
жалват пред Европа за това постоянно
поскъпване на цените на газа и тока,
нали на всички е ясно, че от Брюксел
ще го  определят като неправомерна
държавна помощ, за което ще после-
дват санкции, каза още Димитров.

Той съобщи още, че 320 милиона
лева са изплатени по проекта за АЕЦ
“Белене” през последните три години
от Министерството на икономиката,
енергетиката и туризма. На “Атомстрой-
експорт” са платени 143 млн. лв., на кон-
султанти - над 500 000 лв и др., добави
той. Петър Димитров изрази безпокой-
ството си, че министрите не отговорят
на задаваните въпроси за реалното ико-
номическо състояние на страната.

кият данък, който бе въведен от негово-
то правителство, е дал своите ефекти за
изсветляване на икономиката и за по-
големи бюджетни постъпления. В момен-
та в България се получават огромно раз-
слояване и огромни несправедливости,
коментира той.

В Добрич Петър Димитров каза още,

В
бедността и са около 18 процента, както
и за тези с големи доходи. Проблемът са
критериите за определянето на тези пра-
гове. Това заяви депутатът от Коалиция
за България Петър Димитров в Добрич.
Той не скри, че е сред основните автори
на плоския данък, но според него вече
се налагала корекция. От ГЕРБ няма да
направят нищо по проблема, затова тряб-
ва да има силен натиск от опозицията,
категоричен е депутатът. Хората с най-
ниски доходи да бъдат освободени от
подоходен данък, предлагат от БСП.

Припомняме, че това е една от ал-
тернативните мерки в Управленския

П

Искаме закрилата
на ЮНЕСКО за таратора
Искаме закрилата
на ЮНЕСКО за таратора
Искаме закрилата
на ЮНЕСКО за таратора
Искаме закрилата
на ЮНЕСКО за таратора
Искаме закрилата
на ЮНЕСКО за таратора

който е и основният
“виновник” за тази
инициатива.

Решението е
възможно и може
да стане с редакци-
онна поправка в За-
конопроекта за из-
менение и допълне-
ние на Закона за ту-
ризма, който пред-
стои да бъде одоб-
рен от Министерски
съвет и внесен за
разглеждане в пар-
ламента, обясни Ка-
растоянова.

В регламента за
категоризацията на

хотелите, където е
записано, че тряб-
ва да има вътреш-
на връзка между
всички стаи и ре-
цепцията, трябва
само да се напра-
ви едно допълне-
ние, че това трябва
да става на един
стандартен номер.
Идеята се подкре-
пя и от председате-
ля на Комисията за
защита на потреби-
телите Веселин
Златев, обясни Гер-
гана Паси.

“Ако, когато по-

лучих инсулт, бях
успял да набера
рецепцията, щяха
да са по-малки по-
раженията по тяло-
то ми. Много лека-
ри казаха, че ако в
първите 15 минути
съм получил по-
мощ, сега нямаше
да имам проблем.
Смятам, че е из-
ключително важно
да помогнем на
други хора, които
могат да попаднат
в моята ситуация”,
обясни Христо Му-
тафчиев.
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Общество
27

Датата

Няма
страшно

НАТАЛИЯ
ГЕРГОВА

Банско представя
България

МАРИН
МИЛАШКИ

1867-РАЖДА СЕ ЖЕКО СПИРИДОНОВ,
СКУЛПТОР (УМИРА 1945 Г.).

Заедно с Борис Шатц и Марин Ва-
силев е считан за един от тримата
основоположници на скулптурата
в съвременна България. Ректор
на НХА, член-кореспондент на
БАН. Сред известните му памет-
ници са тези на Христо Ботев, Ва-
сил Левски и граф Игнатиев в
Морската градина във Варна, на Иван Вазов
и Георги Бенковски в софийската Борисова
градина, на Алеко Константинов в Свищов.

1870 - УЧРЕДЕНА Е БЪЛГАРСКАТА ЕК-
ЗАРХИЯ. Създаването на

Българската екзархия е резултат
от дългогодишната борба на
българския народ за извоюване
на църковна независимост. По
силата на султанския ферман на
Абдул Азис (на снимката) и ек-
зархийския устав, изработен от
църковно-народния събор, сви-
кан в Цариград през 1871 г.,
Българската екзархия е призна-
та за официален представител на българска-
та нация в Османската империя.

1897 - ПЪРВА ПУБЛИЧНА КИНОПРОЖЕК-
ЦИЯ В БЪЛГАРИЯ. В

къщата на Марин Чолаков
в Русе пред 200 зрители са
показани едни от първите
филми на братята Огюст и
Луи Люмиер. Първата ки-
нопрожекция в България е
регистрирана в публикация на местния в.”За-
конност”. Русенци наблюдавали с интерес
кинолентата, която показвала “движещ се
трен, посрещането на цар Николай в Париж,
един от парижките площади - всичко това
толкова живо и естествено, щото се получава
пълна илюзия” (според в.”Законност”).

1902 - РАЖДА СЕ ДЖОН СТАЙНБЕК, АМЕ
РИКАНСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1968 Г.).

Автор е на над 25 романа.
Първото му най-известно произ-
ведение е “Гроздовете на гне-
ва” - роман, считан за класика
на ХХ в. Сред популярните му
творби са още повестта “За
мишките и хората”, романът
“Улица Консервна”, сагата “На
изток от рая” и др. Последният
му голям роман “Зимата на нашето недовол-
ство” не е приет добре и критиците обявяват,
че авторът му е изчерпан. Дори Нобеловата
награда (1962) не променя мнението им.

1926 - В СТАРА ЗАГОРА СЕ РАЖДА ЗЛА-
ТИНА ТОДЕВА, АКТРИСА (УМИРА 2007 Г.).

Четири и половина десети-
летия играе на театралната
сцена. Работила в театрите
в Стара Загора, Пазарджик,
Димитровград, Хасково,
Пловдив, Смолян. През 2006
г. в театър “Сълза и смях” актрисата отпраз-
нува своя 80-годишен юбилей в постановката
“Четвъртото измерение” по Янис Рицос. Удо-
стоена с много награди и държавни отличия.

1932 - АНГЛИЙСКИЯТ ФИЗИК СЪР
ДЖЕЙМС ЧАДУИК ОТКРИВА НЕУТРОНА.

За научните трудове и изследва-
ния в областта на физиката на
атомното ядро през 1935 г. полу-
чава Нобелова награда за физи-
ка. Неутронът е елементарна час-
тица с нулев електрически заряд.
Най-използваната реакция с неутрони е ве-
рижната реакция на делене на ядрено гори-
во. В ядрените реактори и атомните бомби тя
е основният източник за получаване на енер-
гия.

1933 - ПОДПАЛЕН Е РАЙХСТАГЪТ В БЕР-
ЛИН. Трима от обвиняемите

са българи - Георги Димитров,
Благой Попов и Васил Танев. Те
са арестувани на 9 март. Съдеб-
ният процес се провежда от 21
септември до 23 декември. На-
края съдът е принуден да оп-
равдае българите, както и пред-
седателя на комунистическата
фракция в Райхстага Е. Торглер.
Междувременно е организира-
на силна международна кампа-
ния в защита на подсъдимите. Поведението на
Георги Димитров пред съда впечатлявя между-
народната общност. Процесът е първият голям
удар срещу настъплението на хитлерофашиз-
ма в Европа и света.

Банско направи най-го-
лямата реклама на Бълга-
рия със стартовете от Све-
товната купа по ски. Ку-
рортното градче доведе
тази година “Белия керван”
и при мъжете, и при жени-
те, нещо, с което могат да
се похвалят само няколко
държави по света. Пистата
под връх Тодорка се наре-
ди до тези в Аспен, Вал
д’Изер, Шамони и Кицбю-
ел. Да, и това стана факт
само за 11 - 12 години уси-
лена работа.

Главната заслуга е на
президента на федерация-

та по ски Цеко Минев, кой-
то не се спря, докато не
стигна дотук, до върха на
световните ски. Той напра-
ви така, че всички звезди
на белия спорт дойдоха у
нас. Направи така, че 500
млн. души по целия свят
гледаха стартовете по те-
левизията през тези две
седмици. Е, спускането при
жените в събота не се
състоя, но никой не може
да се бори с природата.
Няма как да спреш вятър
от 100 км/ч., това също е
част от играта. Заради ло-
шите метеорологични ус-
ловия нямаше старт и пре-
ди седмица в Сочи, но ни-
кой не се разсърди.

За стартовете в Банско
стотици хора работиха де-
нонощно. Пистите “Албер-
то Томба”, където караха
мъжете, и “Марк Жирарде-
ли”, където мериха сили
жените, бяха изключител-
ни. Те по нищо не се раз-
личаваха от тези в Авст-
рия, например, където зим-

ните спортове са нещо
като религия. Там има
12 700 ски съоръжения, а
у нас те са само 60, но при
добрата работа и перфект-
ната организация в целия
свят се говореше за Бълга-
рия. А по този начин се
развива туризмът. Той
трябва да е изключително
важен и приоритетен от-
расъл, защото помага на
регионите да зададат не
само възможната посока
за развитие, но и да оста-
нат младите хора по домо-
вете си. Развитието на ски
спорта в Банско и региона
помогна на един “заспал”
район да се “събуди”. Ста-
на така, че хората се гор-
деят, че са от Банско, и не
обезлюдяват района, за-
щото имат препитание.

Туризмът обаче не е
само Банско. Ски дести-
нации са и Пирин, Вито-
ша, Рила, Стара планина,
Родопите. На Витоша на-
пример има възможност
също да се изгради нещо

страхотно, но засега
всички опити удрят на
камък. Възможно е пък
след време шефът на фе-
дерацията по ски и там да
се пребори, защото пла-
нината е и за препитание,
и за почивка.

Най-хубавата реклама
на България по света идва
май само от спорта. С дру-
го кой знае какво не мо-
жем да се похвалим, ос-
вен с Банско, Димитър Бер-
батов и Христо Стоичков.
Стоичков миналата година
помогна испанска телеви-
зия да направи филм за
Банско и сега стотици ибе-
рийци карат ски в югоза-
падния град. Да, това е
така, защото Цеко Минев
знае как се правят неща-
та. Дано и управляващите
си вземат поука и да пра-
вят така, че българският
народ да е доволен. А не
да ходят само да откриват
започнати преди тях обек-
ти, да режат ленти и да на-
граждават.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Време е за промяна на
философията на плоския
данък. Това за пореден
път заяви Петър Димит-
ров, депутат от левицата,
бивш министър на иконо-
миката и един от “бащи-
те” на плоския данък. Да,
време е за промяна. И ле-
вицата трябва да я отсто-
ява докрай. Защото вре-
мената се менят, а с тях -
и данъците. Знаем, че
няма да е лесно. Ще има
писъци до бога. Знаем
обаче и друго. В света не

е измислена данъчна си-
стема, която да угоди на
всички. Все ще има недо-
волни и ощетени. Важно-
то е обаче те да са мал-
цинство. В името на най-
важния принцип - социал-
ната справедливост. Точ-
но заради спазването на
този принцип например
17 милиона французи са
освободени от данък
върху доходите.

Пак в името на спра-
ведливостта (не само со-
циалната) трябва обаче
да се помисли и за един
друг данък - ДДС. И то не
за неговото намаляване,
както се дебатира напос-
ледък, а най-вече за не-
говото безразборно при-
лагане, предимно от мо-
нополистите, в наруше-
ние на самия закон за
ДДС, като се ощетяват
милиони българи. Всеки
месец.

Преди години в смет-

ките, които получавахме
за телефон, имаше един
елемент, който се нари-
чаше такса за абонамент.
Проведените разговори
пък се наричаха “услуги”.
Чак след като върху су-
мата за услугите се на-
числи ДДС, се прибавя-
ше таксата, без да се
утежнява с данък. И пра-
вилно, защото абонамент-
ната такса се плаща, за
да имаме достъп до пред-
лаганите услуги. Някъде в
края на 1998 или начало-
то на 1999 г. таксата за-
почна да се нарича про-
сто “абонамент”, който бе
набутан като част от ус-
лугите и върху него за-
почна да се начислява
некоректно ДДС. Което си
е абсолютно нарушение
на закона, тъй като так-
сата е вид данък и върху
нея не може да се начис-
лява друг данък. Да, ама
не. Това си продължава и

до днес. Починът бе пре-
гърнат и от мобилните
оператори. После и от
електроразпределител-
ните дружества. Вгледай-
те се внимателно в смет-
ките им и ще видите, че
там има два вида такси за
достъп. И върху тях се
начислява ДДС. Защо? И
най-важното, държавата
си затваря очите вече
толкова години. Може би
защото така й изнася -
влизат повече пари в хаз-
ната!

Обаче да си дойдем на
думата. Това за плоския
данък е вярно - времето
му май отмина. Или по-
точно, сега не му е вре-
мето. Вярно е обаче и
друго. Абсолютно нале-
жащо е и пладнешкият
грабеж с мълчаливото
съгласие на държавата да
спре. Затова трябва да се
стигне докрай.

Страшно няма.
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Гневни страсти в кино
„Люмиер”
Дискусията по време на общото
събрание на СБП разбуни духовете
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Борис ДАНКОВ

родължилата близо пет часа
дискусия на общото събрание на
СБП в зала 11 на НДК (кино “Лю-
миер”) отначало тръгна спокой-
но и нищо не предвещаваше, че

в определени моменти може да се стигне
до емоционални изблици и (без малко) до
ръкопашни обяснения. След процедурна
обструкция председателят на СБП Нико-
лай Петев със 156 гласа “за”, 27 “против” и
8 “въздържали се”, съгласно чл. 21, ал. 2 от
Устава на сдружението, стана председа-
тел на събранието. Той обяви дневния ред
на дискусията: 1. Изменения и допъления в
Устава на СБП 2. Определяне размера на
членския внос, като предложи решенията
да се вземат с явно гласуване и 2/3 от
гласовете на присъстващите. Никола Ин-
джов предложи решението за мандатност-
та на УС и Контролната комисия да бъде
чрез явно поименно гласуване, което по-
късно бе прието от събранието.

Подгряването на атмосферата обаче
започна още преди да е тръгнала диску-
сията. В емоционално изказване Лиляна
Стефанова изрази възхищението си от Н.
Петев, че е намерил сили и мъжество да
превъзмогне тежкото си заболяване и да
ръководи събранието. Обратно, Павлина
Павлова изрази упрек, че през лятото не
е могла да се срещне с него, назова
събранието “неетично”, а Устава на СБП
-  “най-апокрифната книга”, определи като
“цинично” и предложението за създава-
не на фондове в помощ на писателите. От
своя страна Николай Петев благодари за
подкрепата, която са му оказали от писа-
телската гилдия, с думите: “Покланям ви
се и ще ви помня до края на този живот”,
след което апелира за конструктивна дис-
кусия.

С убедително мнозинство събранието
прие всяко от предложените 8 изменения
и допълнения към чл. 19, 20, 22, 24 и 42 от
Устава, отнасящи се до създаването на
фондове за материална подкрепа на писа-

телите; промените в Устава от общото
събрание и тяхното огласяване; сроковете
за повдигане на спорове по регистрацията
и за свикване на общо събрание; правото
на глас за член от събранието; задължени-
ята на УС; изключването от СБП и пр.

Разискванията по чл. 23, ал. 3 и чл. 34,
ал. 2 за премахване на двата последова-
телни мандата, за които досега можеха да
се избират членове на УС и Контролната
комисия, поляризираха мненията. За това
предложение се обявиха Петър Анастасов,
Стефан Моллов, Светла Георгиева. Чавдар
Добрев оцени положително дейността на
Николай Петев като председател на СБП
и предложи да се удължи неговият мандат,
но да се запази досегашната мандатност
за членовете на УС и Контролната коми-
сия. В подкрепа на мандатността се изка-
заха Николай Стоянов, Ивайло Христов,
Димитър Кралев, Елена Алекова, Кирил

Гончев, Трендафил Василев, Атанас Кап-
ралов и др.

Николай Стоянов остро разкритикува
досегашното ръководство на СБП, като го
обвини в маргинализиране на съюза, лип-
са на публични изяви и натрупване на ог-
ромен дълг, и заплаши, че един ден орга-
низацията може “да се събуди” без своите
имоти.

“В предизборния месец страстите се

нагорещяват и
зачестяват не-
честните удари”,
отвърна на об-
виненията Нико-
лай Петев, като
съобщи, че до-
сега СБП има
задължение от
154 303 лв. И
обеща до отчет-
ното събрание
тази сума да
бъде “стопена”.
“Разбира се,
ръководството
грешеше, като
раздуваше ща-
та”, призна Пе-
тев, обяснявайки
това със стреме-
жа писателите
да не останат
без работа, но

увери, че “няма никаква опасност” за гил-
дията.

С освирквания бе посрещнат Владо Лю-
бенов, който с цитат от Сократ обвини Н.
Петев, че се оправдава и съобщи, че спо-
ред изискани от него данъчни декларации
само за 2009 г. СБП е дължал 210 000 лв.
Трябва съюзът да намали данъчните си
задължения на 5-6 лв., за да получи сред-
ства от спонсори и по европейски проекти,

уточни поетът адвокат. Тази реплика като
че ли наля масло в огъня. Разгневен, от
залата на трибуната излезе Воймир Асе-
нов, който с викове се опита да прекъсне
изказването на Вл. Любенов, но той го
продължи, като предложи да не се гласува
за промяна в мандатността на УС и Кон-
тролната комисия. В последвало остро из-
казване Петко Братинов гневно репликира
Воймир Асенов, като предложи същото и
отбеляза, че в дейността си като председа-
тел на СБП в определени моменти Нико-
лай Петев е бил “малко диктатор”.

От своя страна Петев подложи на гла-
суване предишно предложение на Вл.
Любенов за добавка към чл. 22 на Устава,
с която при избора за председател на СБП,
УС и Контролна комисия всеки кандидат
да има право на застъпник, както и по един
наблюдател към всяко изборно бюро. С 229
гласа “за” предложението бе прието от
събранието. Със 193 гласа “за” и 27 “про-
тив” бе прието запазването на мандатност-
та при избора на членове за УС и Контрол-
ната комисия.

Събранието прие и решение, с което
размерът на членския внос в СБП бе опре-
делен на 2 лв., като членове на съюза над
75-годишна възраст занапред да не пла-
щат членски внос.

Още в началото на събранието със
ставане на крака бе почетена паметта на
39 членове на СБП, починали през по-
следните години.

Лиляна Павлова:

Улично шоу ще рекламира санирането
Обществената поръчка за избор на проектни
мениджъри е една от най-важните, казва
министърът на регионалното развитие и
благоустройството Лиляна Павлова пред Агенция „Фокус”

Лиляна Павлова
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 Г-жо Павлова, в петък
обявихте три обществени
поръчки, свързани със санира-
нето. Каква е функцията на
проектните мениджъри, кои-
то са една от тях?

- Поръчката за избор на
проектни мениджъри е една от
най-важните, които имаме в
цялостната концепция в обно-
вяването на многофамилните
сгради. Проектните мениджъри
са тези, които ще помагат на
хората по места да направят
сдружения на собствениците,
да подпомагат процеса им по
регистрация и след като бъдат
регистрирани, те ще имат анга-
жимент за наемането, изпраща-
нето и конструктивното обслед-
ване на сградите. Тези проект-
ни мениджъри ще правят и
енергийното обследване на
сградите, предписанията какви
мерки са необходими на всяка
една сграда, включително и

колко ще струва това на всеки
един апартамент. Те ще са хо-
рата, които ще работят с отдел-
ните собственици и домакинст-
вата.

Много е важно компаниите
и фирмите, които ще го
извършват, да бъдат изключи-
телно качествени, защото услу-
гата е комплексна. Търсим се-
дем проектни мениджъри -

един за София-град и София-
област и още шест. Нашето
изискване е първо, във всеки
един от 36-те града те да имат
представители на място и да
работят с хората. Експертите ще
бъдат в много широк набор, тъй
като ние искаме от тях да имат
координационни функции. Но
най-важната им функция е да
имат сертифицирани лица, кои-
то да правят енергийни обслед-
вания, и да имат компетентни
лица именно в областта на об-
новяването на жилищни сгра-
ди. Пълна компетентност за
това, което означава и санира-
не на сгради, подмяна на до-
грами, ремонт на покриви, хо-
ризонтални щрангове, отопли-
телни системи - всичко това като
набор от специалности е изклю-
чително важно.

 Има ли вече идея по как-
ви критерии ще се направи
обследването на сградите и
колко време би отнело?

- Критериите са регулирани

в самия закон. Това са сертифи-
цирани одитори, те работят по
ясна наредба и методика. Иде-
ята е да се направи пълно енер-
гийно обследване на сградите,
защото в много случаи имаме
сгради, в които много хора вече
са си санирали жилищата, сме-
нили са дограмата. Точно това
е тяхната роля - да кажат за
всяка една сграда кои са необ-
ходимите мерки, за да може
сградата да получи енергиен
клас С. След това вече жилище
по жилище да се каже - което
е санирано, може би само ще
се наложи да се боядиса в об-
щия цвят. На някои, ако не е
достатъчно дебела изолацията,
да се добави един по-малък
слой изолация, а на останалите
- да се предпишат пълните не-
обходими дейности и мерки за
пълно обновяване на частта от
сградата, включително - покрив,
общи части, подмяна на котел-
ни инсталации (ако е необхо-
димо), там, където е приложи-
мо - възобновяеми източници,
да се сложат солари на покри-
вите и т.н.

 По отношение на рекла-
мата - какво предвиждате и
ще рекламирате ли саниране-
то във фризьорските салони,

както се беше пошегувал пре-
миерът?

- Определено да. Нашето
виждане е, че рекламата е мно-
го важна част от цялата дей-
ност, за да можем да достигнем
до хората и за да може много
ясно да представим какво пред-
лагаме и какъв е начинът, по
който те могат да получат тази
безвъзмездна помощ. Реклама-
та ще бъде многопластова, ще
бъде извън стандартните мето-
ди за реклама като телевизи-
онни медии, вестници, радио и
т.н. Ще наблегнем много на
брошурите, на информационни-
те материали, на т.нар. роудшоу.
Почти сме готови с макет на
къща, която ще включва видо-
вете възможни изолации, догра-
ми, всичко приложимо за този
тип мерки. Рекламните матери-
али ще бъдат навсякъде - бол-
ници, общини, детски градини,
фризьорски, козметични сало-
ни, заведения. По три дни във
всеки един от 36-те града ще
има и на живо представяне, шоу,
възможности за задаване на
въпроси. Ще го направим така,
че да бъде достъпно за всеки
един гражданин.

(Със съкращения)

Председателят
на СБП

Николай Петев
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В новия век великите
сили ще бъдат не две, а
три, а може би и четири

С наближаването на прези-
дентските избори в САЩ в
гласовете на противниците
(и конкурентите) на сегаш-
ния президент Обама все
по-често се чуват високи,
да не кажем истерични
нотки. Нападките са не
само по адрес на сегашна-
та администрация  в Белия
дом, но и срещу ред други
личности, държави и
държавни глави. Това се
забелязва най-отчетливо в
предизборните политически
арии на Мит Ромни, силният
коз в ръката на американ-
ските консерватори.
“Това е президент (Обама -
бел.авт.) - често повтаря
Ромни в предизборната си
кампания, - който дълбоко
вярва, че новото столетие е
Постамериканско столетие”.
Сиреч - Америка си е изпя-
ла песента и в това е убеден
дори сегашният лидер номер
1 на САЩ.

„ПОСТАМЕРИКАНСКИЯТ СВЯТ”

Америка вероятно ще остане една от най-мощните или дори най-мощната страна на планетата. Но
епохата на самостоятелното доминиране на САЩ, на еднополюсността, е завършила

ÍÓÈ - ÔÓÚË‚?ÍÓÈ - ÔÓÚË‚?ÍÓÈ - ÔÓÚË‚?ÍÓÈ - ÔÓÚË‚?ÍÓÈ - ÔÓÚË‚?

 ÓÈ Â Á‡, ÓÈ Â Á‡, ÓÈ Â Á‡, ÓÈ Â Á‡, ÓÈ Â Á‡,
Петър ГЕРАСИМОВ

два ли в Щатите може да
се измисли по-тежко об-
винение срещу действащ
политик от това, че пат-

то седмично издание сп. “Ню-
зуик”. Наистина заглавието на
книгата звучи като заупокойна
молитва над залязващото вели-
чие и хегемония на САЩ.

Яростната атака на репуб-
ликанеца-милиардер, при коя-
то той цитира новия политиче-
ски термин, тиражиран от За-
кария, очевидно е притеснила
коментатора на CNN, защото
той побърза да отговори на Мит
Ромни с нарочна статия, в коя-
то основната теза бе, че
всъщност неговата книга “... не
е за упадъка на Америка, а по-
скоро за възхода на други”
(държави - бел. авт.).

“В цялата си книга - пише
Закария - аз съм оптимист по
отношение на Америка и съм
убеден, че тя може да проспе-
рира в един нов свят и да оста-
не най-мощната страна на пла-
нетата. Но твърдя, че епохата
на самостоятелното доминира-
не на Америка, на еднополюс-
ността, е завършила...”

Пред тези редове човек не
може да не изпадне в умиление
пред искрения и дълбок патри-
отизъм на пишещия брат от да-
лечен Ню Йорк.

Обвинен, макар и непряко,
в непатриотизъм, авторът бърза
да сложи и допълнителни аргу-
менти на масата: Турция, напри-
мер, пише той, “вече е с иконо-
мика, изчислявана в трилиони...
и с 6-процентов икономически
ръст”, а от април 2009 г. до на-
ши дни е създала нови
3 400 000 работни места - по-
вече, отколкото целият Евро-
пейски съюз, Русия и Южна Аф-
рика.

През 1990-а, продължава
Закария, Бразилия изплува от
десетилетия на диктаторство,
разкъсвана от инфлационни

пристъпи, достигащи 3000 про-
цента. Днес Бразилия е ста-
билна, равномерно развиваща
се демокрация с резерви от
350 милиарда долара в чужда
валута.

Несъмнено коментаторът на
CNN се е постарал да защити
тезата си добре. И въпреки това,
убеден съм, че още съжалява,
че е въвел термина “Постаме-
рикански свят”. А терминът си е
съвсем на място. Нашият, два-
десет и първи век, е очевидно
времето за произнасяне на “до-
виждане” на бившето американ-
ско величие. Това няма да е
първото слизане от пиедестала
на световното първенство. Само
преди 20 години - с общите уси-
лия на Михаил Горбачов и “пи-
ещия с неудоволствие” Елцин -

се срути друг “първи в света” -
Съветският съюз, дълго страдащ
от хронически дефицит на здра-
ва икономическа мисъл.

В същото време, както е из-
вестно от физиката, природата
не търпи празно пространство.
Към пиедестал с цифрата 1 на
световната сцена устремно се е
насочил огромен Китай. Но днес
виждаме, че по същата писта
“тича” и една друга държава -
Русия. Наистина, що се отнася
до общото икономическо про-
изводство, официална Москва
има още много да наваксва; да
не забравяме обаче, че това е
държавата с най-голяма терито-
рия в света и респективно - с
най-големи природни ресурси.
Освен това в Русия има военно-
промишлена сфера, която никак

не е за подценяване.
Тези дни Владимир Путин

публикува статия с визия за во-
енното бъдеще на Голямата ру-
ска мечка: едрите щрихи, които
руският премиер нанася, рису-
ват една коренно преобразена
армия и напълно модернизира-
на военна визия. И то в съвсем
кратък период - до края на това
десетилетие. Говорейки за ра-
кетно-ядрения потенциал на Ру-
сия, Путин употребява симпто-
матични изрази като “да пазим
барута сух” и грижливо съхра-
няване на военното наследство,
“оставено ни от деди и бащи” -
тук, единствено и преди всичко,
става дума за огромната ядре-
на мощ, наследена още от съвет-
ско време.

Стр. 13

ЕЕЕЕЕ
риотизмът му куца и не вярва
във величието на “тази страна”.
Но предизборната борба, как-
то казва поетът, е безмилостно
жестока.

А всъщност откъде се появи
това понятие “Постамериканско
столетие” или по-точно “Поста-
мерикански свят”? Тук се нала-
га да се върнем малко назад,
когато под същото заглавие
(Post-Аmerican World) излезе
публицистичната книга на Фа-
рид Закария - един от най-мод-
ните американски коментато-
ри, външнополитически наблю-
дател на телевизия CNN и по-
стоянен автор на авторитетно-
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Полицай от разузнавателните служби на Мини-
стерството на вътрешните работи е главният запо-
дозрян за убийството на двамата американски во-
енни съветници в събота при престрелка, избухна-
ла във ведомството в Кабул. Информацията е на
АФП, която се позовава на кадър от Афганистан-
ското вътрешно министерство. След инцидента в
събота изчезна полицай, работещ за разузнава-
телните служби на Министерството на вътрешните
работи. Смята се, че той е извършителят и го из-
дирват, уточнил източникът на АФП.

Според Толо Нюз - главният афганистански ин-
формационен ТВ канал, мъжът се наричал Абдул
Сабур, на 25 г.

Учил в Пакистан и постъпил в министерството
през 2007 г. като шофьор. След това бил обучен и
повишен и работел като полицай във вътрешното
ведомство. Източникът на АФП не потвърждава
самоличността на заподозрения и данните за него.

Талибаните побързаха да поемат отговорност
за убийството като заявиха, че то е дело на “героя”
Абдул Рахман и че загиналите съветници са чети-
рима. Според талибаните той реагирал по този
начин на оскверняването от агресорите на свеще-
ни за исляма предмети и по-специално на подпал-
ването на Корана в базата Баграм край Кабул.

След инцидента Исаф съобщи, че изтегля це-
лия си персонал, работещ в афганистанските ми-
нистерства. Британското министерство на
външните работи също обяви временното изтег-
ляне на съветниците си.

Европа ще реши дали да подси-
ли стената срещу кризата с публич-
ния дълг, “разбира се, през март”.
Това заяви финансовият министър
на Германия Волфганг Шойбле, ци-
тиран от АФП.

“Ще обясним на всички колеги,
че ние в Европа ще вземем реше-
ние през март, след като лидерите
на правителствата се договорят”,
каза Шойбле, който участва на сре-
щата на Г-20 на финансовите мини-
стри и шефовете на централни бан-
ки в Мексико.

На срещата стана ясно, че ли-
дерите от Г-20 ще помогнат на Ев-
ропа, след като самата тя си помог-
не. “Но март е от 1 до 31. Между
тези дни ще проучим дали капаци-
тетът на механизма е достатъчен

Иран е отказал на
Гърция доставка на
500 хиляди барела
суров петрол, съоб-
щиха ирански ме-

ИЗДИРВАТ ПОЛИЦАЙ
ЗА УБИЙСТВОТО
НА US-СЪВЕТНИЦИ

ЕС решава за капацитета
на фондовете през март

дии. Петролните
танкери били прину-
дени да отплават
празни, след като
Иран отказал да

достави поисканото
количество.
Малко по-късно
обаче Атина опро-
верга информацията.

или дали ще трябва да се увеличи”,
допълни Шойбле.

Лидерите на ЕС се събират на
среща на върха в Брюксел, която ще
се проведе на 1 и 2 март 2012 г. На
нея ще се обсъдят възможностите за
увеличаване на спасителните фон-
дове срещу дълговата криза, както и
предоставянето на първия транш от
втория спасителен пакет за Гърция.

Германия се противопоставя на
идеята за присъединяване на Евро-
пейския фонд за финансова стабил-
ност към Европейския механизъм за
стабилност, което е планирано да
се случи през юли. Обединяването
им ще доведе до събирането на 750
милиарда евро, които ще се използ-
ват за закъсалите във финансово
отношение страни от ЕС.

БРИКС има свой
кандидат за СБ

Страните от организацията
БРИКС (Бразилия, Русия, Индия,
Китай и Южна Африка) са готови
да предложат свой кандидат за
поста ръководител на Светов-
ната банка. “Изборът на кандида-
ти трябва да се извършва на
базата на заслугите, а не на
националността”, подчерта бра-
зилският финансов министър
Мантега.

Израел чака
нова подводница

Военноморските сили на Изра-
ел през тази година ще получат
най-новата ударна подводница,
която е способна да носи крила-
ти ракети с ядрени бойни глави,
съобщи британският в.”Сънди
таймс”. Така Израел ще получи
допълнителна възможност за
нанасяне на удари по Иран.

„Бял обръч”
в Москва

Седмица преди президентски-
те избори на 4 март в Русия в
рамките на движението “За че-
стни избори” руската опозиция
организира в Москва акцията
“Белият обръч” с надслов “Да не
позволим Путин да влезе в
Крeмъл!”. Участниците се подре-
диха в жива верига на вътрешна-
та страна на Садовое колцо,
хващайки се за ръце, без да за-
тварят пресечните улици.

Оперираха
Нелсън Мандела

На бившия южноафрикански
президент Нелсън Мандела, кой-
то постъпи в болница с болки в
коремната област, е направена
лапароскопия. Той е добре, заяви
министърката на отбраната
Линдиве Сисулу.

Разбиха голяма
наркомрежа
в Колумбия

Колумбийската полиция съоб-
щи, че в резултат на проведена
голяма операция в няколко града,
включително столицата Богота,
е разбила голяма контрабандна
мрежа за трафик на дрога, свърза-
на с мощния мексикански картел
на Хоакин Гусман. Конфискувани
са 10 т кокаин.

Непалец на 72 г., роден в затънтена
долина в югозападната част на

страната, бе вписан в Книгата на
рекордите Гинес като най-малкия мъж.

Чандра Багадур Данжи е висок точно
54,6 см, или с 5,3 см по-малко от

филипинеца Джурней Балавинг,
определен през юни м.г. като най-

малкия мъж в света. Данжи тежи 12 кг.
Сирак от 12-годишна възраст, той е

прибран от член на рода си, който го
показвал в продължение на години по

панаирите и прибирал парите

Снимки БГНЕС

Гърция без петрол?Гърция без петрол?Гърция без петрол?Гърция без петрол?Гърция без петрол?

ад 14 милиона си-
рийци на възраст
над 18 години бяха
призовани вчера
пред избирателни-

При засилена избирателна активност и въпреки бойкота на опозицията
сирийците залагат на реформите, предвидени в новата конституция

Н
Опозицията открито призо-

ва за бойкот на референдума,
изтъквайки, че предлаганите
промени са не само недо-
статъчни, но и идват твърде
късно. Освен това техни пред-
ставители заявиха, че няма да
приемат нищо друго, освен
незабавната оставка на пре-
зидента Асад. Предлаганият
за одобрение текст премахва
монопола над властта на пар-
тията Баас на Асад и забраня-
ва партиите на религиозна,
сектантска и регионална ос-
нова. Това означава, че нами-
ращата се извън закона пар-
тия “Мюсюлмански братя”
няма да получи регистрация.
Текстът налага ограничения и
за партии, представляващи
кюрдското малцинство. Нова-
та конституция запазва огром-
ните правомощия на държав-
ния глава, който определя по-
литиката на страната и следи
за изпълнението й: може да
обявява война или извънред-
но положение; може да пред-

лага закони и има законода-
телни функции, когато парла-
ментът не е в сесия. Новата
конституция предвижда само
два седемгодишни мандата,
но е включен и текст, който
постановява, че това ограни-
чение не важи със задна дата.
С други думи, президентът
Асад, чийто втори седемгоди-
шен мандат изтича през 2014
г., ще има право да се канди-
датира за още два мандата.
Според проекта, предложен
от сирийското правителство,
новата конституция зачита
всички религии, но по-
твърждава сегашното изисква-
не президентът да е мюсюл-
манин. От нея отпада и текстът,
че Сирия е “планова социали-
стическа икономика”.

САЩ окачествиха рефене-
дума като “подигравка” на
фона на жестоките репресии
от режима, които отнеха жи-
вота на близо 7 хиляди души.
Междувременно израелската
рускоезична интернет агенция

От ранно утро в избирателните секции
в Сирия, където се провеждаше

референдумът по проекта за нова
конституция на страната, се

наблюдаваше висока избирателна
активност. Новата конституция отменя

еднопартийния режим и утвърждава в
Сирия система на политически

плурализъм. Президентът на страната
отсега ще се избира на всеобщи избори,

а не чрез референдум

те урни да се произнесат по
проекта за новата конститу-
ция, която премахва домина-
цията на партията Баас на
президента Башар ал Асад.

Проектът за конституция е
в рамките на реформите, обе-
щани от режима в опит да
потуши продължаващите 11
месеца бунтове. Президентът
Башар ал Асад официално
потвърди, че новият основен
закон ще доведе до органи-
зиране на многопартийни из-
бори в рамките на следващи-
те три месеца. В обръщение
към нацията той обяви, че е
твърдо решен на реформи в
страната, управлявана от се-
мейството му вече четири
десетилетия, но се зарече да
потуши въстанието, за което
обвинява подкрепяни от чуж-
бина терористи.

МИГнюз съобщи прогнозите,
направени от държавния сек-
ретар на САК Хилари Клинтън
на срещата “Приятелите на
Сирия” в Тунис, че армията и
силите за сигурност на Сирия
ще са факторът, който ще сва-
ли режима на Асад от власт.
Бивш служител на Държавния
департамент заявил за МИГ-
нюз, че изказването на
Клинтън в Тунис “е най-откро-
веният досега призив на аме-
риканската администрация за
преврат в Сирия”.

Междувременно наблюда-
тели заявяват, че още от
първия час на гласуването
около изборните секции се на-
блюдава висока избирателна
активност, съобщи ИТАР-
ТАСС. В много градове жите-
лите са започнали деня с ми-
тинги в подкрепа на президен-
та Асад и обявената от него
програма за реформи, до-
пълва агенцията, позовавайки
се на съобщения на местните
медии.

Сирия гласуваСирия гласуваСирия гласуваСирия гласуваСирия гласува
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Глобус

46.3% от европейците са с ограниче-
на здравна грамотност. Това показват ре-
зултатите от европейско проучване за
здравната грамотност на населението в
ЕС, проведено по поръчка на Еврокоми-
сията. Анкетирани са граждани от 8
държави - Холандия, Германия, Австрия,
Испания, Ирландия, Полша, Гърция и
България. Близо 12% от анкетираните
имат недостатъчна здравна грамотност.
Това проучване осигурява за първи път
сравнителна информация за нивото на
здравна грамотност в държави от ЕС и
независимо от чувствителните разлики в
нивата на здравна грамотност на населе-
нието, средно всеки втори гражданин на
Стария континент е здравно нискограмо-
тен. Това са предимно възрастните, ими-
грантите и някои етнически групи. Напри-
мер изводите за България показват, че
хората над 55 г. разбират 2 пъти по-труд-
но какво им казва лекарят, отколкото 15-
24-годишните, а високата здравна грамот-
ност е присъща на 71% от запитаните
високообразовани граждани.

Ниската здравна грамотност има ви-
сока икономическа цена. В Европа все
още липсват конкретни данни, но в САЩ
тя се изчислява на стойност между 106 и
236 млрд. долара.  Проведените през по-
следните години сондажни проучвания в
Швейцария и САЩ установяват, че 26-60%
от пациентите не могат да разберат пре-
доставената им основна здравна инфор-
мация, както и инструкциите или препоръ-
ките на лекуващия ги лекар. Подобни па-
циенти са с по-висок риск от хоспитали-
зация; по-дълъг болничен престой и про-

Силно земетресение
разлюля Тайван, предиз-
виквайки незначителни
щети в южната част на ос-
трова, предаде АП. Няма
данни за пострадали или
за опасност от цунами. Тай-
ванското Централно управ-
ление за времето съобщи,
че трусът е засегнал пла-
нински район недалеч от
крайбрежния град Пинтун.
Силата му е била 6,1. Гео-
физичният институт на САЩ
определи магнитуда на зе-
метресението на 5,9 на
дълбочина 4,7 км. Тайван-
ската телевизия показа
кадри с леки щети в райо-
на на Пинтун. Временно е
била спряна скоростната
железопътна линия от юж-
ния град Каошун за Пин-
тун. През 1999 г. от земет-
ресение с магнитуд 7,6 в

Терорист-смъртник се е взривил в християнска
църква в град Джос в централната част на
Нигерия, загинали са трима души. Това съобщи
представителят на християнската общност в
града Марк Липдо, цитиран от медиите.
“Това бе терористичен акт, извършен от
смъртник. Терористът пристигна с автомобил до
църквата, след това се приближи до амвона и
се взриви. Трима вярващи загинаха, десет са
ранени”, съобщил Липдо.

чера изле-
зе първият
брой на не-
делното из-

Полицията в Атина обезвреди
запалитeлна бомба, поставена в
градското метро. Устройството е
бидон с четири литра запалителна
течност и часовников механизъм. То
било оставено в пакет на седалка в
един от вагоните на композицията.
Машинистът на влака открил уст-
ройството и съобщил в полицията.

Агенциите отбелязват, че обик-
новено нападенията срещу държав-
ни обекти в Гърция са дело на анар-
хисти. Те използват подобни устрой-
ства, но досега левите екстремисти
не са извършвали атентати в обще-
ствения транспорт.

Пакистанските сили за сигурност продължиха да рушат къщата,
където Осама бен Ладен бе намерил убежище през последните години

и където бе убит през май м. г. от американска спецчаст

В резултат на силното земетресение
в руската република Тува река Мерген

преля и водите й се движат
към едно от селищата в Каа-Хемски

район на републиката, съобщи
администрацията на региона

Всеки втори европеец
е здравно неграмотен
Липсата на елементарни познания
поставя пред сериозно изпитание
здравните системи в европейските страни

Аида ПАНИКЯН тиворечиви резултати от проведеното ле-
чение.

Това представлява проблем не само
за здравните специалисти във всекиднев-
ната им дейност, но и за здравните сис-
теми на държавите като цяло, категорич-
ни са изводите на експертите, провели
проучването. Съществен извод от него е
установената тясна връзка между здрав-
ното състояние на населението и негова-
та здравна грамотност. Експертите уста-
новяват още, че последствията от недо-
статъчната здравна грамотност водят до
влошено здравно състояние, ограничени
знания, липса на разбиране и използва-
не на профилактичните здравни служби,
неадекватна самооценка на личното
здраве. Ниската здравна грамотност
представлява, от една страна, повишен
риск от пациентски и лекарски грешки, а
от друга е предпоставка за повишена хо-
спитализация и високи лични и общест-
вени здравни разходи. Нарастващата
обща неграмотност сред населението на
някои от европейските държави допълни-
телно стимулира развитието на този про-
цес, твърдят експертите.

Получените резултати за всяка от уча-
стващите в проучването държави показ-
ват следното подреждане по ниво на ог-
раничена здравна грамотност: Холандия -
27.31%, Ирландия - 38.76%, Полша -
41.27%, Гърция - 44.26%, Германия -
45.91%, Австрия - 54.85%, Испания -
57.13%, България - 61.40%. Любопитни са
и други числа от проучването. Например
общо 73.3% от европейците не са ползва-
ли спешна помощ през последните 2 го-
дини, но в същото време има съществени
различия по този показател в различните

страни - в Гърция и Германия този процент
е съответно 84.1% и 82.4%, а в Холандия
и Испания - 58.85% и 63.30%. Общо 19%
от всички интервюирани в 8-те държави
отговарят, че не са посещавали лекар през
последната година, над 40% са имали 1-
2 посещения, 22% са ходили на доктор
между 3 и 5 пъти, а над 18% - повече от
6 пъти. Но и по този показател различията
са огромни сред различните страни. В
Австрия и Германия 22.8% от запитаните
са имали над 6 посещения за година при
лекаря си, докато в Холандия и Гърция те
са съответно 11.4% и 14.4%. Средно бли-
зо три четвърти от европейците не са
постъпвали в болница пред последната
една година, но Полша и България са
страните, в които е най-високият процент

на хора, неползвали болнична помощ -
85.4% и 83.8%.Това са и страните с най-
малък дял на хората, посещавали 1 или 2
пъти болница - съответно 13.3% и 13.2%.

Получените от проучването обезпоко-
ителни резултати поставиха проблемите
на здравната грамотност на населението
от европейските държави на вниманието
на европейските политици, казват експер-
тите. Резултатите от проучването ще
бъдат използвани като база за планира-
нето на дейности за повишаване здрав-
ната грамотност на европейците, в това
число и разработване на учебни програ-
ми в училищата и университетите, за
допълване на директивата на ЕС “Инфор-
мация за пациентите”, за разработване
но държавни политики.

Камикадзе се взриви
в християнска църква

МЪРДОК ПУСНА
„СЪН ОН СЪНДИ”

досега излизаше от поне-
делник до петък, вече ще
излиза и в неделя. Идеята
на Мърдок е с неделното
издание с общо 120 стра-
ници да бъде спечелена
обратно поне част от 2,7-
милионната читателска
аудитория, която медийни-
ят магнат изгуби след за-
криването на “Нюз ъв дъ
уърлд” заради скандала с
подслушването на мобил-
ни телефони.

Неделното издание на
“Сън” се появи едва сед-
мица след като Мърдок
обяви намеренията си да
увеличи седмичния обем
на таблоида. Формулата
на изданието остава не-
променена - клюки, сним-
ки и много спорт. Но за
разлика от преди, голите

гърди на “момичето на
вестника” на трета страни-
ца са заменени със сним-
ка на популярна поппеви-
ца, облечена малко по-
скромно, за да може да
бъде привлечена и недел-
ната семейна аудитория,
посочва Ройтерс. Няма ги
и пикантните истории за
интимния живот на спорт-
ни звезди и за похожде-
нията на известни лично-
сти. Липсва и “жилото” от
преди, с което се разкри-
ваха лъжите на политици
и уреждането на мачове.
“Неделният “Сън” изглеж-
да доста поукротен”, за-
яви пред телевизия Би Би
Си коментаторът по ме-
дийни въпроси на вестник
“Дейли телеграф” Нийл
Миджли.

Силни трусове разлюляха Тайван и Сибир
централен Тай-
ван загинаха
над 2300 души,
припомня АП.

Земен трус
с магнитут 6,8
бе регистриран
в Сибир, преда-
де Асошиейтед
прес, като се
позова на Гео-
физическия ин-
ститут на САЩ.
Епицентърът

вости” директора на Геофи-
зичната служба на Руската
академия на науките Вик-
тор Селезньов. “Съдейки по
получената от нашите стан-
ции информация, това не е
продължение на тувинско-
то земетресение, чийто
епицентър в края на 2011-а
беше на хребета “Акад. Об-
ручев”. По думите на Селез-
ньов, учените са очаквали,
че следващият трус ще е по-
близо до Байкал. Обикно-
вено в един регион, когато
се активизира разлом, ста-
ва серия от затихващи тру-
сове. “В този случай обаче
се е активизирал някакъв
съседен разлом, който се
намира недалеч от предиш-
ния. Това означава, че сега
Тува ще я друсат едновре-
менно две серии земетре-
сения”, съобщил ученият.

Снимка БГНЕС

за възможни вторични тру-
сове. Инцидентът вчера
потвърди прогнозите на ру-
ските учени, че това е на-
чало на поредица от нови
силни земетресения в Из-
точен Сибир. Трусът сега не
е продължение на декем-
врийското земетресение,
това е нова серия от земе-
тресения, цитира РИА “Но-

на труса се е намирал на
около 100 километра от
град Кизил, близо до рус-
ко-монголската граница, на
дълбочина 50 километра.
Засега няма данни за
жертви. Регистрирани са
леки материални щети в
някои сгради.

 Жителите на Тува оба-
че са били предупредени

В
дание на в. “Сън”,
което носи името
на закрития едно-
именен всекид-
невник от медий-
ната империя на
Рупърт Мърдок.
Вестникът, който

Атина се разминаАтина се разминаАтина се разминаАтина се разминаАтина се размина

с атентатс атентатс атентатс атентатс атентат
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Глобус 64 процента
от инвеститорите
от ФРГ очакват
благоприятно развитие
на руската икономика

редстоящите прези-
дентски избори в Ру-
сия плашат западни-
те инвеститори,
твърди лондонската

Петър БОЧУКОВ Той е обвиняван във всички
възможни грехове за един държа-
вен ръководител - от толериране
на корупцията и олигарсите, до
липсата на качества да извърши
икономическа реформа, да въве-
де така необходимите на Русия
нови технологии и да гарантира
свобода на словото. С други думи
- да направи от Русия модерна
държава.

Реалният делови живот оба-
че разкрива коренно различна
картина от рисуваната от мнозин-
ството западни медии и полити-
ци. Една анкета сред германски-
те инвеститори в Русия показва,
че 64 процента от тях очакват
успешно развитие на руската
икономика, 25 процента се гот-
вят за стагнация и само 4 про-
цента предричат спад. Това са
данни от проучване на Източния
комитет на германската икономи-
ка и Руско-германската външно-

търговска камара. Към тях можем
да прибавим и резултатите от ан-
кетата за определяне на дело-
вия климат в Русия, осъществена
от Източния комитет. Според ре-
дултатите от нея през 2011 г. из-
носът на Германия в еврозоната
е нараснал с 8.6 процента, а
износът за Русия - с 30 процента.
Цифрите за вноса са съответно
12.9 и 26 процента. Това ясно по-
казва, че темповете на разширя-
ване на германската търговия с
Русия изпреварват съответните
показатели в търговията с евро-
зоната. За разлика от ангажира-
ните англосаксонски политици
германските бизнесмени, вклю-
чително и онези, които нямат биз-
нес с Русия, оценяват възможно-
то трето президенство на Путин
спокойно или неутрално. 45-про-
центното мнозинство от тях не
очакват промяна в деловия кли-
мат, 30 процента очакват поло-
жителни промени, а 25 процента
имат опасения, че условията ще
се влошат.

Днес две трети от германски-
те предприемачи оценяват състо-
янието на бизнеса си в Русия като
добро и много добро - през 2009
г. само 20 процента от анкетира-
ните са давали положителна
оценка на работата си с руските
партньори. Днес 65 процента от
тях възнамеряват да увеличат
броя на заетите във фирмите им
в Русия. Тези резултати от послед-
ното допитване за деловия кли-
мат в Русия далеч не хармонират
с оценките на NSBC. Организа-
торите на допитванията са иска-
ли да узнаят какво е влиянието
на политическата ситуация върху
икономиката и перспективите на
двустранните връзки. Герд Ленга
- шеф на руското отделение на
известната фирма за производст-
во на строителни материали
Knauf, в интервю за “Шпигел”
казва, че избирането на Путин
ще “осигури на страната по-на-
татъшна стабилност - нещо, кое-
то не могат да гарантират поли-
тическите му противници”.

Като главно препятствие за
модернизацията на руското сто-

панство 35 процента от герман-
ските компании назовават бюро-
крацията, а 28 процента смятат,
че негативно отражение дава
липсата на убедителна концеп-
ция за модернизацията, 10 про-
цента пък смятат, че причина за
това е консерватизмът на насе-
лението. В сегашния момент осо-
бен интерес представлява ана-
лизът на политическите аспекти
на процеса на делово сближа-
ване между Германия и Русия.
Шефът на Германския център за
геополитически и стратегически
изследвания във Висбаден Ми-
хаел Либих отбелязва, че през
последните години ФРГ е
извървяла важни крачки към
формирането на собствен поли-
тически светоглед. Сред причи-
ните за това са не само интере-
сите на Изтока, но и съмненията
в прагматизма и предсказуемост-
та на САЩ. Едва ли е случаен
фактът, че Берлин не подкрепи
американската инвазия в Ирак и
има особена позиция  за участи-
ето си в афганистанската война.
И още нещо също много важно
- след обединениието си Герма-
ния вече няма обективни поли-
тически разногласия с Русия,
смята Либих.

Неотдавна седмичникът
“Шпигел” публикува обширен
анализ на своя московски коре-
спондент Бенямин Биндер, в
който се казва, че “голямото
мнозинство германски бизнесме-
ни, които работят в Русия, не
крият позитивното си отношение
към очакваното завръщане на
Путин в Кремъл”. Биндер цитира
изпълнителния директор на Из-
точния комитет на германската
икономика Райнер Линднер,
който казва, че на 4 де-кември в
Русия са произведени “свобод-
ни избори”. Той смята, че резул-
татите от тях  потвърждават те-
зата му и разчита, че в страната
ще се осъществи плавен преход
от “управлявана демокрация” към
“ускорена модернизация”.

Германия е вторият по важ-
ност търговско-икономически
партньор на Русия след Китай. В

момен-
та в
Р у с и я
р а б о -
тят око-
ло бли-
зо 6 хи-
ляди германски
фирми. Връзките между двете
най-големи европейски страни не
са нито конюнктурни, нито слу-
чайни. Нещо повече - историче-
ската алтернатива на Германия
винаги е била Русия. Логиката на
руско-германските отношения е
очевидна. И това в значителна
степен предопределя характера
на икономическите отношения не
само между Русия и Германия, но
и между Русия и ЕС. И те не се
базират единствено на енергий-
ната взаимозависимост и на гер-
манския износ за руския пазар, а
и на дълбоко разбирателство, ко-
ето продължава да се разширя-
ва дори по време на криза. Днес
отношенията между двете стра-
ни изключват, както казва гер-
манският външнен министър Гидо
Вестервеле, всяко “ако” и “но”.

Доброжелателно е отноше-
нието на германските предпри-
емачи и към създаването на ев-
разийски икономически съюз
между Русия, Беларус и Казах-
стан. 27 процента от анкетира-
ните очакват положителни ре-
зултати от работата на този съюз,
а 63 процента не очакват някак-
во осезаемо влияние на тази
формация върху тяхната дейност.

Прагматизмът и взаимната
изгода в сегашните условия да-
ват своето конструктивно отра-
жение и върху политическите
аспекти на руско-германските
отношения. Ostpolitik (източната
политика на ФРГ) винаги е била
и продължава да бъде встрани
от конюнктурата, независимо от
това кой е канцлер - Кол, Шрьо-
дер или Меркел. За представи-
телите на германския бизнес с
Русия най-важна е стабилност-
та там - нещо, което може да
гарантира само един от канди-
датите за президент. И затова
те го подкрепят.

Източният комитет на германската икономика е солидна институция с 60-годишна
традиция и богат опит. Като колективен орган на предприемаческите съюзи в Герма-
ния той е основан през 1952 г. По онова време няма дори установени дипломатичес-
ки отношения с Русия, но интересите на двете страни и техните взаимнодопълващи
се икономики диктуват ускорена нормализация на отношенията. Това става през
1955 г., когато е прекратено юридическото състояние на война между СССР и ФРГ.
Учредители на Източния комитет са Федералният съюз на германските индустриал-
ци, Федералният съюз на германските банки, Обединеният съюз на германските
застрахователи и Централният съюз на германските занаятчии. Всеки от тези съюзи
и обединения на свой ред също представлява обединение. Така например в състава
на Федералния съюз на германските индустриалци членуват 40 отраслови
съюза. Руско-германската външнотърговска камара има 820 членове.

банкова група NSBC. Подобни
“предупреждения” за големите
рискове да се прави бизнес в Ру-
сия заради липсата на ясни пра-
вила, държавния монопол, коруп-
цията и пр. не са нещо ново и се
чуват не от вчера. Но напоследък
те определят изцяло характера
на оценките на много западни
финансови институции и анали-
заторски центрове, на политоло-
зи със стратегически позиции в
медиите и интернет комуникаци-
ите на Запада. Причината за тези
“предупреждения “ е кандидату-
рата на Путин за президент и
прогнозите на социолозите, че
ще победи още на първия тур.

П

Германският бизнес
залага
на Путин
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Кой е за, кой - против?
Същевременно Владимир Путин го-

вори за създаване на една почти про-
фесионална армия, която в края на 20-
те години ще се нуждае годишно само
от 145 000 наборници - всичко друго, от
солдата до генерала, ще бъде наемна
военна сила. Освен това става дума за
прилагане на най-модерни технологии -
създаване на невидими самолети от пето
поколение “Стелт” (като американското
“летящо крило” Ф-117 и китайския Джей
80, чийто прототип бе произведен ми-
налата година), за нови свръхмощни

От стр. 9 атомни подводници, за нови типове меж-
дуконтинентални балистични ракети и
какво ли още не.

Държава с такъв военно-промишлен
комплекс и с подобни амбиции за близ-
ко бъдеще като Русия, стъпила освен
това и на огромна територия, съвсем
не е за подценяване. Очевидно Амери-
ка е слязла вече с единия крак от пи-
едестала, белязан с цифрата 1 (макар
че не й се вярва още); Китай е повдиг-
нал един крак, но като че ли не е сам
- натам се е запътила и Руската феде-
рация, преливаща от петродолари и

ръководена от политик, нямащ нищо
общо с хилавите си предшественици
(Ах, колко хубаво беше на Америка,
когато те бяха на власт!).

Двуполюсната система “Изток-За-
пад”, в която светът живя над четири
десетилетия, имаше до голяма степен
своята предвидимост (както и обратно-
то). Днес Путин отбелязва в речите и
статиите си, че един термоядрен кон-
фликт е “малко вероятен, защото това
би означавало края на цивилизацията”,
но същевременно призовава сънарод-
ниците си да държат атомния барут сух.

Америка има също своя ракетно-ядрен
“барут”, но интересното тук е, че в новия
век великите сили ще бъдат не две, а
три (а може би и четири).

Но още като ученици знаехме, че
уравнение с две неизвестни - X и Y, се
решава по-лесно от това, в което има и
трето неизвестно - Z. Малцина учени и
политолози  биха се нагърбили да фор-
мулират каква ще бъде картината в све-
та, ако внезапно на сцената застанат не
една, не две, а три свръхсили. И какво
ще ни предложи този “Следамерикански
свят”? Въпроси засега без ясен отговор.

България и Румъния все още
до голяма степен са зависими
от търговията по Дунав

 Ледоходът на Дунав стана причина за унищожаването на около
сто плавателни съда в района на сръбската столица Белград.

Аномалните студове и снеговалежи, които бяха сковали Сърбия
в течение на няколко седмици, се смениха с рязко затопляне на
времето. В резултат на повишаването на водите ледът започна

да се чупи. Ледени късове с дебелина 12 см се носят по
течението на Дунав и унищожават всичко по своя път

акар европейските
страни да се отказаха
от вътрешните водни
пътища като главен

Плавателните реки са зна-
чими геополитически характе-
ристики на определен регион.
Транспортирането на стоки по
вода е много по-евтино, откол-
кото по суша, като историчес-
ки това позволява на жителите
да използват средствата, кои-
то иначе биха похарчили за из-
граждането на транспортни
мрежи, за други инвестиции,
които могат да увеличат ико-
номическия им потенциал като
образование, енергетика и тех-
нологии. Водните пътища дават
възможност на промишлените
сектори да придобият междин-

ни продукти, експертен опит,
суровини и пазари от по-далеч,
което увеличава конкуренция-
та между местните доставчици.

Европа разполага с около
50 000 километра плавателни
канали, реки и езера, които
постоянно се използват за
транспорт на стоки. Тази мре-
жа е концентрирана предимно
в северозападната част на кон-
тинента, с едно голямо изклю-
чение - Дунав.

Дунав е с дължина 2872
километра, преминава през
Германия, Австрия, Словакия,
Унгария, Хърватия, Сърбия,
България, Румъния, Молдова и
Украйна и се влива в Черно
море. По пътя си минава през
четири столици - Виена, Брати-
слава, Будапеща и Белград, а
реките, които се вливат в Ду-
нав, подпомагат развитието на
важни търговски центрове като
Мюнхен и Загреб. Каналът с
дължина 171 километра Рейн-
Майн-Дунав, който бе
завършен през 1992 година,
позволява пътуване от приста-
нище Ротердам на Северно
море по Рейн до Дунав.

През 2008 година по Дунав
са транспортирани 79,1 милио-
на тона стоки. Около 70% от
тези стоки са пътували между
пристанищата на реката, което
означава, че реката все още се
използва предимно за региона-
лен транспорт. Превозваните
стоки са основно петролни про-
дукти, желязна руда, обработе-
ни строителни материали,
твърди изкопаеми горива,
зърно, естествени и изкуствени
торове, обработена и необра-
ботена руда (която представля-
ва приблизително 20 процента

от транспорта по Дунав).
Замръзването ще има най-

големи последици за България
и Румъния, като и двете транс-
портират около 20 процента от
товарите си по вътрешни водни
пътища - предимно Дунав. Тези
страни не могат с лекота да
преминат към други начини на
транспорт като пътен или же-
лезопътен заради вида сурови-
ни, които се превозват по река-
та, и липсата на капацитет за
другите видове транспорт.

Сравнете това с останалата
част от Европа, която до голя-
ма степен е прехвърлила вече
стоковата си търговия към по-
бързи, макар и по-скъпи видо-
ве транспорт. Само около 5%
от вътрешните товари на Евро-
па (като се изключат морето,
тръбопроводите и въздуха) се
транспортира по водната мре-
жа на континента спрямо 74%
по пътищата и 16% с влакове.
Това разнообразяване е дало
възможност на страните, които
не са зависими от водоплава-
телната търговията, да реаги-
рат, когато са изправени пред
проблеми със замръзване на
реките. Освен това най-важни-
ят воден път на Северозапад-
на Европа - река Рейн, в мо-
мента все още е плавателна.

Като оставим настрана вре-
мето, най-големият недостатък
на значимостта на Дунав в ев-
ропейската търговия е истори-
чески нестабилният политиче-
ски климат на Централна Ев-
ропа. Многобройните етничес-
ки и религиозни групи и раз-
личното културно и езиково на-
следство в този регион са не-
прекъснат повод за конфликти.
Например през 1980 година по
Дунав са превозени 78 милио-
на тона стоки, а цифрата спада
до само 24 милиона тона през
1998 година, когато започна
войната в Косово. Бомбардира-
нето на мостове в Сърбия от
НАТО през войната ограничи
използването на Дунав. Отлом-
ките след това не бяха напълно
почистени до 2005 година, а
реката едва сега започва да
достига равнището на търговия
от преди войната.

Регионът ще се възстанови
от замръзването, но крайб-
режните страни ще бъдат
задължени да създадат ста-
билна политическа обстанов-
ка и да насърчат търговията. В
историческа перспектива ре-
гионът е бил стабилен само
когато стабилността е била
наложена от външни сили.
Дунав може само да увеличи
потенциала си, ако по него се
стига отвъд Черно море през
Дарданелите. От времето на
Османската империя през 18
век това не се е случвало.

Като се има предвид, че
Европейският съюз преминава
през период на нестабилност
и Русия проучва исторически-
те граници на сферата си на
влияние, стабилността в регио-
на не е гарантирана.

Изключително ниските температури през изминалите някол-
ко седмици в Европа доведоха до замръзването на няколко
от водните пътища на континента и по-специално река
Дунав. Преди студа регионът, през който преминава Дунав,
се сблъска с тежка суша, която предизвика рязък спад на
нивото на реката и повиши вероятността от замръзване при
студовете. България, Хърватия, Румъния и Сърбия прекрати-
ха превоза по реката, ледоходът по която достигна 90
процента. Българската Изпълнителна агенция “Проучване и
поддържане на река Дунав” съобщи, че реката е изцяло
замръзнала край Силистра и властите временно спряха
двата българо-румънски ферибота. Унгарските власти обяви-
ха на 10 февруари, че 60-70 процента от реката са
замръзнали и я затвориха за движение. В някои австрийски
участъци транспорът също бе спрян, което направи трансна-
ционалния превоз невъзможен.

МММММ
транспортен маршрут, няколко
страни все още до голяма сте-
пен са зависими от търговията
по Дунав - особено България и
Румъния, което увеличава за-
трудненията с транспорта, пре-
дизвикани от замръзването. То
обаче е временно. В дългосро-
чен план най-голямата вреда
за търговията по Дунав ще
дойде от продължаващата по-
литическа нестабилност в Из-
точна Европа.

Последиците
от една
замръзнала
река

Последиците
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замръзнала
река
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Каракас набляга на социалните
програми, които са сърцевината
в действията на властите

Боян МИХАЙЛОВ

евите политически
сили и широки кръго-
ве от обществото във
Венецуела отново
потвърдиха и ознаме-

лярни и антинародни мерки, по-
влияни от т.нар. нови модерни
икономически теории, създадени
в САЩ и налагани от МВФ и Све-
товната банка, предизвикали изо-
стрянето на вътрешната криза
във Венецуела във всички обла-
сти и през следващите години, от
която най-много страдат широки-
те слоеве от хората на наемния
труд, стават главната причина да
избухне и мащабният бунт на
военните и народа под водачест-
вото на Уго Чавес на 4 февруари
1992 г.

Претърпяното и този път по-
ражение - от групата военни и от
другите леви и патриотични сили,
не ги принуждава да се прими-
рят със съществуващото положе-
ние и да останат пасивни. Ръко-
водителят им Уго Чавес пророче-
ски признава, че наистина в да-
дения момент са победени, но
само в конкретния случай или,

както точно се е изразил: “засе-
га”, а не завинаги. И наистина
продължилата активна масова

Чрез изпълнение на специална-
та програма “Негра иполита” би-
ват подпомагани от държавата
хиляди мизерстващи бездомни
деца, юноши и възрастни хора.
Чрез социално осигуряване зна-
чително се увеличава броят на
пенсионерите със сравнително

високи пенсии, а
минималната работ-
на заплата е пови-
шена на над 465
долара. Спадът на
безработицата пък
до 6,6% е една от
най-ниските в Ла-
тинска Америка.

Чрез социални
мерки за подобря-
ване на образова-
телната система,
които също са и со-
циални, над 1 500
000 души са огра-
мотени, което е при-
знато за значимо
постижение на ве-
нецуелската държа-
ва от ООН през
2005 г., обявявайки
я за страна без не-
грамотни. Основа-
ният Боливарски
университет с фили-
али във всички об-
ласти на страната е
с възможности за
обучение на над
200 000 младежи.
Създаден е и Уни-
верситет по изкуст-
вата, открити са
нови над 58 хил.
училища. А издаде-
ните над 50 млн.
книги се разпрост-

раняват безплатно сред всички
слоеве на населението.

В здравеопазването също е

отбелязан значителен напредък,
особено в обгрижването на де-
цата, като детската смъртност е
намалена с 27%.

Възстановяването на държа-
вата като нейна собственост на
петролната индустрия, до неот-
давна владяна от чуждестранни
компании, е един от най-важните
резултати в полза на развитието
на националната икономика.
След като се има предвид, че Ве-
нецуела е една от страните в
света с най-големи доказани за-
паси на петрол и за нея добивът
и преработването му е основен,
стратегически отрасъл. Върната
е била на държавата и нацио-
налната авиокомпания, построе-
ни са метро в два големи града,
шосета и други транспортни
съоръжения в различни райони.
От голямо политическо, икономи-
ческо и социално значение е от-
даването на селскостопанска
земя на безимотни селяни.

Могат да бъдат посочени мно-
го още конкретни програми и
мерки, реализирани от венецу-
елските държавни власти за раз-
витието в много области на Бо-
ливарската република Венецуе-
ла, както вече се нарича далеч-
ната латиноамериканска страна.

Най-характерното за дейност-
та в международен план на тази
държава след 1998 г. е, че тя е
активна, насочена е към благо-
творно развитие на отношенията
й на взаимноизгодна основа с ог-
ромен брой страни от всички
континенти, и най-вече с тези от
Латинска Америка, както и в ООН
и други международни организа-
ции. Столицата й Каракас беше
домакин на конференцията, на
която на 2 и 3 декември 2011 г.
беше основана Общността на
държавите от Латинска Америка

и Карибите (ОЛАКД), призвана
да координира и подпомага дей-
ствията за единение и интегра-
ция на участващите в нея 33 стра-
ни. Градивна роля Венецуела
изпълнява и в други регионални
организации, каквато е МЕРКО-
СУР например. От особена изго-
да за нея, както и за други стра-
ни от Латинска Америка, е из-
граждането и участието им в
единните регионални енергийни
компании PETROCARIBE и
PETROSUR.

Постигнатите положителни
резултати от лявата политика и
конкретни мерки за управлява-
щия режим във Венецуела след
1998 г. в различни области му
дават основания начело с прези-
дента й да продължава да набе-
лязва нови цели и програми в
същата насока и на настоящия
етап. Те смятат, че -  въпреки
усложняващата се обстановка в
света в условията на изостряща-
та се икономическа и финансова
криза и на други неблагоприятни
процеси и явления, този е пра-
вилният път за всестранното раз-
витие на държавата им.

В историческия ден 4 февру-
ари левите и другите демокра-
тични кръгове в Боливарската ре-
публика Венецуела отново заяви-
ха, че тяхната мечта в хода на
борбата е мечтата на Христос,
Симон Боливар, Ернесто Че Ге-
вара, Мартин Лутер Кинг, Махат-
ма Ганди и други видни истори-
чески личности, а и на милиони
още хора, стремили се и стремя-
щи се винаги към изграждането
на един нов свят на равенството
и справедливостта. И съвсем оче-
видно е, че понастоящем тази
страна е една от най-мощните
струи на лявата вълна, която от
няколко десетилетия залива Ла-

Гражданската подкрепа за революционното движение му придава всенароден характер

Снимки БГНЕС

През декември 2011 г. Венецуела обяви безработица от 6,6 на сто.
Досега историческият рекорд в страната е 6,1% през ноември 2008 г.

Безспорно най-забележителен е напредъкът на тази
латиноамериканска страна в социалната област в недългия

период след 1998 г., когато Уго Чавес става неин президент

Л
нуваха голямото историческо
значение на станалите събития в
страната им преди 20 години на
4 февруари 1992 г. На същия ден,
наречен Ден на достойнството,
когато група военни, ръководени
от подполковник Уго Чавес - се-
гашният президент на тази лати-
ноамериканска страна, членува-
щи в “Революционното движение
200”, извършват бунт срещу гос-
подстващия тогава режим и ця-
лата капиталистическа система.
Стратегическите им цели са били
изцяло да се промени политиче-
ският живот и да се осигури ис-
тинска социална справедливост
за народа и спасяването му от
бедността - както
материална, така и
духовно-интелекту-
ална.

Подкрепата на
този акт от много
цивилни граждани
и прякото им учас-
тие в него му при-
дават всенароден
характер. Което,
естествено, пови-
шава още повече
неговата непреход-
на значимост.

Събитията, ста-
нали на посочена-
та дата, са предше-
ствани от други по-
добни на тях по
своя характер и
значение три годи-
ни по-рано. И това
е народният бунт
на 27 февруари
1989 г., избухнал
веднага след
встъпването в
длъжност на прези-
дента на републи-
ката Карлос Анд-
рес Перес. Поту-
шен е жестоко от
армията и нацио-
налната гвардия,
убити са много
хора, чийто брой
все още не е изве-
стен. Но не е забравен и е станал
пример за левите и патриотични-
те сили за непримиримост към
неправдите и вдъхновение за
борба срещу господстващите кла-
си и техните управленски и ре-
пресивни органи.

Получилите още тогава ши-
рока известност размирици, на-
речени Каракасо, са гневна ре-
акция и отпор на наложените от
правителството икономически
мерки в програмата му “Големият
завой”, включващи либерализа-
ция на цените, главно на петро-
ла - най-голямото природно бо-
гатство на страната, контролира-
ни дотогава от административни-
те органи, девалвация на мест-
ната валута “боливара”, премах-
ване на социалните осигуровки,
повишаване цената на петрола
на вътрешния пазар с всички не-
гативни последици за цените на
другите стоки, увеличаване на
инфлацията, приватизация на
държавните предприятия - и това
е било най-лошото, “Петролеос
де Венецуела” (за петрола), “Си-
дерурхия де Ориноко” (за черна-
та металургия), телефонната ком-
пания и още други със стратеги-
ческа важност за националната
икономика.

Именно тези крайно непопу-

Денят на достойнството
във Венецуела
Денят на достойнството
във Венецуела
Денят на достойнството
във Венецуела
Денят на достойнството
във Венецуела
Денят на достойнството
във Венецуела

политическа борба,
твърдата съпротива на
тези сили, чиито реди-
ци все повече се раз-
ширяват, създават ус-
ловия за изборната по-
беда на Уго Чавес
през 1998 г., когато
става президент на
страната и от този най-
висш държавен пост
продължава да ръково-
ди революционния
процес в нея. А същият
все повече се засилва
за реализирането на
социалистическата
цел.

Безспорно най-за-
бележителен е на-
предъкът на тази лати-
ноамериканска страна
в социалната област в
недългия период след
1998 г., когато Уго Ча-
вес става неин прези-
дент. И наистина вну-
шителен резултат е на-
маляването на крайна-
та бедност от 80% на
населението през с.г.
до 30% през 2007 г.

тинска Америка и Ка-
рибите. И все по-твърдо
се блъска в скалите на
политическата, социал-
но-икономическата и
моралната несправед-
ливост, ширещи се все
още и в съвременния
глобализиращ се свят.

Има и друг 4 февру-
ари, на който стават
подобни събития в
една друга страна. В
Ангола. През 1961 г.,
когато тя все още е
колония на Португалия
и точно на същия ден
патриотичните си-ли от
и около Народното
движение за освобож-
дение на Ангола
(МПЛА) вдигат бунт в
гр. Луанда и слагат
началото на победо-
носната за тях нацио-
налноосвободителна
война. Като по приме-
ра им по-късно на
въоръжена борба се
вдигат народите на
Мозамбик, Гвинея-Би-
сау и Зелени нос.
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Най-големите
руски
корпорации
започват
активна
битка за
чистота на
дейността си
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Анна НИКОЛСКА

Инвестиционна привлекателност на руската икономика.
Напоследък това словосъчетание стана нещо като заклина-
ние, което произнасят политици и бизнесмени на всички
нива в стремежа си да привлекат капитали. Всеки подкрепя
тази идея по свой начин, като се позовава на рентабилност,
ефективност, стабилност. Единственият въпрос е какви са
критериите за оценка на тези показатели. Рентабилността и
ефективността са ясни - те могат да се изразят с цифри и
конкретни показатели от типа ROI. Понятието стабилност е не
толкова определено и едва ли може да бъде изразено с
един общ показател. Северна Корея и Швейцария са ста-
билни, но привлекателността на тези държави е различна.

табилността за бизнеса е
съвкупност от правила и
договорености, които
действат постоянно и се

ментални проблема: честност по
отношение на всички държатели
на акции, чиито права трябва да
се спазват; отчетност на борда
на директорите и ръководството;
прозрачност или точност и ре-
довност на финансовата и друга-
та отчетност; отговорност за ин-
тересите на миноритарните и
другите акционери, както и спаз-
ване на духа и буквата на закона
... Кодексите, съответстващи на
тези принципи, не само  защита-
ват инвеститорите от измами и
злоупотреби, но също така могат
да помогнат за намаляване на
разходите за корпоративното уп-
равление”.

Ще отбележим, че тези ко-
декси не са юридически доку-
менти и тяхната употреба или не-
използване не носят никакви
юридически последствия. Но
подобни документи са изключи-

телно важни от гледна точка на
бизнес етиката, особено когато
говорим за социалната отговор-
ност на бизнеса, за саморегули-
ране, повишаване на инвестици-
онната привлекателност. По-точ-
но - важно е желанието на фир-
ма да следва принципите, залег-
нали в тези документи.

Неотдавна на Красноярския
икономически форум подобни
принципи прие петролната ком-
пания ТНК-ВР. В споразумение-
то за социално-икономическото
сътрудничество през 2012 г.,
подписано с администрацията на
Красноярския край, беше вклю-
чена “антикорупционна точка”. В
съответствие с нея “страните по
договора по време на неговото
изпълнение не заплащат и не
разрешават плащания на какви-
то и да било парични средства
или ценности, пряко или непря-
ко, на което и да било лице, за
оказване на влияние върху дей-
ствия или решения на тези лица
за получаване на неправомер-
ни предимства”.

Като се има предвид, че през
тази година фирмата планира да

инвестира в Красноярския край
близо 3 млрд. рубли, а за разра-
ботването на Сузунското и Тагул-
ското месторождения - над 6 млрд.
долара, желанието да се сключ-
ват сделки, а не да се възползват
от “вратички” е съвсем обяснимо.

Служителите във фирмата
вече са се сблъсквали със ситу-
ации, при които заради сключе-
ните по този начин сделки ком-
панията е претърпяла финансо-

ви и имуществени щети. През
септември м. г., както писаха
медиите, изпълнителният дирек-
тор на ТНК-ВР Херман Хан обя-
вил прекратяване на договорите
с компанията “Белсибсервисга-
рант” (БССГ) след разкриване на
измамни схеми. БССГ е получа-
вала договори благодарение на
много близко сътрудничество с
някои сътрудници на ТНК-ВР,
отговорни за провеждане на
търгове. Сътрудниците били
уволнени, договорите и резулта-
тите от търговете било решено
да се преразгледат. Още тогава
ръководството на ТНК-ВР обеща-
ло да включи в трудовите дого-
вори на служителите си услови-
ето, че неинформирането на
ръководството за наличие на
конфликт на интереси може да
стане основание за уволнение.

В такава ситуация често
възниква въпросът за това, как
да се определи корупционният
компонент при подписване на
сделката и дали е възможно пре-
кратяването й на това основание.

Аналитикът от “ЦЕРИХ Капи-
тал Мениджмънт” Олег Душин
казва, че службата по сигурност
на предприятието проверява
сделката, ако има подозрения.
Например има сигнал, че отговор-
ният за сделката служител, най-
често това е нивото началник на
отдел, е получил подкуп. В този
случай виновният ще бъде нака-
зан, а сделката ще се проучва:
доколко е завишена цената, до-
колко самата сделка е изгодна
или неизгодна на фирмата.

 Старши юристът на “Крику-
нов и партньори” Олег Зайцев
подчертава, че прекратяването
на сделка при доказване на ней-
ната корупционност е труден
въпрос, който се влияе от много
фактори. “Признаването за недей-
ствителни на резултати от търг е
възможно - уточнява той, - но

само ако е доказано нарушава-
не на закона за държавните
поръчки. Завишаването на цена-
та само по себе си не е основа-
ние за признаването на сделка-
та за недействителна, ако няма
нарушение на закона”.

Наистина, завишената цена
не е престъпление - от гледна
точка на законодателството.
Само че за акционерите това
означава допълнителни разходи
и намаляване на печалбата. Ко-
дексите за корпоративно пове-
дение препоръчват да се спаз-

ват правата на акционерите, а
законът - не. Затова по този
въпрос всичко зависи от съзна-
телността и отговорността на
ръководството на фирмата.

ТНК-ВР стана съзнателна и
отговорна компания през 2005
г., след като подписа в Давос
пакта “Партньорство срещу ко-
рупцията” (PACI). Според този
пакт всички клонове и дъщерни
предприятия на компанията
трябва да се борят срещу коруп-
цията във всичките й форми и
проявления. След това в компа-
нията се появи Кодекс на бизнес
практиката, както и мениджър по
управление на етичните риско-
ве. Наказанието за нарушаване
на корпоративната етика е увол-
нение, независимо от служебно-
то положение и минали заслуги.

Достатъчно интересно е да се
види на сайта на ТНК-ВР до-
кладът “Откритост и прозрачност”.
Дадени са факти за завишени
обеми в капиталното строителст-
во, даден е пример как някои
доставчици на пожароустойчиво
облекло са използвали съвсем
други материали. Споменат е,
разбира се, и случаят с БССГ и
са посочени мерките за предот-
вратяване на подобни ситуации.

Дейността на ТНК-ВР е добър
пример за отговорността на биз-
неса, желанието да се изгради
прозрачна, ясна и открита систе-
ма, която ще е икономически
изгодна, ще позволи ефективно
да се управляват капиталите.
Може би този опит може да ста-
не основа за диалог между биз-
неса и държавата за развитието
на корпоративната култура, за да
не стане тя забравен документ,
одобрен от правителството. Тя
трябва да се превърне в реален
инструмент, чиято цел е увелича-
ване на ефективността на иконо-
миката, стабилността и инвести-
ционната привлекателност.

ССССС
променят не едностранно, а на
базата на изработени и преме-
рени колегиални решения.

По време на многобройни
международни конференции за
инвестициите чуждестранните
инвеститори предявяват към Ру-
сия като основна претенция не-
прозрачността на сделките и ви-
соко ниво на корупцията в биз-
нес средите. Не на държавно
ниво, а именно вътре в самия
бизнес. Решаването на този про-
блем е не само в сферата на
правото или икономиката, но и
на бизнес етиката.

Това поражда следващия
въпрос - кой е отговорен за етич-
ното поведение на бизнеса?
Обръщайки се към чуждестран-
ния опит, може да получим
съвсем ясен отговор - самият
бизнес. Не случайно в началото
на 1990-те години във Велико-
британия след серия финансови
скандали се появи първият ко-
декс за корпоративно управле-
ние, изработен от комисия по
финансови аспекти на корпора-
тивното управление под ръковод-
ството на Адриан Кадбъри.

След това подобни докумен-
ти с препоръчителен характер
започнаха да се правят в това
число и в Монголия. В Русия Ко-
дексът за корпоративно управле-
ние бе одобрен от правителство-
то през 2001 г., беше препоръ-
чан за използване, но не всички
руски фирми помнят за съществу-
ването на такъв документ.

В статия за кодексите, публи-
кувана от агенция Маккинзи през
2004 г., те се характеризираха по
следния начин: “Различавайки се
по размера си и детайлите, те
все пак обхващат четири фунда-
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Глобус

Тихият белгиец
Херман Ван Ромпой
очаква втори
мандат като
президент на ЕС

Всъщност Ромпой спомена за
удължаване на мандата си след юни
2012 г. още през септември м. г. Тогава
той изтъкна като аргумент недовърше-
ните ангажименти към Европа за спра-
вяне с кризата. Ромпой не се нае да
дава прогнози за края на дълговия
ад. “Не го правя, за да лаская себе-
любието си или да наситя жаждата
си за слава. А защото има още рабо-
та за вършене, не изключвам и втори
мандат като председател на Евро-
пейския съвет”, обясни белгиецът.

Господин Европа

Бившият министър-председател
бе избран на поста през ноември
2009 г. по време на извънреден
Европейски съвет. Той пое функци-
ите си от 1 януари 2010 г. и като
новоизбран президент на ЕС дек-
ларира амбицията си под негово
ръководство Европа да играе важ-
на роля на световната сцена. “Въпреки
че единството е нашата сила, разнооб-
разието е нашето богатство”, припомни
той, като изтъкна важността от запазва-
нето на идентичността на всички чле-
нове на съюза. С “Господин и госпожа
Европа”, в лицето на Ромпой и бароне-
са Катрин Аштън, всички се надяваха
Лисабонският договор да направи по-
ефикасна дейността на Европейския
съюз. Но на двамата “новаци” в армията
на обединена Европа, избрани по пра-
вилото на най-малкото общо кратно, не
им беше лесно. Въпреки личните си
качества Ромпой и Аштън нямаха опит в
международната политика и диплома-
цията и не бяха добре познати извън
страните си. Изборът им дори бе опре-
делен като “скучен”, “безличен” и “мно-
го шум за нищо”. Дори председателят
на Конвента за бъдещето на Европа
Валери Жискар д’Естен възклика тъжно:
“Европейците се надяваха на повече”.
Онзи ноемврийски Европейски съвет
трябваше да реши окончателно диле-
мата на бившия държавен секретар на
САЩ Хенри Кисинджър. Или поне така
смяташе председателят на Европейска-
та комисия Жозе Барозу. Думите му
визираха прословутата забележка на
Кисинджър “На кого да се обадя, ако
искам да говоря с Европа?”, намек за
изключително сложната система на уп-
равление на Евросъюза с ротационно
сменящи се председателства и съответ-
но с постоянно сменящи се външнопо-
литически представители. Но и днес на
лидерите не им се налага да набират
само телефонния номер на върховния
представител за външната политика на
ЕС. А от дипломатическите инициативи
на Ван Ромпой няма дълбока диря. Ти-
хият белгиец не обича да е в светлина-
та на прожекторите и доброволно
отстъпва европейската сцена на герман-
ския канцлер Ангела Меркел и френ-
ския президент Никола Саркози, допри-
несли за номинацията му. Това обаче
му носи много подигравки от критиците
му, които го определят като стоящ

ипломатически източници от
Брюксел довериха под
сурдинка, че председателят
на Европейския съвет
Херман Ван Ромпой почти

Калина ЙОТОВА

твърде далеч от другите.
На пръв поглед Херман Ван Ромпой

бе предпочетен като отстъпчив посред-
ник и удобна кандидатура за моторите
на ЕС - Германия и Франция. Смятаният
за европейски федералист политик не
пасна точно на очакванията за “хариз-
матично лице на Европа”. Обиждали са
го с “шушумига”, а британският евроде-
путат Найджъл Фейридж дори си позво-
ли да го нарече “харизматичен колкото
мокър парцал”, “с вид на посредствен
банков чиновник”. Но той не е просто
благ човек, интелектуалец и известен
хайку поет. Фламандецът, който управ-
лява страната си по-малко от година, е
компетентен мениджър, демонстрирал
твърда ръка при управлението на трудна
коалиция. Въпреки критиките срещу соб-
ствената му политика той помогна да се
успокои езиково разделената страна
след поемането на премиерския пост

през декември м. г., след 18 месе-
ца смут по времето на предшественика
му, християндемократът Ив Льотерм.
По-ранният му опит включва министер-
ския пост на финансите през (1993-
1999 г.) в ръководеното от Християнде-
мократическата партия правителство на
Жан-Люк Деан, понижило чувствител-
но външния дълг на страната.

Ромпой е и умерен привърженик на
компромиса при вземането на реше-
ния, а това със сигурност му помага да
осъществява политиката на съюза, как-
то повелява Лисабонският договор. По
този начин той лесно се ориентира за
мястото си в ЕС, така че да изпълнява
административните си задължения и
същеременно да улеснява постигането
на консенсус сред лидери, погълнати

от своето его.

Мистър Евро

Н е о т д а в н а
правомощията
му бяха разши-
рени. През август
м. г. по силата на
ново френско-гер-
манско предложе-
ние на белгиеца се
падна да председа-
телства и срещите на
върха на държавните
и правителствените
ръководители на страните
от еврозоната два пъти в
годината. Самият Ромпой
обясни, че функциите му не
се ограничават до формално-
то му назначение за “мистър

евро” - една идея, която не се
хареса на всички. Наред с ре-
довните срещи той оглавява и
нова структура, даваща тласък
и основните очертания за посо-
ката напред.

Малко познатият за широка-
та публика Ван Ромпой се оказа
задкулисен стратег при трудното
управление на дълговата криза в
еврозоната. В опитите си да неут-
рализира безбройните конфликти
между Париж и Берлин, той се
стреми да попречи на други
държави да засенчат повтарящото
се впечатление за “френско-гер-
манското управление” в европей-
ските дела. И ако в другите еврона-
чинания действията му бледнеят, за
икономиката той има категорична и
ясна позиция, като остава далеч от
популистките политики, заклеймени
неведнъж от него публично. Ван Ром-
пой е убеден в необходимостта от
решителни мерки за спасяване на
европейския икономически модел.
Според него той не може да оцелее

без силен икономически растеж, а Европа
не може да изиграе роля в света без на-
личието на по-силна икономика.

Вражда в Брюксел

И все пак Европейската комисия не
гледа с добро око на появата на нова
институция със свой собствен секретари-
ат, която може да засенчи дейността на
ЕК. Един от отрицателните примери за
враждата между двамата лидери на ЕС
Херман Ван Ромпой и Жозе Мануел Ба-
розу излезе наяве през юни м. г., преди
срещата на върха на ЕС-Русия в Москва.
Двамата пътуваха в отделни ВИП самоле-
ти в една и съща сутрин, защото белги-

ецът не предложи на Барозу да се качи в
самолета, който му бил предоставен от
белгийските военновъздушни сили на на-
малена цена. Вместо това Барозу бил
принуден да наеме 15-местен самолет
Лиърджет на висока цена, за да го отведе
в Русия. Лондонската компания Еър Чарт
Сървис пресметна, че този полет на шефа
на ЕК е струвал между 50 000 и 70 000
паунда. Междувременно Ван Ромпой, с
антураж от по-малко от 15 официални
лица, пътувал в 35-местен самолет Embraer
135, като трябвало да плати само гориво-
то за самолета. Тогава ЕК и канцеларията
на Ван Ромпой се защитиха, като заявиха,
че двамата най-високопоставени предста-
вители на ЕС били прекалено заети, за да
координират графика си. Но в частни раз-
говори официални представители призна-
ли, че Лисабонският договор, който създа-
де поста на Ван Ромпой, за да даде на ЕС
един глас на срещите на върха, имал об-
ратния ефект, водейки до борба за власт.
“Има титаничен сблъсък на егото за това
коя е най-важната фигура в ЕС на светов-
ната сцена”, съобщи запознат източник.

Положително мислене

Въпреки неволите на лидерите, въвле-
чени в тревожна и мъчителна финансова
криза, докато ЕС се бори да спаси от-
слабващата си икономика и колебливата
единна валута, Ромпой опитва да разсее
облаците с друг свой талант. Напук на
репутацията си на мрачен и скучен чо-
век, след последния му хайку сборник и
празничния поздрав към европейците с
коледното тристишие той поднесе на от-
брана публика вдъхновяващо есе. Хер-
ман Ван Ромпой повдигна духа на све-
товните лидери, като им изпрати колек-
ция от текстове за щастие. Световната
книга на щастието е сбирка от кратки
есета на експерти по щастието от 50
различни страни. Лидерите на ЕС могат
да обърнат специално внимание на раз-
дел, озаглавен “Създайте собствена ва-
лута, която никой друг не може да купи”,
а в друг раздел се казва, че “парите могат
да купят щастие, ако ги харчим за други-
го”. В писмо до всеки един от получатели-
те Ромпой написал: “Молбата ми към вас
като световни лидери е да направите ща-
стието и благосъстоянието на хората на-
шия политически приоритет през 2012 г.”
“Положителното мислене вече не е само
за хората, оставили се на течението, за
мечтателите и за вечните наивници. Хо-
рата, които мислят положително, виждат
повече възможности, работят по-добре,
по-често вземат правилни и разумни ре-
шения, по-уверени са в себе си,
поддържат добри отношения с другите и
им се доверяват повече. Циниците ще
отхвърлят тези предложения като наив-
ни, но те не са. Положително настроени-
те хора виждат всичко в правилните про-
порции. Те гледат нещата в перспектива
и не са завистливи. Те обръщат внимание
на нещата, които осмислят ежедневието,
но се съсредоточават повече върху дру-
гите, отколкото върху себе си”, посочва в
заключение Ромпой.

ДДДДД
сигурно ще получи втори мандат.
За новите две години и половина
ще се решава тази седмица на
срещата на върха на държавните и
правителствени лидери на ЕС.
“Той е консенсусна фигура, никой не
е изразил обратно мнение”, обясни
един от анонимните информатори.
Освен това “няма други кандидати”,
допълни друг източник. Дали липса-
та на конкуренция трябва да буди
притеснения в Брюксел е въпрос на
отделен коментар. Решението трябва
да бъде одобрено на 1 март, в
първия ден от срещата на върха на
държавните и правителствените
ръководители.

Ромпой повдига
духа на
световните
лидери с есета
за щастие

Европейската

комисия не гледа

с добро око на

появата на нова
институция,

която може да
засенчи

дейността й

Снимки БГНЕС
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Позиция Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

О
тношението на на-
шенеца към вест-
ника, телевизията
и интернет се ко-
лебае между хра-

брите чичовци, обитатели
на Силистра йолу, велико-
лепно възпети от Иван Ва-
зов, и редакцията на бай
ти Ганя, където той заедно
с Гочоолу, Дочоолу и Дан-

Да учредим
награда „Данко

Хаирсъзина”

ко Хаирсъзина прави вестник. Едните обсъждат
и възпяват, който както му хареса, световний
мир, а другите, след като отхвърлят възмож-
ностите да направят кръчма или банка, накрая
се спират на вестник. Наречен, естествено,
“Народно величие”. Първите разчитат на възтор-
жената неграмотност на читателя, който, като
чуе Европейски съюз, му се привижда Съвет-
ският съюз, а вторите - на вродената у наше-
неца склонност към интригата. И всяка медия
си има читатели. Едни обичат Бареков, други
професор Вучков, а трети направо точат лиги
по жълтенията, която освен по гащите взе да
избива и по устата на някои хорица, които,
решили, че вече са грамотни, могат и да спи-
сват по газетите или да се показват “по теле-
визора”.

Прочие, още бай ти Ганя е дал рецептата за
такива газети: “Че голям мурафет ли е един
вестник да се издава? Тури си едно перде на
очите (па и няма нужда!), па псувай наляво и
надясно”. Тук, според бай ти Ганя, велик
журналист е Данко Хаисръзина, щото: “Ще те
изпсува тъй, че в бъбрека ще те смъдне”.

И понеже според видни европейски теоре-
тици по медийното пространство само ние и
любимата ни Румъния се намираме под мини-
малния стандарт за медийна свобода, предла-
гам все пак да се вземем в ръце и да учредим
Национална награда “Данко Хаирсъзина”. Ще я
връчваме всяка година. Право да номинират
кандидатите за позорната слава имат само
читателите, зрителите и слушателите, щото в
крайна сметка целта на това занятие е да
ограмоти българина. Както казват ония евро-
пейци (дето този път наистина са прави!),
колкото по-грамотни са читателите и зрители-
те, толкова по-свободни са медиите.

Защото наистина става дума за свобода.
Не онази свобода, която кара децата ни да
псуват като хамали и няма кой да им зашие
един шамар. Не другата свобода, която кара
работодателите да правят своите работници на
говеда и да ги заставят да работят в непосил-
ни условия, а клетите синдикати си траят,
вместо да вкарат тези душмани на човешкото
право на труд в съда. И не онази свобода,
която кара управниците ни да правят каквото
си искат, само защото единият завършил в
Симеоново, другият - вече не знам къде, а по
градове и паланки местни необуздани полити-
чески мутанти дерибействат.

Ние, народът, политическата класа (да я
хвана за касата тая класа, че да видим!),
всички получихме някаква амнезия. Забра-
вихме, че през ноември 1989 година народът
се радваше (и надяваше!) именно на свобода-
та. Не на свободата да псуваш, лъжеш и се
гавриш по газети и телевизии, а свободата да
бъдеш честен, достоен и със свое мислене
човек. Без да обиждаш и лъжеш!

Къде отидоха съвестите на всички ония,
които бяха по площадите?!?

Нека станат и си отговорят, а не само да
питат с изменени лица “Какво стана?!” Ами
това стана - гледате телевизии и вестници,
писани от собствениците на душегубките.
Затова ви стяга гърлото и се чудите дали
живеете или сте в кошмара на нечие болно
съзнание.

Затова може и да ви се струва неприятна
шега това мое предложение, но аз държа на
Националната награда “Данко Хаирсъзина”.
Много хора я заслужават! Е, защо да ги ли-
шаваме от заслуженото!? В края на краищата
хората са положили усилия и усърдие, които
трябва да бъдат възнаградени! Някога в пат-
риархалната ни общност заплювали недостой-
ните. Е, днес просто ще ги награждаваме.

Какво по-силно от това!
Такива работи...

есто напоследък се се-
щам за една теория на
мой добър познат, спо-
ред която негативните
черти на българина се

Зорница
ИЛИЕВА

Ч

Има ли социална
енергия
обществото ни?

Българското общество се събужда

Трябва не само да оцеляваме, но и да просперираме

дължат на факта, че страната ни
се намира на кръстопът. Всеки,
който е минал през земите ни, е
оставил гени, които, хаотично
размесени, са създали българина
като човек, който се огъва, мами,
дори предава, но оцелява и тво-
ри, защото е създал не само “и
ний сме дали нещо на све-
та”. А на Балканите са били
племената, които е заварил
хан Аспарух, когато е избрал
устието на Дунав за нов дом,
после византийци, кръсто-
носци, турци и всички, за
които се сетите от обща кул-
тура или от уроците по исто-
рия. Но че ние

българите сме
странни като хора

особено личи напоследък.
Седмици наред улиците в
столицата ни бяха непрохо-
дими, обувките ни побеляха
и са за изхвърляне поради
някаква нелепа сол, докара-
на незнайно откъде, но явно
изгодна за някого. Боклукът
от малките улици стоя с дни,
защото бе невъзможно ма-
шините за събирането му да
влязат в тях. Градският транс-
порт, който и без това едва
“събира десетилетна душа”,
продължава да се влачи с
омръзнали на всички закъснения.
Студът и снегът парализираха
дори стотиците улични кучета и
те се пъхаха по входовете на па-
нелките. А в това време виден
наш социолог твърдеше, че рей-
тингът на кметицата се вдига, че
масово я харесват и тя е едва ли
не “светлото бъдеще” на новите
столичани. Жената е приятна, не
е замесена поне до момента в по-
стоянните скандали от всякакъв
род, най-често корупционни, ко-
гато става дума за столичната об-
щина. Среща се с представители
на всички партии и намира отго-
вор на въпросите им. Сигурно има
своите качества като учител, ди-
ректор, министър за малко, както
и като организатор, т.е. кмет. Но
пред очите ни София остава
мръсна, затрупана от планини
втвърден сняг или размекнала се
от топенето му кал, “Пирогов” се
пълни с пострадали по хлъзгави-
те улици, паркове и градини са
неизползваеми по същата причи-
на, кошчета за боклук не се виж-
дат, защото и без снега са “кът”
или счупени. Хората не познават
онези миниатюрни камъчета, с
които ръсят тротоари и улици по
Европа и които имат екологичен,
т.е. естествен произход. Всички
пустосват държавата и живота си
поради тези неуредици, а рей-
тингът на най-важния жител на
столицата ни се вдигал напос-
ледък. Това си е чисто наш
български принос в социалната
логика, ако има такава.

Висок рейтинг има и нашият
еврокомисар, а тя просто не уча-
ства в нашата вътрешна полити-
ка, освен когато има някакви PR-

задачи или просто поредната
природна драма не накаже
българи за несвършената работа
от чиновници. Еврокомисарят ни
е компетентен и си е съвсем на
място в ЕС, но ние научихме за
съществуването му само защото
предишният ни кандидат се про-
вали в амбициите си. Сигурно за
нас е важно, че там някъде на-
шият човек се справя и разнася
славата на Отечеството. Но ние
живеем тук и страдаме от нере-
шените социални и битови про-
блеми не само в столицата. На-
шият живот преминава

от скандал на скандал,
от гаф на гаф

на този или онзи политик или про-
сто управленец, а рейтингите им
се вдигат. Не става въпрос, че
социолозите, като някои журнали-

сти, са се превърнали в слугинаж
или в изпълнители на поръчки.
Не, просто хората наистина отго-
варят по този начин на поставе-
ните им въпроси. Харесват си
ръководители, които дори и да не
променят напрупаните с години
стереотипи, могат да показват
активност и демонстрират загри-
женост за ближния. Всъщност
продължават наследена практика
без мисъл за резки движения.

Социолози и експерти внуша-
ват, че българинът търси винаги
силната личност, водачът, който
като Мойсей ще ги изведе през
пустинята на мизерията и с него
ще загърбят прехода без собстве-
ни усилия. Дали именно онези
съвкупни гени са причината да
мислят, че нищо не зависи от тях,
че всичко се случва независимо
от тях, че ще става онова, което
някой някъде на тъмно е решил и
не си заслужава да се хабят за
онзи, дето духа. Да се надяват, че
някой отвън ще помогне, е стара
практика. Да са убедени, че “ве-
ликите” и без това нареждат па-
сианса и не питат какво ние иска-
ме или ни трябва, е вкоренено в
съзнанието на поколения бълга-
ри. Наистина ли кръстопътят на
земите ни е нашата прокоба за
падения и висоти, които даже ни
е страх да споменаваме. Защото
сме си и суеверни. Едва ли можем
с такива “теории” да обосновем
натрупания през годините нега-
тивизъм към всичко в държавата
ни, да оправдаем разединението
на нацията, сриването на нацио-
налния дух и липсата на онези
ценности, които ни крепяха и през
по-сложни времена. Причините са

много, стари и нови, но време за
тюхкане няма. Посипването на
главите с пепел също няма да
помогне. Заклеймяването на оне-
зи, които всички знаят, че разгра-
биха де що имаше по-ценно, ще
си остане само за собствена кон-
сумация.

Наистина е време да поглед-
нем с други очи, ако искаме да ни
има. Дори арабите излязоха по
улиците с желание да променят
нещо в притихналите си под тота-
литарни режими държави. Дори
проспериращите в сравнение с
нас испанци, французи, англича-
ни, гърци и др. манифестират по
площадите на столици и градове,
за да принудят управляващите да
насочат поглед към проблемите
на хората. Защото безработица-
та, сривът на средната класа,
следствие от кризата в икономи-
ката и финансите, връща общест-

вата в забравени от години вре-
мена и

поставя бъдещето на
младите на карта

която е губеща при всички игри.
Когато става въпрос за младите,
наистина не трябва да им внуша-
ваме, че “преклонена главичка
сабя не я сече” или че “срещу
ръжен не се рита”. Защото това
може и да ни е спасявало като
нация през отдавна минали пери-
оди от нашата история, но сега е
време динамично, време на гео-
политически или геоикономичес-
ки промени, които наистина могат
да ни сринат като държава, ако
оставим националната си съдба
като разграден двор. “Каквото чо-
век сам си направи, никой друг
не може”. Дори и да се опитват
отвън, можем да се справим, ако
енергията на хората ни се акти-
вира, ако се насочи правилно, ако
мислещите хора излязат от домо-
вети си, за да споделят най-мал-
кото знания и опит, който може
да даде други измерения на на-
ционалните ни черти.

Географското ни положение
нека си остане за постигане на
национални интереси, а хората
ни да повярват,че можем да ги за-
щитим. Има ли енергия общество-
то ни да се справи с такива зада-
чи в собствен интерес? Всеки
може да отговори сам за себе си.
Друг е въпросът с лидерите - има
ли ги и какви ни трябват, за да
можем не само да оцеляваме, а и
да просперираме. Май това тряб-
ва да ни е национална задача в
близко бъдеще.

Да учредим
награда „Данко

Хаирсъзина”

Да учредим
награда „Данко

Хаирсъзина”

Да учредим
награда „Данко

Хаирсъзина”

Да учредим
награда „Данко

Хаирсъзина”

Да учредим
награда „Данко

Хаирсъзина”

Да учредим
награда „Данко

Хаирсъзина”

П.П. Авторът е готов да финансира изработва-
нето на статуетка. С огромно удоволствие!
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Актуално

Спешни мерки
за смекчаване

íà ðåöåñèÿòà

Проф. Иван АНГЕЛОВ,
член-кор. на БАН

По време на криза пазарните фундаменталисти се надяват на
„невидимата ръка”, а пазарните реалисти - на антикризисни мерки

а 24 февруари слушах отго-
ворите на Симеон Дянков на
депутати в рамките на пар-
ламентарния контрол. Пита-
ха го какви антикризисни

ДДС за лекарствата и учебниците на
5%, повишение на ДДС за хазарта на
20%, а на екстравагантните луксозни
стоки по утвърден списък на 25%;

Един лев оставен допълнително на
домакинствата създава между 1,0 и 1,5
лв. нови доходи по веригата на между-
отрасловите връзки. Това е ефектът на
мултипликатора.

При индивидуалното потребление
ударението да се постави върху подпо-
магане на бедните и среднодоходните
групи, в чиято потребителска кошница
преобладават произведени в България
стоки. Стимулирането на богатите е не-
нужно, понеже в тяхната потребителска
кошница преобладават вносни стоки.

2. Стимулиране на държавното по-
требление:

 Правителството предвижда посте-
пенно намаление на бюджетния дефи-
цит до 0,5% от БВП в 2014 г. чрез съкра-
щаване на разходите. Като най-бедна
страна в ЕС през 2012-2014 г. трябва
да прилагаме политика на бюджетен
дефицит плътно до 3,0% от БВП, (при
допустим от ЕС 3,0% и очакван средно
за ЕС през 2012 г. 3,9%);

 В тази връзка следва да се допус-
не повишение на публичния ни дълг от
16,8% от БВП в края на 2011 г. до 25-
27% през другите кризисни години, при
разрешен от ЕС до 60% и прогнозиран
за 2012 г. 84,9% общо за ЕС. Това не
застрашава финансовата стабилност на
страната. Ако се прилага препоръча-
ната тук икономическа политика и при
благоприятна икономическа ситуация в
ЕС, може да се очаква постепенно из-
лизане на България от кризата към
2014-2015 г. и икономически растеж
около 4-5%. При такъв растеж ще се
увеличат данъчните и други постъпле-
ния в бюджета и ще се осигури посте-
пенно намаление на дефицита;

 Да се отменят наложените от ми-
нистъра на финансите в устройствения

закон за бюджета 2% допустим таван
за бюджетен дефицит и 40% за публи-
чен дълг, защото противоречат на ог-
раничителите в еврозоната и в ЕС и са
недопустими за най-бедната страна в
общността;

 През следващите няколко години
България да промени структурата на
данъчната си система като я сближи с
европейската. Това означава увелича-
ване дела на бюджетните приходи от
преки данъци, които сега са 6% от БВП
(а в ЕС 13,5%), и намаляване дела на
приходите от косвени данъци, които
сега са 17,2% от БВП (а в ЕС 13,4%). Да
отпадне данък “колиба” и да се въведе
данък “лукс” за недвижими имоти;

 Реинвестираната от фирмите част
от печалбата за производствени сгра-
ди, машини и съоръжения да не се об-
лага с корпоративен данък през след-
ващите 10 години;

 Да се прекрати незабавно отнема-
нето в полза на бюджета на остатъчна
неразпределена печалба (след изпла-
щане на корпоративния данък и 80% ди-
виденти) от държавните фирми, а отнета-
та от 1 януари 2012 г. досега да им се
върне. От 1 януари 2013 г. да се опреде-
ли 30% дивидент за държавата. Това ще
улесни излизането им от кризата;

 Признаване на ускорена аморти-
зация за новозакупени от фирмите ма-
шини и съоръжения през 2012-2015 г.;

 Отмяна на произволния ограни-
чител от 40% за държавните разходи в
консолидирания бюджет, който в стра-
ните от ЕС за 2011 г. е 49,3% по раз-
ходите и 44,6% по приходите. Такъв ог-
раничител не е нужен;

 Вземане на крути мерки за подо-
бряване събираемостта на данъците,
ограничаване на сивия сектор и на кон-
трабандата, което ще осигури допълни-
телен годишен приход на бюджета 1,0-
1,5 млрд. лв.;

 Еднократно съкращаване на цен-
тралната и местната администрация и
на разходите по нейната издръжка с
15% през втората половина на 2012 г.
и с още 20% през 2013 г.;

 Прекратяване на забавените раз-
плащания на държавата и общините с
бизнеса за извършени работи и възста-
новяване на ДДС. Забавените разпла-
щания на държавата да се олихвяват
по същия начин, както просрочията на
гражданите;

 Допълнителна субсидия за здра-
веопазване, образование и наука през
2013 и следващите години;

 Увеличение на фонд “Наука” (до 200-
250 млн. лв. годишно) за 2013-2015 г.;

 Увеличение на субсидията за БАН
до 120 млн. лв. за 2013 г. с постепенно
повишение през следващите години,
съчетано с реформи;

 Повишение на субсидиите за
държавните университети и намаление
на студентските такси. Държавни субси-
дии да не се отпускат на частни учили-
ща и университети, защото това озна-
чава субсидиране на заможните и бога-
тите родители, за сметка на по-бедните;

 Увеличение на инвестиционните
и оборотните кредити за дребния и
средния бизнес от 2012 г. чрез Българ-
ската банка за развитие при по-ниска
субсидирана от държавата лихва, с
продължение през следващите години;

 Създаване от средата на 2012 г.
на държавно-частен фонд за иновации
и високотехнологични експортни про-
изводства, с равни вноски от бюджета
и частния бизнес, с начален капитал
1,0 млрд. лв., който да нараства през
следващите години. Да се приеме за-
кон за този фонд;

 Допълнителни субсидии на общи-
ните в най-тежко положение;

За този вид разходи мултиплика-
торът е между 1,5 и 2,0.

3. Стимулиране на инвестиционно-
то потребление:

 Ремонт и строителство на учили-
ща и болници, където нуждите са най-
остри. Да се пристъпи към незабавно
разширение на потенциала на онколо-
гичната и сърдечно-съдовата профи-
лактика и лечение;

 Ускорено строителство на детски
ясли и градини в големите градове;

 Форсирана топлинна изолация на
училища, болници и други обществени
сгради. По-активно държавно стимули-
ране на топлинната изолация на част-
ни сгради;

 Бързо изграждане на нови смети-
ща в София и други градове;

 Ускорено създаване на инфраст-
руктура за високоскоростен интернет за
цялата територия на страната;

 Разширение, модернизация и
поддържане на водна, екологична и
транспортна инфраструктура, в т.ч.
пътища от втора до четвърта категория;

 Бързи подобрения във ВиК за на-
маляване загубите на вода и подобря-
ване качеството на подаваната питей-
на вода;

 Строителство на малки и средни
язовири, подобрено поддържане на на-
личните и възстановяване на напоител-
ни системи за земеделието;

 Изпълнение на най-спешни отвод-
нителни, водозащитни и антиерозион-
ни проекти;

 Централизация в управлението на
европейските фондове и електрониза-
ция на процедурите. Повишаване ква-
лификацията на ангажирания персонал
и въвеждане на извънреден, ако се на-
ложи - полувоенен режим, за по-добро
усвояване на средствата.

За този вид разходи мултиплика-
торът е между 1,5 и 2,5

За инвестиционните проекти да се
даде приоритет на тези с проектна го-
товност и ангажиране на повече ра-
ботна сила.

С предлаганите мерки за втората по-
ловина на 2012 г. може да се осигури
допълнителен ресурс от около 1,5 млрд.
лв., а за 2013 г. 2,8-3,0 млрд. лева. Този
ресурс следва да се разпредели за пре-
поръчаните мерки, като се изпълнят при-
оритетно само тези, за които достигат
средствата в рамките на разполагаемия
ресурс до 3,0% бюджетен дефицит, и
само постепенно и контролирано да се
повишава публичният дълг през следва-
щите кризисни години до 25-27% от БВП.

Много важна
антикризисна
мярка е
повишаването
на доходите
на бедните
и средните
слоеве

Н
мерки предвижда правителството за
смекчаване на последиците от новата
рецесия в ЕС. Той посочи, че увеличе-
нието на пенсионната възраст и про-
дажбата на товарните превози в БДЖ
са такива антикризисни мерки. Не
представи нито един аргумент за рас-
теж у нас през 2012 г., освен, че така
пишело в междинната прогноза на Ев-
ропейската комисия (ЕК) от 23 февруа-
ри. Трудно ми е да си представя по-
некомпетентен отговор. Този човек явно
не е в час!

Прочетох внимателно краткия раз-
дел за България в прогнозата на ЕК.
Освен най-общи фрази, не намерих ар-
гументи защо очакват малък растеж у
нас. Няма да се спирам на наивните им
очаквания, че тук вътрешното потреби-
телско търсене щяло да е мотор на рас-
тежа, че ще има стабилизация на паза-
ра на труда, увеличение на инвестици-
ите. В прогнозата е записано, че “ожив-
лението в България ще се ускори по-
степенно през второто полугодие с
очакваното оживление в ЕС като цяло”.
Твърдя, че при сегашната брутално ре-
стриктивна политика няма да настъпи
оживление в ЕС през второто полуго-
дие на 2012 г.

Авторите на есенната прогноза на
ЕК за България от 10 ноември 2011 г.
подходиха несериозно като предвиди-
ха 2,3% растеж на БВП през 2012 г.
Така постъпиха и с междинната си про-
гноза от 23 февруари за 1,4% растеж.
Не приляга на сериозни анализатори
да допускат такава голяма разлика в
оценките в течение на три месеца.
Прогноза с такъв кратък жизнен цикъл
не говори добре за нейните автори. От
подобни прогнози няма полза. И мина-
лата есен, и сега аз

прогнозирам
нулев растеж
за България

Сигурен съм, че в следващата про-
гноза на ЕК ще има нова ревизия на-
долу и ще се приближат плътно до
моята оценка. Такива ще са и реално-
стите.

Растеж на БВП не е възможен, за-
щото зависи главно от вътрешното
търсене: домакинско, държавно и инве-
стиционно. Както посочих в последна-
та си статия в ДУМА от 24 февруари,
вътрешното търсене ще се свива и в
най-добрия случай ще стагнира. Из-
носът ни едва ли ще расте, поради
рецесията в нашите основни търговски
партньори. Тогава откъде ще дойде
растежът? Отговорът е прост: няма да
има растеж!

2012-а ще е поредната тежка годи-
на за България. Сега по-важно е да
видим какво може да се направи за
смекчаване на последствията от реце-
сията в ЕС и стагнацията у нас. Ще
напомня отново за някои спешни мер-
ки, които трябва да се предприемат
веднага. Налага се и корекция на бюд-
жета за втората половина на годината.

Ще изброя препоръки главно за
растеж на вътрешното потребление:

1. Стимулиране на индивидуално-
то потребление:

 Индексиране на най-ниските за-
плати и пенсии с натрупаната инфла-
ция от юли 2009 г. досега. От януари
2013 г. всички заплати и пенсии да се
индексират с инфлацията;

 Повишение на минималната ра-
ботна заплата до 300 лв. месечно;

 Въвеждане на семейно данъчно
облагане на доходите;

 Повишение на най-ниските пен-
сии до 200 лв.;

 Хранителни ваучери за най-бед-
ните с месечен доход до 150 лв.;

 Повишение на помощите за инва-
лиди, самотни майки, млади семейства;

 Нисколихвен държавен кредит за
домакинства без собствено жилище, за-
труднени от кризата да обслужват ипо-
течните си заеми. Разликата до пазарна-
та лихва да се компенсира от бюджета;

 Пропорционалният корпоративен
данък и данъкът върху доходите на фи-
зическите лица да се преобразуват от
1 юли 2012 г. в умерено прогресивни
данъци с облагане на четири етажа:
10, 15, 20 и 25%. За данъка върху до-
ходите на физическите лица да се въве-
де необлагаем минимум за месечен
доход до 400 лв.;

 Намаляване от 1 юли 2012 г. на
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Пациент позвънил на лекаря
си, за да си запише час за пре-
глед.

Отговорила му дежурната сес-
тра:

- Имаме свободен час за след
две седмици.

- Но дотогава аз може и да
умра...

- Няма проблеми. Жена ви ще
се обади да отмени часа.

АТАНАС ПЕНЕВ-НАСКО,
вокалист на “Б.Т.Р”.
ВАЛЕНТИН АНГЕЛОВ, художник
ДИМИТЪР ВЕЧЕВ, учредител на клуба
“Приятели на ДУМА” в Пазарджик
ДИМИТЪР ГОЧЕВ, юрист
ЕМИЛ БЕХАР, педагог и политик
ЕВА ВОЛИЦЕР, актриса
и преподавателка
РУМЕН ЛУКАНОВ, тв водещ

27
Св. преподобни Талалей († 460). Св.

преподобни Прокопий Декаполит изпо-
ведник (VIII). Св. Тит, презвитер Печер-
ски (XII век)

Свети Талалей бил родом от Кили-
кийска област. Като презрял светската
суета, отначало дошъл в обителта на пре-
подобни Сава Освещени. И като възлю-
бил постническите подвизи на монаше-
ското житие, той приел ангелския образ
и за добродетелния си живот се удосто-
ил със сана презвитер. Преподобният
Талалей починал около 460 г., като пре-
живял в монашество 60 години.

Първа седмица на Великия пост: От
понеделник до четвъртък вечер в хра-
мовете се извършва Велико повечерие
с четенето на канона на Св. Андрей
Критски (I-IV част), а в петък вечерта -
Малко повечерие с Богородичния ака-
тист (I статия). В сряда и петък се
извършва Преждеосвещена литургия, в
събота (Тодоровден) - Златоустова ли-
тургия, а в неделя - Василиева литур-
гия и Молебен на Неделя Православна.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

звестният киноре-
жисьор Георги
Стоянов ще полу-
чи Наградата на
София, която се
връчва по време

„Доорс” преиздава легендарния си
последен албум „L.A. Woman”
„Доорс” преиздава легендарния си
последен албум „L.A. Woman”
„Доорс” преиздава легендарния си
последен албум „L.A. Woman”
„Доорс” преиздава легендарния си
последен албум „L.A. Woman”
„Доорс” преиздава легендарния си
последен албум „L.A. Woman”

бичани български изпълнители
се обединяват в благотворител-
на кауза - по инициатива на гил-
дия “Музикални артисти” към САБО

и “София лайв клъб” днес от 19 ч. за-
почва концертът “България е с вас” в
помощ на пострадалите от наводнени-
ята в с. Бисер. На сцената на популяр-
ния столичен клуб ще заявят подкрепа-
та си Мария Илиева, Калин Вельов,
Криста, “Дийп зоун проджект”, “Масти-
ло”, финалистите от X Factor Влади Зом-
бори, Михаела Филева, Богомил Бонев,
“Войс ъв бойс” и Ангел и Моисей, фина-
листът от “Гласът на България” Тодор
Гаджалов, Николай Урумов, Иво Аръков
и много други. Водещи на събитието ще
бъдат Георги Любенов и Аделина Раде-
ва. Всички приходи от вечерта ще оти-
дат в помощ на бедстващите от постра-
далото при наводненията в началото на
месеца село Бисер, научи ДУМА от
Мира Горанова.

Концертът ще се излъчи на 4 март
по БНТ 1. Желаещите могат да напра-
вят дарение по банков път на откритата
от БНТ сметка Уникредит Булбанк, IBAN
BG 54 UNCR 7630 10 07 11 02 07, BIC
UNCRBGSF, бенефициент на сметката -
ФПББ (Фондация “Помощ за благотво-
рителността в България”), като изпратят
смс на кратък номер 17777 с текст DMS
BEDSTVIE, както и в специалните урни
на БЧК, които ще бъдат в клуба по вре-
ме на концерта.

Георги
Стоянов с
Наградата
на София

Известният
режисьор
ще получи
престижното
отличие на
16-ия „София
филм фест”

Филмът “Щурец
в ухото” ще бъде
представен на
специална прожекция
в чест на Георги
Стоянов на 13 март
в кино “Одеон”

И
на “София филм фест”, научи
ДУМА от Светлана Дамяно-
ва. Както ДУМА писа, Нури
Билге Джейлан и Данис Та-
нович също ще бъдат удосто-
ени с високото отличие и
лично ще представят послед-
ните си филми пред софий-
ската публика.

Георги Стоянов е роден на
27 юли 1936 г. в Москва, къде-
то най-напред завършва ин-
женерна специалност. След
това заминава за Париж,
където учи кинорежисура и
режисура по монтажа (1961-
1963). От 1963 г. в продълже-
ние на 4 години е режисьор в
Студията за художествено-до-

кументални филми. От 1967-а
е режисьор в СИФ “Бояна”.
Основател и първи председа-
тел е на Кабинета на млади-
те филмови дейци (1969).
Днес той ръководи Съюза на
българските филмови дейци
(за втори път; преди това е
заемал поста от 1983 до 1992
г.). Бил е и заместник-предсе-
дател на БНТ, 1990; замест-
ник-министър на културата,
1995-1996; съветник по култу-
рата към посолството на
България във Вашингтон,
1996-1997. Член-основател е
на Първата световна асамб-
лея на кинорежисьорите във
Фуншал, остров Мадейра,
1980. Участва в конференция-
та на Европейския парламент
в Страсбург, посветена на
съдбата на европейското
кино, 1992; в Генералните
асамблеи на FERA във Фран-

ция, в Германия, в Чехослова-
кия, в Унгария; в V сесия на
Министерството на Франко-
фонията в Париж; в колоквиу-
ма “Към Европейското кино
на ХХI век” в Страсбург.

Като режисьор Георги
Стоянов е създал игралните
филми “Дрямка”, “План”, “Слу-
чаят Пенлеве”, “Птици и
хрътки”, “Трета след слънце-
то”, “Къщи без огради”, “Щу-
рец в ухото”, “Пантелей”,
“Прозорецът”, “Константин
Философ” (игрална версия и
тв серии), “Брачни шеги”,
“Онова нещо”, както и доку-
менталните “Жеко Манолов”
и “Павлето” и анимационния
“С изкуство, не със сила”. За
творческите си постижения е
носител на множество наци-
онални и международни фе-
стивални награди, както и на
държавни отличия като “Зла-

Рожден ден
в „Старинният
файтон” ултурният център на Софийския

университет организира в рамки-
те на Месеца на поезията в СУ
поетическо четене на стихове и

Елена Алекова ще представи днес
от 17.30 ч. в къщата-музей “Димитър
Благоев” на ул. “Лайош Кошут” 34
в София Надя Неделина и нейната
нова книга “От небе в небе”. По-
водът за литературната среща
е 96-ият рожден ден на авторката.

Поетично четене на творби
от Кирил Кадийски

тен век” (2006) на МК.
През 2011-а, в годината

на своя 75-и юбилей, Георги
Стоянов публикува монумен-
талния си роман “Ваучър Ка-
лифорния-ГУЛаг”, в който
разказва за съдбата на своя
баща. Книгата е изключител-
но драматична и през погле-
да на сина са предадени
чувства, емоции и преживя-
вания на основателя на
сърдечно-съдовата хирургия
у нас Коста Стоянов, който
прекарва от 1937 до 1945 г. в
ГУЛаг. Бащата на Георги Сто-
янов споделя: “Онова, което
ме крепи в нашето битие, е
надеждата, че с личното си
време мога да спася цели
периоди от живота на хора-
та, които лекувам”. Да посве-
тиш част от себе си в служба
на хората - това е най-вис-
шето човешко достойнство...

Самият Кадийски също е превеждан и
издаван в много страни. Лауреат е на
престижни международни награди, кава-
лер на френския “Орден за изкуство и
литература”, член-кореспондент на френ-
ската Академия за поезия “Маларме”,
член на Международната академия
“Montmartre en Europe”.

Кирил
Кадийски

К
преводи от Кирил Кадийски. На 29 февру-
ари от 19 ч. в залата на университетския
театър любителите на хубавата поезия
ще имат възможност да се срещнат с из-
вестния български поет и преводач Ки-
рил Кадийски, научи ДУМА от Йоанна
Панкова. Неговите стихове и стихотворни
преводи ще прочете актьорът Богдан Гли-
шев в музикален съпровод на проф. Йо-
сиф Радионов. За автора ще говорят доц.
Владимир Янев и доц. Людмил Димитров.

Кирил Кадийски е автор на множест-
во книги с поезия и есеистика, между
които “Поезия”, “Съчинения в три тома”,
“Вечеря в Емаус”, “Черепът на Йорик и
други стихотворения”, “Съчинения в пет
тома”. Кирил Кадийски има заслугата
плеяда от световни поети - Петрарка,
Вийон, Бодлер, Верлен, Маларме, Рембо,
Верхарен, Аполинер, Сандрар, Тютчев,
Бунин, Блок, Волошин, Пастернак, Ман-
делщам - да зазвучат на български език.

Снимки “СОФИЯ ФИЛМ ФЕСТ”

АРТИСТИ С
КОНЦЕРТ В
ПОДКРЕПА НА
С. БИСЕР

АРТИСТИ С
КОНЦЕРТ В
ПОДКРЕПА НА
С. БИСЕР

АРТИСТИ С
КОНЦЕРТ В
ПОДКРЕПА НА
С. БИСЕР

АРТИСТИ С
КОНЦЕРТ В
ПОДКРЕПА НА
С. БИСЕР

АРТИСТИ С
КОНЦЕРТ В
ПОДКРЕПА НА
С. БИСЕР
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Интервю

Справочник

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

À¿«¿– œ≈“–Œ¬
Õ”—“Œ–Œ¬

на 89 години
Загубихме един безкрайно добър и честен човек,
ярка личност с голямо сърце и достойно изживян

живот, борец и радетел за
идеите, в които вярваше.

С обич и огромна мъка ще те помним с любов и
признателност.

Поклонението ще се извърши на 27.02.2012 г.,
понеделник, от 13.00 ч. в Ритуалната зала на Софий-

ските централни гробища.
От семейството - Парашкева, Владо, Мая, Теме-

нуга, Иван, Пламена, Зарина, Ивана

С дълбока скръб съобщаваме, че на 24.02.2012 г. почина скъпият ни,
силно любящ съпруг, прекрасен баща и дядоÀ¿«¿– œ≈“–Œ¬ Õ”—“Œ–Œ¬

Съдбата прекъсна живота на човека, от когото се
възхищавахме - една ярка личност, която остави

незаличими следи в развитието на родната ни
околия в полите на Пирин, Рила и Родопите.

Целият му живот бе посветен на социалистическите
идеи и на добруването на хората. С какъв устрем

кръстосваше цяло Разложко като първи секретар на
околийския комитет на партията; Благоевградски

окръг – като секретар на окръжния комитет, столи-
цата – като партиен деец. Какви битки водеше с

нерешени проблеми, как пламенните му думи
стигаха до сърцата на хората!

Лазар Нусторов бе неуморим и всеотдаен до по-
следния си ден. Сбогуваме се с един неповторим

ръководител, с нашия учител, който ще остане
завинаги в паметта ни.

Поклон!
От разложкото землячество

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

Отиде си нашият верен, искрено тачен и обичан другар

 Г-н Игов, какво е вли-
янието върху децата на
насилието, което се
излъчва по телевизията,
киното, видеоигрите, ин-
тернет?

- Има много изследва-
ния в последните години
върху тази насока и всички
те недвусмислено показ-
ват, че влиянието не е пря-
ко. Ако детето в семейство-
то, в междуличностните си
отношения с връстниците
не изпитва агресия и не е
агресивно, то медиите, ки-
берпространството и игри-
те не могат да го направят
агресивно. В същото време,
ако детето расте в агресив-
на среда и ако е усвоило
такива умения за справяне,
медиите, киберпространст-
вото и игрите могат да ги
развият, да ги засилят и да
създадат именно конкрет-
ни модели, с които детето
да се отнася към околните.

 Какви превантивни
мерки могат да вземат
отговорните институ-
ции за ограничаване на
насилието сред децата?

- Мисля, че всичко от
страна на институциите е
направено и ние отговаря-
ме на европейските изиск-
вания, поне формално.
Маркираме филмите, ком-
пютърните игри, които се
продават, но това все още
слабо се контролира и мно-
го лесно се заобикаля. По-
вечето от игрите се теглят
като пиратски копия и се
купуват като такива. Също-
то се отнася и за филмите.
Родителите са доста по-на-
зад от децата си, особено
в сферата на киберпрост-
ранството. Имаше изслед-
ване между деца в интер-
нет и то показва, че едва
15% от родителите се до-
сещат какво става. От една
страна те се плашат, осо-
бено от игрите, когато ви-
дят кървища, защото някои
от сцените изглеждат доста
брутално на екрана, и за-
почват агресивно да забра-
няват такива игри или да
вдигат скандали и разпра-
вии, което всъщност създа-
ва именно тази неблаго-
приятна среда, която може
да засили агресивните тен-

Иван Игов:

Бруталните екшъни
променят морала
Насилието по телевизията, киното, видеоигрите, интернет може да увеличи
агресията у децата, казва психологът Иван Игов в интервю за Агенция „Фокус”

денции. Тоест получава се
един затворен кръг. Ако
родителят настина се при-
теснява, нека се обърне
към специалист, за да раз-
бере дали детето има
такъв агресивен потенциал,
който игрите, филмите и т.н.
могат да стимулират.

Но особено в ранното
детство всичко се отнася до
родителската среда - дали
детето получава топлина,
обич, подкрепа, и тогава
тези игри биха изглеждали
като нещо извън неговата
реалност. И обратно - ако
средата е неблагоприятна,
те стават част от неговата
реалност и то започва да
ги повтаря.

 За да се избегне
това повтаряне, трябва
ли да има забрани за ви-
деоигри, в които има на-
силие?

- Да, трябва, тъй като
няма как държавата или
органите да влязат във вся-
ко семейство и да разбе-
рат какво се случва с всяко
дете. Това е като чисто
предохранителна мярка.
Дори и ако в няколко про-
цента от случаите това
може да предизвика при
определени деца агресив-
на реакция или агресивно
поведение, задължително
трябва да има тези ограни-
чения. Аз обаче не съм
видял никъде в България
тези неща да бъдат кон-
тролирани, особено зара-
ди пиратството. Иначе
всичко остава в ръцете на
родителите и те трябва да
го разберат и да не изпус-
кат детето си да играе
свръхбруталните екшъни.
То може наистина да не
разбира какво точно се
случва, но това пък в един
момент може да изкриви
ценностната му представа,
т.е. може би няма да го
направи агресивен, но
може да промени виждани-
ята му към другия пол, към
по-слабите и т.н., като цяло
вътрешната му представа.
Има много такива изслед-
вания. Дори и когато нор-
мални мъже гледат рекла-
ми, в които има доста плът,
или еротични реклами,
след това стават по-малко
чувствителни към страда-
нието на жените по повод
на сексуално насилие на-

пример. Това може да е
временна реакция, но се
случва.

Има изследване, което
ще бъде представено ско-
ро в България. То засяга
ефекта на порнографията и
порнографските материа-
ли в интернет. Предвари-
телните резултати, които
са от няколко европейски
страни, показват доста
лоши и неприятни тенден-
ции. Децата и подраства-
щите започват да проме-
нят представите си за бли-
зост, любов, привличане и
да ги заместват с някаква
физическа привързаност,
близост, прояви на сексу-
алност, които се натрапват
не само през интернет-
пространството, а и през
медиите.

Това,  което ние в
България наричаме чалга
култура, също е проблем.
Според мен не е толкова
важно,  че някоя ком-
пютърна игра или някой
екшън филм ще сътворят
някакъв масов убиец, а по-
скоро, че се измества цен-
ностната система за важ-
ни неща, каквито са лю-
бовта,  приятелството,
привързаността, отноше-
нието към хората. За тях,
за съжаление, родителите
не винаги са подготвени
да говорят с децата си, а
образованието нищо не
прави за това.

 Правилно ли е дете-
то да няма телевизор в
стаята?

- Не, не мисля. Има ро-
дители, даже и мои колеги,
които контролират това, ко-
ето децата им гледат. В
същото време с израства-
нето се получава нещо
друго - връстниците се пи-
тат “Гледа ли това по теле-
визията, видя ли онова?” и
детето изведнъж започва
да изпада от разговорите
за неща, които за тях в
момента са актуални. На-
пример риалити конкурси-
те, които децата гледат. В
някои от тях няма нищо
лошо, особено когато ста-
ва въпрос за някакви ком-
петентности или дарби.
Както във всяко нещо, край-
ностите не решават про-
блема.

Вече има изследвания,
че програмите, които са за

ранното детство, например
Baby TV, спомагат за раз-
витието. Ако детето гледа
умерено, това може да раз-
вива негови зрителни, емо-
ционални умения и т.н.

Всичко е въпрос на до-
зирания баланс, забраните
и ограниченията никога
няма да решат въпроса, а
по-скоро ще изолират
връзките между родителя и
детето. Ако детето само се
откаже да прави това - до-
бре, но в юношеската
възраст средата на
връстниците става по-важ-
на от тази на родителите и
ако се окаже, че с хората,
с които дружиш, нямаш
общи интереси или теми за
разговор, просто изпадаш
от групата, ставаш един
самотник, човек, на когото
може да се присмиват.
Много повече се страхувам
от родители, които казват
за децата си - той е тих,
скромен, не излиза, седи
си в къщи, чете си книжки
и т.н. в юношеска възраст,
отколкото от родители, ко-
ито се оплакват, че децата
им закъсняват и ходят на-
сам-натам с приятели.

 Каква е отговор-
ността на медиите по
темата насилие и влияни-

ето му върху детската
психика?

- Проблемът е, че наси-
лието само се отчита и спо-
менава, като статистиката,
която се чете всяка сутрин,
например за катастрофите
по пътищата. Малко се го-
вори за това, което наисти-
на може да се направи. От
няколко дни вървят
обсъжданията на Закона за
образованието и съм потре-
сен, че в последния вари-
ант отново се върнаха на-
казанията. Под натиска на
директорите, защото те се
страхуват, че няма да могат
да управляват училището
си, ако в закона няма нака-
зания. Това се отнася за
всички, които не са компе-
тентни, не умеят и не знаят,
че има много други начини
децата да бъдат дисципли-
нирани, което означава и
позитивни, и негативни
въздействия. Когато отидеш
към негативните въздейст-
вия, всъщност показваш
една безкрайна слабост и
некомпетентност. Да не го-
ворим за липса на морал,
защото един от основните
постулати в християнството,
което е в основата на на-
шата култура, е “Не отвръ-
щай на злото със зло”.
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имата се завръща - времето ще бъде облачно,
предупредиха синоптиците. Вятърът, ориенти-
райки се от северната четвърт, отново ще се
усили. През деня превалявания от сняг ще

има в Южна България и районите около Стара плани-
на - Подбалканските котловини и Предбалкана. В
Горнотракийската низина ще вали мокър сняг или
дъжд и сняг. По-съществени ще са валежите в Рило-
Родопската област и югоизточните райони. Привечер
от северозапад облачността ще се разкъса. Мини-
малните температури ще бъдат между минус 3 и 2°, а
максималните между 1 и 6°, но до вечерта в почти
цялата страна ще са вече отрицателни. В София първо
ще завали дъжд, който ще премине в сняг и сутринта
ще образува нова тънка снежна покривка. Минимал-
ната температура в столицата ще бъде около минус
1°, а максимална около 1°. Над планините времето ще
е облачно, мъгливо и ще вали сняг. Ще е доста вет-
ровито - със силен и бурен вятър от северната четвърт.
Ще застудее и температурите ще са без дневен ход.
Максималната на 1200 метра ще бъде около минус 3°,
а на 2000 метра около минус 10°.
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EUR
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ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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остане по-често значителна. Температурите щеостане по-често значителна. Температурите щеостане по-често значителна. Температурите щеостане по-често значителна. Температурите щеостане по-често значителна. Температурите ще
се понижат още и минималните ще бъдатсе понижат още и минималните ще бъдатсе понижат още и минималните ще бъдатсе понижат още и минималните ще бъдатсе понижат още и минималните ще бъдат
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да духа до умерен северен вятър. В срядада духа до умерен северен вятър. В срядада духа до умерен северен вятър. В срядада духа до умерен северен вятър. В срядада духа до умерен северен вятър. В сряда
облачността ще е променлива, често значител-облачността ще е променлива, често значител-облачността ще е променлива, често значител-облачността ще е променлива, често значител-облачността ще е променлива, често значител-
на, на отделни места ще превали слаб сняг.на, на отделни места ще превали слаб сняг.на, на отделни места ще превали слаб сняг.на, на отделни места ще превали слаб сняг.на, на отделни места ще превали слаб сняг.
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“≈À≈÷
Õ‡ÔÂ„Ì‡ÚË ÒÚÂ.
»Ï‡ÚÂ ÌÛÊ‰‡ ÓÚ
ÚÓÔÎËÌ‡ Ë ÒÔÓÍÓÈ-
ÒÚ‚ËÂ Ë Í˙‰Â ‰Û„‡-

Œ¬≈Õ
‘ËÁË˜ÂÒÍ‡Ú‡ ·ÎË-
ÁÓÒÚ ˘Â Â ÓÒÓ·ÂÌÓ
‚‡ÊÌ‡ Á‡ ‚‡Ò, ÌÓ ÌÂ
ÔÓˇ‚ˇ‚‡ÈÚÂ ‡„Â-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÌÂÒ ÓÚ ‚‡Ò ˘Â
ËÒÍ‡Ú ÒÂËÓÁÌÓ ÓÚ-
ÌÓ¯ÂÌËÂ Ë ˇÒÌË
ÍÓÌˆÂÔˆËË Á‡

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÓÒÚ‡ Â¯ËÚÂÎÂÌ
‰ÂÌ. ŸÂ ÛÒÔÂÂÚÂ ‰‡
Ò‚˙¯ËÚÂ ÏÌÓ„Ó
‡·ÓÚ‡, ÔË ÚÓ‚‡

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
Õ‡È-ÔËˇÚÌÓ ˘Â
‚Ë Â ÒÂ‰ ÔËˇÚÂ-
ÎË, ‡ Ë ‚ ÍÓÏÔ‡-
ÌËˇÚ‡ ËÏ‡ Â‰ËÌ

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ƒÌÂÒ ÒÚÂ Ï‡ÎÍÓ
Â Í Ò Ú  ‡ ‚ ‡ „ ‡ Ì Ú -
ÌË ,  ÌÓ  ÚÓ‚‡
ˆÂÎË ‰‡ ÒÂ ı‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
»ÒÍ‡ ‚Ë ÒÂ ‚ÒË˜-
ÍÓ ‰‡ ÒÚ‡‚‡ Í‡-
ÒË‚Ó, ÂÎÂ„‡ÌÚÌÓ
Ë ÔÓ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¿ÍÚË‚ÌË Ë Ì‡ÔÓË-
ÒÚË ‚ Ú˙ÒÂÌÂÚÓ Ì‡
Û‰Ó‚ÓÎÒÚ‚Ëˇ ÌÂ Á‡-
·‡‚ˇÚÂ ÎË ÌÂ˘Ó

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÌÂÒ ˘Â ÒÚÂ ÔÓ-
ÒÍÓÓ ÙËÎÓÒÓÙË.
¡ÂÁ ‰‡ ÒÚÂ ÒË
ÛÂÊ‰‡ÎË ÒÂ˘‡,

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
ŸÂ ÒÂ ÒÂ˘ÌÂÚÂ Ò
ËÌÚÂÂÒÌË ıÓ‡, ˜Â
‰ÓË ÏÓÊÂ Ë ‰‡ ÒÂ
Ò·ÎËÊËÚÂ, ‰‡ÌÓ ‰‡

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

¬ŒƒŒÀ≈…
ŸÂ ‚Ë Â ÚÛ‰ÌÓ ‰‡
ÔÂÍ‡‡ÚÂ ‰ÓË
Â‰Ì‡ ÏËÌÛÚ‡ ·ÂÁ
Î˛·ËÏËˇ ˜Ó‚ÂÍ ‰Ó

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
Õ‡ÒÚÓÂÌËÂÚÓ ‚Ë
‰ÌÂÒ ˘Â Ú˙ÔË
ÍÓÂÍˆËË. ÕÂ‰ÂÈ-
ÚÂ ÔÓ‰ Ì‡ÔÓ‡ Ì‡

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÒË‚ÌÓÒÚ Ë ÌÂÚ˙ÔÂÌËÂ, Ï‡ÎÍÓ
ÓÏ‡ÌÚËÍ‡ ÌÂ Â ËÁÎË¯Ì‡.

˘Â ‚Ë ÓÒÚ‡ÌÂ ‚ÂÏÂ Á‡ Î˛·Ë-
ÏË ,̌ ÌÓ Ò‡ÏÓ ÔÂÁ ‚Â˜ÂÚ‡.

‰Â ·ËıÚÂ ˇ Ì‡ÏÂËÎË, ÓÒ‚ÂÌ ‰Ó
‡ÏÓÚÓ Ì‡ Î˛·ËÏËˇ ˜Ó‚ÂÍ.

ÒÔÂˆË‡ÎÂÌ ˜Ó‚ÂÍ, Ò ÍÓ„ÓÚÓ
ËÒÍ‡ÚÂ ‰‡ ÒÂ Ò·ÎËÊËÚÂ.

‚ Ò˙ÓÚ‚ÂÚÒÚ‚ËÂ Ò ‚‡¯ËÚÂ
ÌÓÏË.

‚‡ÊÌÓ? —ÂÍÒÛ‡ÎÌËÚÂ ‡‚‡ÌÚ˛Ë
ÌÂ‚ËÌ‡„Ë Ò‡ ·ÂÁÓÔ‡ÒÌË.

Ò˙‚ÏÂÒÚÌÓÚÓ ·˙‰Â˘Â. ƒ‡ÎË ÒÚÂ
„ÓÚÓ‚Ë ‰‡ ·˙‰ÂÚÂ ÍÓÌÍÂÚÌË?

˘Â ÒÂ˘ÌÂÚÂ ˜Ó‚ÂÍ, Ì‡ ÍÓ-
„ÓÚÓ ‰˙ÊËÚÂ.

ÌÂ„‡ÚË‚ÌË ÂÏÓˆËË ‰‡ ÔÂÍ‡-
Úˇ‚‡ÚÂ Â‰Ì‡ ÒÚÓÈÌÓÒÚÌ‡ ‚˙ÁÍ‡.

ÁÌ‡ÂÚÂ Ë ˜ÛÊ‰Ë ÂÁËˆË - ÏÓÊÂ
‰‡ ‚Ë ÔÓÚˇ·‚‡Ú.

‚‡Ò. ÕÂ ÒÚ‡‚‡ÈÚÂ ÚÓÎÍÓ‚‡ Á‡-
‚ËÒËÏË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
Ò  ÛÎÚÛ‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ - Ï‡„‡ÁËÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È- ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ Ò

‚Ó‰Â˘ Ã‡Ú‡ ¬‡˜ÍÓ‚‡
13.55 »Ì‰Ëˇ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓËˇ

- Ú‚ ÙËÎÏ /80 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
14.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - /80 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¬ ˜‡Ò ÎË ÒË: ÃÓÂÚÓ Û˜ËÎË-

˘Â
16.35 œËÍ‡ÁÍË Á‡ ‡ÒÚÓÌÓÏËˇÚ‡
17.00 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /2927 ÂÔËÁÓ‰/
17.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.55 À‡ÍËÒ —Î‡‰Û‡ - /63 ÂÔ./
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË- ÚÓÍ ¯ÓÛ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¡ÓˇÌ‡  ‡ÏÂÌÓ‚‡,
—Ô‡Ò  ¸ÓÒÂ‚

20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00  ‡ÒÚËÌ„. ¬ÎÂÁ ‚ ÒÂË‡Î‡ -

Ë‡ÎËÚË ÙÓÏ‡Ú
22.15 ¬ Í‡‰˙ - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜Ì‡

Û·ËÍ‡ Ò ‰ÓÍ. ÙËÎÏË
22.45 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ¡ÛÌÚ¿–“/Ô/

05.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 112

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ ÕË-
ÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìΔÂÒÚÓÍ‡ Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 112

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìÃ‡ÎÍË Ú‡ÈÌËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 130
14.30 ìÀËÒÚÓÔ‡‰î - ÒÂË‡Î
15.30 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 62
16.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î /Ô./
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 232
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 32
21.00 ìÀÂ„ÂÌ‰‡Ú‡ Á‡ »ÒÔ‡ÌËˇî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 27
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ÎˆËÚÂî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 117
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
02.00 ìÃ‡ÎÍË Ú‡ÈÌËî /Ô./ - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 130

05.40 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î
- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ì—‡‚‡Ì‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ
21.00 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 9
ÒÂÁÓÌ

22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìœÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ , 4 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì Î˙ˆÌË-ÒÂÊËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 6 ÒÂÁÓÌ
00.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, ÒÂÁÓÌ 10
01.30 ì“‡ÈÌË ‚ ‡ˇî- ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ

06.00 ìÃ‡ÎÍËÚÂ ÚËÚ‡ÌËî - /Ô./ -
‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

07.00 ì ÓÒÚÂÌÛÍËÚÂ ÌËÌ‰Ê‡î -
‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî/Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò.3,
ÂÔ. 6

09.00 ìLord of the Chefsî /Ô./ -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ Ë‡ÎËÚË, ÂÔ. 16

10.00 ì«ÓÌ‡ ÒÔÓÚî/Ô./
11.00 ìÕ‡ ‡ÁÔËÚî/Ô./ - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 9
12.00 ìœÓ‰ ÔÓ‰ÓÁÂÌËÂî /Ô./ -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 3
13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-

‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡ ·ËÚÍ‡ 2:
”ÌË˘ÓÊÂÌËÂÚÓî /Ô./-
≈Í¯˙Ì, ‘‡ÌÚ‡ÒÚËÍ‡, œË-
ÍÎ˛˜ÂÌÒÍË, —¿Ÿ, 1997 „.

16.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ¡ËÒ-
ÍÓ  ‡ÛÌÚË ÏÎ‡‰¯Ëî - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 6

17.00 ìÕ‡ ‡ÁÔËÚî - ÂÔ. 10
18.00 ì ÓÒÚËî - Ò.3, ÂÔ. 27
19.00 ì–Û·ËÍÓÌî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 5
20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-

‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ìÃ˙ÒÌÓ ÒËÌ¸Óî- ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ. 3

22.00 œ–≈Ã»≈–¿: ì“Ó˜ÂÌ ËÁ-
ÒÚÂÎî - ≈Í¯˙Ì, “ËÎ˙,
 ËÏËÌ‡ÎÂÌ, —¿Ÿ, 1989

00.05 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

01.00 ìÕ‡ ‡ÁÔËÚî/Ô./ - ÂÔ. 10

ÂÒ‡ÚÂ Ì‡È-‚Â˜Â Ì‡ ÒÔÂ-
ˆË‡ÎÂÌ ˜Ó‚ÂÍ.
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ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.30 Белхатов -

Гурник
21.15 Фортуна -

Алемания
ПО НОВА СПОРТ

18.00 Норич - Манчестър Юн. (П)
22.05 Арсенал - Тотнъм (П)

Вальо Михов съди БФС

Н
осителят на телевизионните
права за футболното първенст-
во SV RSA, която се управлява
от Валентин Михов, обмисля да
заведе дело срещу БФС. Бив-

Футболният съюз отложил XVI кръг на „А” група
без позволението на носителя на тв правата

шият президент на футболната лига обяс-
ни, че не е трябвало първият пролетен
кръг да се отлага. Фирмата му е потърси-
ла мнението на метеоролозите в БАН,
които са му дали “зелена” светлина за
футбол. Мачовете обаче бяха отложени,
защото няколко водещи отбори “изрева-
ха”, че ще е много студено и футболистите
им ще се контузят.

“В България всеки се занимава с това,

което не му е работата. Явно от комисията
във футболния съюз (б.а. - визирайки СТК)
се направиха на метеоролози. От моята
фирма, която държи правата за телевизи-
онното излъчване на шампионата, писах-
ме до БАН. Оттам ни казаха, че на 25 и 26
февруари ще бъде между 4 и 8 градуса,
което го потвърди и природата. Е, сега
вятърът ако ни плаши... Безумие е, че се
отложи целият кръг”, заяви Михов. Все пак
той уточни, че първо ще има разговори,
“за да видим кой накъде е”.

Михов бил много ядосан, защото това
отблъсква партньорите. “Едно е праймтайм
в събота, друго е в сряда”, добави бизне-

сменът във връзка с това, че отложеният
кръг ще се играе през седмицата. По до-
говор има записани неустойки, ако даден
мач бъде преместен. Така се случи мина-
лата година заради провалената среща
между Калиакра и Левски. “Би Ти Ви ме-
диа груп”, която държеше правата тогава,
отказа да плати и впоследствие се стигна
до съд.

“Аз съм партньор, а те не ме уведомя-
ват, че ще отлагат цял кръг. Не знаят как
се събират 6 млн. лв., никой не ми е помог-
нал в този момент. Ние с партньорите
изплатихме всичко за втория сезон”, до-
бави Михов.

Левски громи
Септември с 4:0

Снимка ГОНГ

Л евски разби сателита си Септември Симитли с
4:0 в последната си контрола от зимната подго-
товка. Първи гол за “сините” отбеляза бразилецът
Жозе Жуниор-Жуниньо (24), който беше при-

Малийският национал Сюлейман Диамутен направи неофициален дебют
за Левски при победата над Септември с 4:0

влечен под наем до лятото от Славия. С 2 попадения
се отчете Иван Цветков (21-д и 32), а в края на двубоя
вкара и 16-годишният Борислав Цонев (87). “Сините”
набързо отказаха втородивизионния си съперник в кон-
тролата, играна в Сандански. Още до 32-ата минута
избраниците на Николай Костов поведоха с 3:0, след
което очевидно не си даваха зор и пестяха сили за
предстоящото домакинство на Черно море в неделя на
“Герена” от 13.30 часа.

Дебют направи централният бранител Сюлейман Ди-
амутен, който пристигна от Лече. Други двама от новите
- Кристовао Рамос и Жуниньо, също започнаха титуля-
ри, докато Нуно Пинто не взе участие заради контузия.
Мястото му на левия бек зае Орлин Старокин, който
остана на терена до последния съдийски сигнал. Аут от
сметките на Николай Костов бяха ангажираните с на-
ционалните гарнитури Владимир Гаджев, Пламен Или-
ев, Симеон Райков и Антонио Вутов.

“Трансферният прозорец затваря в края на другата
седмица. Изпратили сме оферта за мароканеца Рашид
Хамдани и топката е в ръководството на Аполон Лима-
сол. И да не вземем обаче още някой, мисля, че 4
човека са напълно достатъчни за този зимен трансфе-
рен прозорец. Когато привличаш повече хора, се стига
до проблем със сработването помежду им за приобща-
ването им към колектива”, заяви спортният директор на
Левски Георги Иванов-Гонзо.

реньорското ръководство
на ЦСКА ще вземе оконча-
телно решение за бъдеще-
то на Коста Янев и Николай

ЦСКА РЕШАВА ЗА ЯНЕВ
И ДЮЛГЕРОВ УТРЕ

Т
Дюлгеров след контролата с Бдин
днес. Двамата се подготвят с “ар-
мейците” от началото на лагери-
те, но още не са им предложени
договори. Много по-голям шанс
да остане има Янев, който е лю-
бимец и доверен човек на Драго-
люб Симонович.

Съдбата на Джорджиан Паун
зависи от други двама футболис-
ти - Христо Янев и испанеца Иван
Боладо Паласиос. Румънският
офанзивен полузащитник продъл-
жава да е без договор, след като
изкара пробен период по време
на турнето в Либия. Треньорският
щаб го хареса и засега го

РАЙЪН ГИГС СПАСИ
ЮНАЙТЕД В МАЧ №900,
БЕРБАТОВ ГЛЕДА

Райън Гигс спаси Манчестър Юнайтед в рекордния
си мач №900 за “червените дяволи”. 38-годишният халф
вкара за крайното 2:1 при визитата на Норич в мача от
26-ия кръг на английската Висша лига. Гигс беше точен
във втората минута на добавеното време, след като се
разписа от няколко метра. По този начин Юнайтед събра
61 точки и запази разликата от 2 т. с лидера Манчестър
Сити. Норич е осми с 35 т. Другото попадение на “Кероу
Роуд” наниза 37-годишният Пол Скоулс (7). За новака в
Премиършип се разписа Грант Холт (84). Димитър Бер-
батов отново изгледа срещата от резервната скамейка,
независимо че в предишния мач срещу Аякс (1:2) игра
90 минути. Уейн Рууни пък въобще не попадна в групата
за двубоя, защото все още не е напълно възстановен от
вирусното заболяване. Резултати: Арсенал - Тотнъм 5:2,
Манчестър Сити - Блекбърн 3:0, Челси - Болтън 3:0,
Нюкасъл - Уулвърхемптън 2:2, Куинс Парк Рейнджърс
- Фулъм 0:1, Уест Бромич - Съндърланд 4:0, Уигън -
Астън Вила 0:0, Стоук Сити - Суонзи - късно снощи,
Ливърпул - Евертън - отложен.

Снимка БГНЕС

Брад Фридъл и Скот
Паркър се опитват

безрезултатно да
спрат Тео Уолкът (от
ляво на дясно), който

се разписва за
Арсенал във вратата

на Тотнъм в
лондонското дерби от

26-ия кръг на Висшата
лига. Халфът вкара 2

гола за победата на
“топчиите” с 5:2. Той

бе точен в 65-а
и 68-ата минути, а
другите попадения

нанизаха Бакари Саня
(40), Робин ван Перси
(43) и Томаш Росицки

(51). Точни за
“шпорите” бяха Луи
Саха (4) и Емануел

Адебайор (34-д)

задържа в отбора, за разлика от
другия румънец - Никулае Мушат,
който беше освободен. Ако ЦСКА
успее да привлече Янев от Литекс,
Паун е твърде вероятно да си
тръгне.

Паласиос пък, който е собстве-
ност на втородивизионния испан-
ски Картахена, също играе на
поста на Паун. Роденият в Сантан-
дер футболист е предложен от ис-
пански мениджъри. Той започва
кариерата си в родния тим. Играе
и в младежки формации на наци-
оналния отбор. Той получава поз-
воление от ФИФА да защитава
цветовете на бащината си родина
- Екваториална Гвинея и участва в
Купата на африканските нации, на
която страната беше съдомакин с
Габон през януари.

Спортно-техническият щаб на
Локо Пд направи промяна в
предвидената програма за под-
готовка. “Черно-белите” отмениха
планувания лагер в Сандански,
който трябваше да започне днес.
До този ход се стигна заради бла-
гоприятното време в Пловдив и
региона, уточни административ-
ният директор на клуба Атанас
Узунов. Въпреки това “смърфове-
те” няма да тренират на “Лаута”
до първия официален мач срещу
Локо Сф. Ръководството на клуба
уреди да се ползват базите в Бре-
стник, Долни Воден и Куклен.
Първата тренировка за новата
седмица ще е днес от 15.30 часа
на ст. “Беркут” в Брестник.

ЛОКО ПД
ОТКАЗА ЛАГЕРА
В САНДАНСКИ

Мицански с гол
за Франкфурт

Илиан Мицански отбеляза важен
гол при домакинската победа на
ФСВ Франкфурт с 2:1 срещу Карл-
сруе в мач от 23-ия кръг на Втора
бундеслига. Българският нападател
започна като титуляр и игра 90
мин. Той наниза първия гол в мача
в 33-ата минута, когато се възполз-
ва от пас на Йелен. Франкфург
удвои преднината си в 43-ата мин.,
когато точен бе Чинас. Гостите
стигнаха само до почетно попаде-
ние, дело на Цолер (72). След тази
победа ФСВ Франкфурт се изкачи
на 12-о място с 21 точки.

Ники с „чиста”
мрежа” за Твенте

Николай Михайлов запази врата-
та си “суха” при победата на Твен-
те над Утрехт с 1:0 в мач от 23-
ия кръг на холандската Ередивизие.
Гола наниза Люк де Йонг (40) в края
на първото полувреме. В дербито на
кръга лидерът ПСВ Айндховен, кой-
то бе без наказания Станислав Ма-
нолев, успя да бие инфарктно Фей-
енорд с 3:2. Двубоят изглеждаше
лесен за “филипсите”, след като Ола
Тойвонен (44) и Драйс Мертенс (66)
дадоха солиден аванс за своя отбор.
Фейенорд обаче успя да стигне до
равенството след 2 попадения на
Гуйон Фернандес (72 и 79). Айндхо-
вен взе ценните 3 точки благодаре-
ние на гол на Закария Лабяд (85). В
класирането ПСВ остава лидер с 48
т., пред АЗ Алкмаар и Твенте по 45,
Аякс и Хееренвеен по 43 т.

Божинов пак не игра
за Лече

Валери Божинов отново остана
на резервната скамейка за Лече при
победата над Каляри с 2:1 като
гост в мача от 25-ия кръг на Серия
А. Головете вкараха Луис Муриел
(44) и  Андреа Бертолачи (62). За
домакините се разписа Хоакин Лари-
вей (50-д). Лече заема 18-о място в
класирането с 24 точки, докато
Каляри е 12-и с 31.

Почивен ден
за Литекс

Футболистите на Литекс полу-
чиха почивен ден вчера. Веднага
след контролата с Арис (1:1) в Солун
тимът се прибра в България и бе
разпуснат. Ловчанлии подновяват
заниманията днес и до събота, ко-
гато приемат Видима-Раковски в
мач от 17 кръг на “А” група, ще се
готвят в домашни условия.
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Левски
громи
Септември
с 4:0

гледайте

ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ СКОКОВЕ

12.30 и 17.30 СК
във Викерсунд

ПО ЕВРОСПОРТ 2
СУПЕРСПОРТ

14.00 Гран при на
Австралия

кратки

индзи Вон (САЩ) спе-
чели Супер Г от Све-
товната купа по ски в
Банско и стана най-ус-

Даниела Меригети
(Ит) празнува на

подиума третото си
място на Супер Г в

Банско с легендата на
българския футбол и
настоящ треньор на

Литекс Христо
Стоичков

Вон №1 в Банско
Американката
триумфира на
Супер Г, Киркова
последна под
връх Тодорка

Силвия Митева зае трето място на
лента на Гран при по художествена гим-
настика в Москва. Най-добрата българ-
ска гимнастичка бе оценена с  28,2 точ-
ки, което и бе достатъчно за бронза.
Първа е олимпийската и трикратна све-
товна шампионка Евгения Канаева с
29,1 т., пред Дария Кондакова с 28,6 т.

Митева зае 5-о място в многобоя на
турнира. По време на състезанията
през двата дни в руската столица Сил-
вия стана любимката на зрителите.
След награждаването тя с удоволствие
раздаваше автографи на многобройни-
те си почитатели.

В многобоя преди нея в класирането
се наредиха 4 рускини. Митева събра
109,725 т. и я изпревариха Кондакова
със 114,750 т., пред Канаева със 114,200
т., Дария Дмитриева със 112,800 т. и
Александра Меркулова с 111,050 т.

В същия турнир в отборното състе-
зание при девойките България в състав
Радина Филипова и Женина Трашлие-
ва зае 4-то място с 94,200 т., а победи-
тел е Русия със 105,625 т.

Коментар стр. 7

Георги АРГИРОВ Киркова направи завръщане-
то си сред елита и остана на
последната 43-а позиция. В
Банско се пуснаха 51 алпийки
във втория старт, но 8 отпад-
наха. В съботния ден спуска-
нето бе отменено, заради сил-
ния вятър от над 100 км/ч.

Вон спечели 4-та победа
за сезона в Супергигантския
слалом и общо 18-и успех в
дисциплината, въпреки че до-
пусна грешка в горната част
на пистата в пиринския курорт.

С тази победа тя почти спече-
ли малкия кристален глобус.

“Всичко беше наред в гор-
ната част. След грешката си
помислих, че не мога да спе-
челя и поех рискове в долна-
та част на пистата. Състеза-
нието беше невероятно. Рад-
вам се, че публиката ме под-
крепяше. Всеки път е много
трудно и всяка победа е раз-
лична. Успехите никога не са
достатъчни, винаги трябва
човек да печели. Щастлива

съм се, че хората се радват
да ме видят тук, ще бъда мно-
го доволна да живея в Банско
преди състезанията, които ще
се провеждат под връх Тодор-
ка през следващите години”,
заяви Вон, която спечели 10-
и старт през настоящия сезон
и общо 51-ви в кариерата си.
За победата си Вон получи и
като подарък апартамент в
голф-комплекс “Пирин” край
Разлог.

“Щастлива съм от това, ко-
ето направих, но смятам да
работя още по-усилено и да
продължавам да се развивам”,
заяви Вайратер.

 Вон увеличи преднината
си в генералното класиране
за Световната купа с 1602
точки. На 2-ро място е Тина
Мазе (Слвн) с 1074 т., която
остана 4-та в Банско. Трета е
Мария Рийш (Гер) с 1046 т. В
класирането за малката Све-
товна купа в Супер Г Вон води
с 413 точки пред Ана Фенин-
гер (Ав) с 319 т., Джулия Ман-
кузо (САЩ) с 301 т. и др. Све-
товната купа продължава
следващата седмица с 2 ги-
гантски слалома и един сла-
лом в Офтершванг, Германия.

Л
пешната състезателка в тази
дисциплина. На пистата “Марк
Жирардели” под връх Тодор-
ка американката завърши с
време 1:15,66 мин. Тя изпре-
вари само с 0,05 мин. Тина
Вайратер (Лих) и с 0,07 мин.
Даниела Меригети (Ит). Мария

Енев с титлата
от държавното
първенство

Тодор Енев спечели титлата
от държавното лично първенст-
во по тенис на закрито “М-Тел
Къп”, след като на финала в зала
“София” разби Петър Трендафи-
лов с 6:2, 6:4 след малко повече от
час игра. 30-годишният пловдив-
чанин заслужи трофея за втори
път в кариерата си след 1999 г.
Трендафилов, който е финалист
от 2010 г., имаше сериозни про-
блеми при подаването си в първия
сет. Той вкара малко от първите
си сервиси и успя да вземе само
2 гейма. Във втората част игра-
та беше по-равностойна. При 3:3
обаче Енев успя да пробие, което
се оказа решаващо за победата.

Костова в схемата
на WTA турнир

Елица Костова попадна за първи
път в кариерата си в основната
схема на WTA турнир. Българката
ще започне от първия кръг на
надпреварата в Куала Лумпур
($220 000). За Ели това ще бъде
едва 2-ро участие на турнир, ор-
ганизиран от WTA, след като през
изминалия сезон загуби още в първи
кръг на квалификациите в Люксем-
бург. Съперничка на Костова е
Оливия Роговска (Авл). Ако Костова
победи, ще си осигури 30 точки за
световната ранглиста, а в битка
за място на 1/4 финалите ще срещ-
не победителката от двубоя Кри-
стина Младенович -  (Фр, №160)
Йелена Докич (Авл, №74).

Гибона изведе Сургут
до 1/4 финал в Русия

Воденият от Пламен Констан-
тинов-Гибона Газпром Сургут с
българските национали Теодор То-
доров и Тодор Алексиев се класира
за 1/4 финалите на волейболната
Суперлига на Русия, след като
победи като гост Белогорие Бел-
город с 3:2 гейма (25:22, 25:21, 18:25,
14:25, 15:13) в 3-тия решителен
мач. Газпром спечели серията с 2:1
победи, а Алексиев завърши с 19
точки и бе най-резултатен.
Центърът Тодоров добави още 15
т. и стана втори по резултат-
ност за водения от Константи-
нов тим. В четвъртфиналния плей-
оф тимът от Сургут ще играе
срещу Зенит Казан. Първият дву-
бой е на 4 март в Татарстан.

Стефка Костадинова е съвсем близо до получаване на
място в Международния олимпийски комитет (МОК). Това
призна президентът на европейските олимпийски комите-
ти Патрик Хики, който е в България заради 70-годишния
юбилей на Боян Радев, както и по повод стартовете от
Световната купа по ски в Банско. Хики е член на МОК и
заяви, че председателят на Българския олимпийски коми-
тет (БОК) има големи шансове да получи членство. След-
ващите избори в МОК са през 2013 г., когато се очаква
Костадинова да бъде номинирана за нов член.

Великата състезателка на висок скок, чийто световен
рекорд от 209 сантиметра от 1987 г. все още остава непо-
добрен, е начело на БОК от 2005 г. През 2009-а беше
преизбрана на поста за нов мандат. Стефка следва пътя на
вече покойния Иван Славков-Батето, който беше дългого-
дишен шеф на БОК и член на МОК, но след скандала с
купуване на гласове за Олимпиадата в Лондон през 2005-
а беше изключен от организацията.

19-годишният Стефан Иванов (53 кг) грабна най-престижната
награда в българския аматьорски бокс Купа “Странджа”. Той се
окичи с трофея, след като на финала нокаутира Ендрю Селби
(Уелс), който има в актива си бронзов медал от световно първен-
ство. Младокът не е очаквал да вдигне купата, но призна, че ще
се бори за квота за Олимпиадата в Лондон, където пък целта е
медал. “За мен е много голямо нещо тази купа. Признавам си, че
не съм я очаквал. Но победих много добри боксьори. Много се
радвам за купата и се надявам на още победи. Искам да взема
медал от Олимпиада. Сега завършвам средно образование. Като
се дипломирам, ще отделям повече време за бокса”, заяви Ива-
нов. Младата надежда на родния бокс започва да тренира на 10-
годишна възраст при треньора Тодор Занданов, а след това в
Левски е при Юри Славчев и Георги Юнаков.

В категория до 60 кг Любомир Тодоров взе златото, след
като би Лейн Уивър (Вбр) с 11:10 т. Боксьор №1 на България за
миналата година Тервел Пулев (91) пък загуби финала, след
като бе набит от Хосе Гомес Ладрует (Куба) с 13:25 т.

Стефка Костадинова
атакува МОК

19-годишен с Купа
„Странджа”

Джеръми
Еванс спечели
конкурса за
забивки в
шоуто преди
Мача на
звездите в
НБА. Крилото
на Юта Джаз
бе избран за
№1, след като
с един скок
заби 2 топки,
подхвърлени от
съотборника му
Гордан Хейуърд,
стоящ на стол
под коша. Той
изпревари Чейс
Бъдинджър от
Хюстън Рокетс
и Пол Джордж
от Индиана
Пейсърс

Треньорът на Русия
Ирина Винер даде
специален автограф
за ДУМА

Силвия
Митева

поздравява
публиката

след
изпълнението

си на лента в
Москва

Снимки БГНЕС

Христо СЪБЕВ

Снимка АВТОРЪТМитева трета
в Москва
Митева трета
в Москва
Митева трета
в Москва
Митева трета
в Москва
Митева трета
в Москва


